
رئیس جمهور :
اختلافات و دعواهای امروز 
بر سر قدرت و شهرت است

 رئیس جمهور با بیان اینکه شهدا جانشان را فدا کردند و اکنون 
ما ماندیم تا راه آنان را ادامه دهیم، گفت: برای پیمودن راه شهدا 
ما راهی به مراتب سخت تر در پیش داریم؛ امروز اکثر اختلافات 
و دعواها بر سر قدرت و شهرت و پست و مقام است و گرنه میان 
کسانی که قصد خدمت دارند چه دعوایی باید وجود داشته باشد؟

دکتر مسعود پزشکیان روز سه شنبه  در آیین افتتاح 5 موزه دفاع 
مقدس در 5 استان و رونمایی از 262 عنوان کتاب دفاع مقدس ... صفحه 2

رئیس مجلس:
 دولت و مجلس باید زندگی و رفاه 

مردم را در اولویت قرار دهند
صحن  در  که  بودجه ای  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
مجلس بررسی می شود در ابتدا به معنای زندگی و اقتصاد مردم 
است و سپس بودجه دولت است و دولت و مجلس باید زندگی و 
رفاه مردم و کاهش فشار بر مردم را در اولویت قرار دهند.  محمد 
باقر قالیباف در جلسه روز سه شنبه ۸ آبان ۱۴۰۳ صحن مجلس 
در جریان رسیدگی به گزارش شور اول کمیسیون تلفیق در مورد 
لایحه بودجه سال ۱٤٠٤ کل کشور پس از استماع دفاعی رئیس ... صفحه 2چهار شنبه   9 آبان ماه 1٤٠3  26 ربیع الثانی 1٤٤6 3٠ اکتبر 2٠2٤  شماره 6٠66  سال بیست و هفتم  5000 تومان

معاونهماهنگکنندهسپاهامامعلیابنابیطالب)ع(:

۱۰ هزار دانش آموز 
قمی به راهیان نور 

اعزام می شوند

رئیسکمیسیونعمرانوحملونقلشورایشهرقم:

"تقویت حمل ونقل 
عمومی" تنها راه حل 

مشکل ترافیک

صفحه 8
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مدیرکلاموراقتصادیوداراییاستانقمخبرداد:

صدور ۳ هزار و ۹۶۶ 
مجوز تولید

 فرش دستباف

معاونشهردارقممطرحکرد:

پیش بینی ۷۷ پروژه 
مرتبط با حوزه پدافند 

غیرعامل

صفحه 5

صفحه 8

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران وعده داد:

رفع مشکل مسکن ایثارگران قم تا پایان سال
صفحه 1

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشورخبرداد:

اتصال ۴۱ درصد مشاورین 
املاک قم به سامانه ثبت 

الکترونیکی

آیت الله سعیدی:

بانک ها معاملات حلال 
را برای مشتریان خود 

تبیین کنند

صفحه 5

صفحه 4

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم:

ایستگاه های اتوبوس سبز می شوند

صفحه  8

 رئیس سازمان ثبت اسناد کشور بابیان اینکه 
41درصد از مشاوران املاک استان قم به سامانه  
ثبت الکترونیکی متصل شده اند که 1۳ درصد 
بیشتر از میانگین کشوری است گفت: از یکهزار 
استان،  این  در  موجود  املاک  مشاور   ۳۲۹ و 
۵4۲ مشاور املاک به سامانه  ثبت الکترونیکی 
اتصال پیدا کرده اند. حسن بابایی دوشنبه شب 
در حاشیه جلسه منطقه ای هم اندیشی قانون ...

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه 
رعایت حلال و حرام در مسائل مالی نوعی جهاد 
است، گفت: بانک ها باید معاملات حلال را برای 
مشتریان خود تبیین کنند؛ زیرا این کار باعث 
می شود مردم معاملات بانکی حرام را از حلال 
کنند.  انتخاب  را  درست  راه  و  دهند  تشخیص 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار مدیر شعب 
بانک رفاه کارگران استان قم که روزسه شنبه در ...

پیام های سیاسی یک انتخاب
نیاز  این  حزب الله  امروز  شرایط  به  توجه  با 
وجود داشت که حزب الله دبیرکلی را انتخاب 
و  اجتماعی  سیاسی،  حوزه های  در  که  کند 
دفاعی فعالیت کند .بعد از شهادت سید حسن 
نصرالله، برخی از اسامی به عنوان جانشین 
ایشان مطرح می شد و در واقع افراد باسابقه 
جریان حزب الله در این زمینه مطرح بودند از 
جمله شهید »سید هاشم صفی الدین« که البته 

ایشان قبل از این که به این سمت انتخاب شوند به شهادت رسیدند.
با توجه به ساختار حزب الله عدم وجود دبیرکل تاثیر چندانی در مجموعه 
دفاعی این جنبش ندارد، چنانکه در حال حاضر شاهد هستیم که بعد از 
شهادت سید حسن نصرالله این جنبش به فعالیت های دفاعی خود به صورت 
قابل توجهی ادامه داده است  .ضرورت انتخاب دبیرکل جدید برای حزب الله 
لبنان در این صورت بود که برخی از احزاب و همچنین کشورهایی فراتر از 
لبنان به دنبال این بودند که دخالت های سیاسی در لبنان داشته باشند و در 
این فرآیند حزب الله را نادیده بگیرند و در صورتی که حزب الله جزئی جداناپذیر 
از ساختار سیاسی و معادلات لبنان است و دارای پشتوانه مردمی قابل توجهی 
است. شیخ نعیم قاسم از افراد باتجربه و قدیمی حزب الله لبنان است که به 
در  مدت ها  ایشان  بود.  نزدیک  بسیار  نصرالله  حسن  سید  شهید  تفکرات 
شورای عالی حزب الله فعالیت کرده و به عنوان سخنگوی این جنبش فعالیت 
می کردند. انتخاب شیخ نعیم قاسم به عنوان دبیرکل حزب الله لبنان را می توان 
از چند بعد مورد بررسی قرار داد، انتخاب دبیرکل نشان دهنده انسجام و قوام 
داخلی در بدنه حزب الله و شورای عالی آن است و از دیگر سو این انتخاب 
می تواند از دخالت های سیاسی منطقه ای و فرامنطقه ای در امور داخلی لبنان 

با نادیده گرفتن حزب الله جلوگیری کند.
این انتخاب انشاالله برای مردم لبنان و حزب الله مبارک است و در مجموع باید 

گفت انتخاب صورت گرفته انتخاب مناسبی است.
کارشناس مسائل غرب آسیا

امیرنصیرزاده: 

توان انجام ده ها عملیات شبیه 
»وعده صادق« را داریم

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: طبق 
گفته وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، توان پدافندی ایران بالا است و 
جمهوری اسلامی توان انجام ده ها عملیات شبیه عملیات وعده صادق را دارد.
ابراهیم رضایی در توضیح نشست عصر روز سه شنبه - ۸ آبان ماه - کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به خبرنگاران گفت: جلسه  کمیسیون 
با حضور امیر عزیز نصیرزاده، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح برگزار شد.

وی افزود: امیر نصیرزاده آخرین وضعیت دفاعی کشور را تشریح و به حمله 
اخیر رژیم صهیونیستی اشاره کرد و گفت که هدف رژیم صهیونیستی از حمله 
اخیر، کند کردن توان آفندی و پدافندی ایران بود، اما به هیچکدام از اهداف 
خود نرسید. سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصریح کرد: وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به جزئیات حمله اشاره کرد 
و گفت که به چرخه تولید موشک و سامانه های پدافندی آسیب جدی وارد 
نشد و آسیب ها ترمیم شده و اعلام کرد که ۹۰ درصد موشک های ایرانی در 
عملیات وعده صادق ۲ به اهداف اصابت کرد، اما رژیم صهیونیستی واقعیات 

را سانسور کرد.

آیت الله سعیدی: 

بنیاد شهید اهداف و آرمان های 
شهدا را در جامعه تبیین کند

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت تبیین فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه بسیار 
ضروری دانست و گفت: لازم است مجموعه بنیاد شهید اهداف و آرمان های 

والای شهدا را در جامعه تبیین کند.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران که 
پیش از ظهر امروز در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، اظهار 
داشت: حضرت معصومه سلام الله علیها سرمایه عظیمی هستند که منتسب به 

خاندان عصمت و طهارت بوده و شخصیتی کم نظیر می باشند.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت خاطرنشان کرد: خدمات کم نظیر این بانوی 
بزرگوار به دین و معارف اسلامی هم در زمان حضورشان در مدینه، هم در زمان 
شهادت پدر بزرگوارشان و هم در زمان تبعید برادر بزرگوارشان بسیار ارزشمند 

است.
امام جمعه قم تأکید کرد: حضرت معصومه سلام الله علیها بعد از شهادت پدر 
بزرگوارشان هم مهاجر و هم مجاهد فی سبیل الله شدند و امروزه نیز حرم این بانو 

محل آرامش دل و قلب زائران است.
آیت الله سعیدی یادآور شد: خداوند در عالم خلقت قواعدی دارد و اگر انسانی 

درخواستی از خداوند نماید اجابتش بر اساس حکمت های خداوندی است.
وی با بیان اینکه امتحانات الهی در این دنیا بسیار پیچیده و سخت است و 
گاهی یک امتحان برای تمامی اقشار جامعه است، خاطرنشان کرد: تبیین 
فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه بسیار ضروری است چراکه این فرهنگ باعث 
عبور فرد و جامعه سختی های ناگزیر دنیایی می شود و اهداف فردی و اجتماعی 

را محقق می سازد.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت تأکید کرد: لازم است مجموعه بنیاد شهید 
اهداف و آرمان های والای شهدا را در جامعه تبیین نماید و در تمام کارها با 

استعانت از خداوند قدم بردارد.

نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران :

تکریم خانواده های شهدا باید به یک 
فرهنگ عمومی تبدیل شود

نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: موضوع تکریم جامعه 
ایثارگران باید تبدیل به یک فرهنگ عمومی شود چرا که این مسئله از دغدغه های 

مهم مقام معظم رهبری است.
 حجت الاسلام والمسلمین موسوی مقدم نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید 
پیش از ظهر امروز در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی اظهار داشت: تکریم 
و احترام مقام شامخ خانواده های شهدا و ایثارگران طبق فرمایشات مقام معظم 

رهبری در دستور کار قرار دارد و تلاش می کنیم در این راستا کوتاهی نشود.
وی افزود: موضوع تکریم جامعه ایثارگران باید تبدیل به یک فرهنگ عمومی 

شود چرا که این مسئله از دغدغه های مهم مقام معظم رهبری است.
نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید تأکید کرد: همان طور که مردم ایران در اعیادی 
مثل عید غدیر به دیدار سادات می روند باید دیدار با خانواده های شهدا نیز تبدیل 
به یک فرهنگ حسنه و عمومی شود و این فرهنگ به نسل های بعدی نیز منتقل 

و در جامعه نهادینه شود.
حجت الاسلام والمسلمین موسوی مقدم یادآور شد: کارهای بسیار زیادی 
در بنیاد شهید صورت گرفته اما کافی نیست به همین خاطر باید کارهای بر 
زمین مانده سریعاً انجام شود. وی در پایان گفت: ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
در متن عمومی جامعه امری ضروری است که مجموعه همکاران در بنیاد شهید 

به این مسئله اهتمام جدی دارند.

سیدرضا صدرالحسینی*

کل  رئیس  با  دیدار  در  سبحانی  الله  آیت 
دادگستری استان قم گفت: قوه قضائیه کارآمد، 

رکن اول کشور برای حفظ نظام اسلامی است.
این مرجع تقلید شیعه در این دیدار با اشاره 
از عند  مهریه  پرداخت  نحوه  تغییر  به ضرورت 
المطالبه به عند الاستطاعه در دفاتر ازدواج کشور 
افزود: بر اساس اصول فقه باید در زمان ثبت عقد 
در دفتر خانه ها، میزان مهریه از عندالمطالبه به 
عند الاستطاعه براساس توانایی مالی فرد تغییر 
کند تا در دادگاه هر فرد بر اساس مقدار توانایی 
خود مهریه را پرداخت کند و کار افراد به زندان 

کشیده نشود.
را رکن نخست کشور  وی قوه قضائیه کارآمد 
برای حفظ نظام اسلامی دانست که باید تمام 

ارکان این دستگاه برای رشد آن تلاش نمایند.
آیت الله سبحانی در ادامه به اهمیت پیگیری 
و تعیین تکلیف هرچه سریع تر فرودگاه قم اشاره 
کرد و گفت: با مشخص شدن وضعیت این طرح 

نیمه تمام و به سرانجام رسیدن آن، علاوه بر اینکه 
مردم از آثار و برکات این زیر ساخت مهم حمل و 
نقل استفاده می کنند، بهره های اقتصادی آن 

هم نصیب استان خواهد شد. 
این  در  قم هم  استان  دادگستری  رئیس کل 
دیدار با اشاره به ارتباط گسترده با مردم و افزایش 

فساد،  با  مبارزه  افزود:  مردمی  ملاقات های 
حمایت از صنعت استان، کاهش زندانیان مهریه، 
احیا حقوق عامه مانند فرودگاه قم و مونوریل از 
مهمترین موضوعاتی است که در برنامه کاری 
و در دست پیگیری دادگستری استان قم قرار 

دارد.

آیت الله سبحانی در دیدار با رئیس کل دادگستری استان قم :

قوه قضائیه کارآمد، رکن نخست کشور برای حفظ نظام اسلامی

معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: یکی از مسائل 
پیش روی در استان قم حل مشکل مسکن جامعه ایثارگری است که ان شاءالله 

تلاش می شود با همکاری استاندار این مشکل تا پایان سال 14۰4 مرتفع شود.
سعید اوحدی در دیدار با علما علاوه بر تاکید بر مسئله درمان خانواده های شهدا 
و جانبازان به عنوان مهم ترین برنامه پیش روی این بنیاد، از تلاش برای به صفر 

رساندن مشکل مسکن جامعه ایثارگران قم خبر داد.
اوحدی ، مسئله درمان والدین شهدا و درمان جانبازان را از مهمترین الویت های 
دولت چهاردهم بیان کرد و افزود: در حال حاضر ۳۶ هزار پدر شهید و حدود ۵۷ 
هزار مادر شهید در کشور در قید حیاتند که اکثر آنان دچار کهولت سن و نیازمند 
مراقبت هستند از این رو تمهیدات خوبی در حوزه بهداشت و درمان و بهبودی آنان 
اندیشیده شده است. وی با اشاره به تاکیدات رهبری مبنی بر سفر های استانی 
و ملاقات چهره به چهره با مردم و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، مسئله درمان 
خانواده شهدا و جانبازان را از اولویت های مهم بنیاد شهید و ایثارگران دانست و 
گفت: در پرونده پایش سلامت جانبازان کار به روزرسانی کمیسیون پزشکی استان 
قم به پایان رسیده و برآورد می شود تا پایان اسفندماه پرونده کمیسیون پزشکی 
تمامی جانبازان در سراسر کشور به روز رسانی شود. اوحدی افزود: با یک هزار 
پزشک متعهد در سراسر کشور قرارداد برای پایش سلامت والدین شهدا و جانبازان 
و پیگیری های درمان در منزل این افراد بسته شده است. معاون رئیس جمهور 
همچنین از انعقاد قرار تفاهم نامه ای با استانداری قم در جریان این سفر خبر داد و 
گفت: یکی از مسائل پیش روی در استان قم حل مشکل مسکن جامعه ایثارگری 
است که ان شاءالله تلاش می شود با همکاری استاندار این مشکل تا پایان سال 
14۰4 مرتفع شود. اوحدی با اشاره به راه اندازی مرکز ملی تماس ۲4 ساعته جامعه 
ایثارگری با شماره 1۶۷1 افزود: جامعه ایثارگری برای پیگیری مشکلات حوزه 
درمان و سلامت در هر ساعت از شبانه روز میتوانند ضمن تماس با این شماره، 

پاسخ مورد نظر را دریافت نمایند.
سعید اوحدی روز سه شنبه در ادامه سفر یک روزه به قم با حضور در جمع مدیران 
اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران این استان اظهار داشت:  توقعاتی که در جامعه 
به برکت وجود خانواده شهدا و همچنین ایثارگران و جانبازان ایجاد شده است باعث 

می شود مسئولیت ما در این زمینه سنگین تر شود.
حجت الاسلام و المسلمین موسوی مقدم نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور 
ایثارگران نیز با تاکید بر توجه ویژه به شورای عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و 
تولید آثاری که به بازتولید مفاهیم ارزشمندی، چون شهادت و جهاد بیانجامد گفت: 
در حال حاضر ۷۰۰ فرزند شهید طلبه، 1۲۰ روحانی آزاده، 4 هزار روحانی شهید 
و 1۵ طلبه شهیده در کشور وجود دارد که پشتیبانی و کمک های مادی و معنوی 

حوزه های علمیه را می طلبد.
۱2۰ هزار نفر ایثارگردر قم سکونت دارند

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم نیز باارائه گزارش عملکردی از اقدامات 
صورت گرفته گفت: دراین استان ۶ هزار و ۹۰ شهید و 1۳ هزار جانباز تقدیم انقلاب 

کرده است، همچنین ۸۰۰ آزاده سرافراز در این استان حضور دارند.
حجت الاسلام حسن هنرمند افزود: در حال حاضر 1۲۰ هزار نفر از خانواده های 

شهدا ، جانبازان و آزادگان در این استان ساکن هستند.
در حاشیه این جلسه سعید اوحدی با چند نفر از جانبازان استان قم که در اداره 
کل بنیاد شهید و امور ایثارگران حضور داشتند گفت و گو و پیگیر مشکلات آنان شد.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران وعده داد:

رفع مشکل مسکن ایثارگران قم تا پایان سال
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شکست بزرگتر برای آمریکا
 حضرت آیت الله خامنه ای  رهبر معظم 
دست اندرکاران  دیدار  در  اسلامی  انقلاب 
استان  شهید  هزار   1۵ کنگره  برگزاری 
کنونی  ،برآیند  فارس)14۰۳/۰۸/۰۲( 
حوادث منطقه را شکستی بزرگ نه فقط برای 
رژیم صهیونیستی بلکه برای تمدن و فرهنگ 
غرب دانستند و گفتند: »قتل عام 1۰ هزار 
کودک معصوم و بی گناه با بمب های دو تُنی 
و انواع تسلیحات در حالی که سیاستمداران غربی حتی خم به ابروی 
خود نیاوردند، باعث رسوایی سیاستمداران دروغگوی غربی و مدعیان 
حقوق بشر شد و بی اعتباری تمدن غرب را به همه دنیا نشان داد که این 

بزرگ ترین شکست برای آنها است.«
برای شناخت تبعات »بی اعتباری تمدن غرب« و »بزرگ ترین شکست 

آمریکا« می توان نکات زیر را مورد توجه قرار داد.
1.پس از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی،اینگونه تصور می شد که تفکر 
لیبرال دموکراسی،به عنوان یک ایدئولوژی بی رقیب،گفتمان غالب در 
جهان بوده و به عنوان مبنای سیاست های داخلی و خارجی آمریکا،نظم 
نوین جهانی را شکل خواهد داد.در عین حال پیش بینی می شد که 
لیبرالیسم به  عنوان یک ایدئولوژی مشروعیت بخش و شکل دهنده نظام 
حاکم بر آمریکا،چنانچه در مسیر زوال قرار گیرد، مستقیماً افول قدرت 

آمریکا را هم در پی خواهد داشت.
۲. با حمله آمریکا به افغانستان و عراق و ناکامی کاخ سفید در این دو 
کشور و به دنبال اقدامات ضد حقوق بشری و غیراخلاقی ارتش آمریکا 
علیه مردم افغانستان و عراق،موضوع افول لیبرال دموکراسی به عنوان 
نماد تمدن غرب برجسته شد.اگرچه بخشی از زوال این تمدن،مبتنی بر 
تضعیف ارزش های لیبرال و گفتمان لیبرالیسم در داخل آمریکا به دلیل 
وجود نژادپرستی و نظام طبقاتی بود اما با آغاز عملیات طوفان الاقصی و 
به دنبال جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم فلسطین و بخصوص نسل 
کشی در غزه و حمایت بی چون و چرای آمریکا از این جنایات،بی اعتباری 
تمدن غرب، قطعیت یافت. از این پس در سراسر جهان و بخصوص در 
اندیشکده ها و مجامع روشنفکری، بحث زوال لیبرال دموکراسی به دلیل 
افزایش تنفر جهانیان از آمریکا و اسرائیل بطور جدی  مطرح شد و نسبت 
مستقیم این زوال با افول قدرت آمریکا به عنوان یک اصل،در میان آینده 

پژوهان مورد بحث قرار گرفت.
۳. با توجه به ارتباط مستقیم آمریکا با نظام تک قطبی،طبعا وقتی این 
قطب در مسیر افول قرار می گیرد،نظم مبتنی بر آن هم دچار افول شده 
و احتمال تغییر نظم بین الملل را متصور می سازد. در این صورت با ظهور 
یک نظم چند قطبی،نوعی رقابت جدی میان مدافعان نظم تک قطبی 
و مدعیان نظم چند قطبی شکل می گیرد.در این بسترِ رقابت،ی ایجاد 
جنگ روسیه با اوکراین و تلاش برای شکل گیری منازعه بین چین و تایوان 

به عنوان برنامه های مدافعان نظم تک قطبی  معنا پیدا می کند.
شکل گیری  موجب  آمریکا  در  دموکراسی  لیبرال  بر  مبتنی  نظم   .4
بین المللی  صندوق  مانند  نظامی  و  اقتصادی  سیاسی،  ساختارهای 
پول، بانک جهانی، سازمان تجارت جهانی و سازمان پیمان آتلانتیک 
شمالی)ناتو( شده بود. طبعاً چنانچه نظم جهانی تک قطبی با محوریت 
آمریکا در حال افول باشد، این ساختارهای سیاسی، اقتصادی و نظامی 
نیز تضعیف شده و ساختارهای رقیب، شکل می گیرد.تأسیس ساختارهای 
نوظهور مثل سازمان همکاری شانگ های یا بریکس را می توان نتیجه 
تضعیف نظم لیبرال دموکراسی و از مشخصات نظم چند قطبی در جهان 
دانست.درست است که شانگ های یا بریکس در قد و قواره صندوق بین 
المللی پول یا ناتو نیستند اما این ساختارهای نوظهور در مسیر پیشرفت و 
تقویت حرکت می کنند و افزایش تقاضای کشورهای متمایل به غرب در 

این سازمان ها،دال بر آینده روشن آنهاست.
۵. پُر واضح است که هیچ نظم جدیدی در جهان در کوتاه مدت و به 
اصطلاح یک شبه شکل نمی گیرد و دارای روند تدریجی و زمان بر است.

البته برخی تحولات غیرمنتظره می تواند موجب تسریع در روند شکل 
اوکراین یک نشانه برای سرعت  گیری نظم جدید باشد.اگرچه جنگ 
بخشیدن به ایجاد نظم آینده بود اما وقوع طوفان الاقصی و افزایش تنفر 
جهانی از جنایات اسرائیل و ناتوانی آمریکا و شورای امنیت سازمان ملل 
متحد در ممانعت از نسل کشی مردم فلسطین و لبنان که مصداق شکست 
گفتمان لیبرال دموکراسی بود،نقطه عطفی برای تسریع در شکل گیری 
یک نظم نوین جهانی مبتنی بر چند جانبه گرایی تلقی شد. این نظم 
اگرچه از رویکردهای چندجانبه گرایانه روسیه و چین متاثر بود اما بطور 
قطع توجه جهانیان به اسلام سیاسی و گفتمان انقلاب اسلامی به عنوان 
حامی اصلی مظلومان فلسطین،بیانگر این است که یک گفتمان جدید و 

یک چالش جدی برای تمدن غرب به نام اسلام،ظهور کرده است.
با نگاه مجدد بر بیانات رهبر معظم انقلاب می توان تاکید کرد که برآیند 
کنونی حوادث غرب آسیا، بزرگ ترین شکست را برای آمریکا رقم زده که 
همان »بی اعتباری تمدن غرب« است.  تحولی که نوید بخش افول نظم 
تک قطبی به رهبری آمریکاست و یک نظام چندقطبی را با ساختارهای 
جدید،ایجاد خواهد کرد. در این نظم که تغییر دهنده نظم موجود در غرب 
آسیاست، دیگر آمریکا محوریت ندارد و رژیم صهیونیستی نیز در مسیر 

فروپاشی قرار خواهد گرفت.

وزیر راه و شهرسازی:

۵۳ خانواده حادثه دیده معدن طبس 
صاحب خانه می شوند

وزیر راه و شهرسازی گفت: با تلاش های انجام شده و اقدامات به عمل 
بوده  مسکن  فاقد  که  طبس  معدن  دیدگان  حادثه  خانواده  آمده، ۵۳ 
یا مسکن در خور شان نداشتند، طی ۲ تا سه روز آینده صاحب خانه 

می شوند.
فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی ضمن تسلیت مجدد به خانواده های 
آسیب دیدگان و جان باختگان حادثه معدن طبس گفت: بلافاصله پس از 
این حادثه ضمن اعلام همدردی از سوی دولت، با دستور رئیس جمهور 
مقرر شد با توجه به ظرفیت های قانونی تأمین مسکن برای خانواده های 
جان باختگان در اولویت باشد. صادق بیان کرد: ما نیز سعی کردیم در 
کوتاه ترین زمان نسبت به بررسی چگونگی رفع مشکل مسکن خانواده ها 
در استان هایشان اقدام کنیم. بر این اساس و طبق بررسی های انجام شده 
مشخص شد ۳۲ خانواده از حادثه دیدگان در خراسان رضوی، 1۶ خانواده 
در خراسان جنوبی، چهار خانواده در استان گلستان و یک خانواده در 

سیستان و بلوچستان فاقد مسکن بوده یا مسکن درخور شأن ندارند.
وی اضافه کرد: در این راستا تلاش کردیم تا تأمین مسکن را برای این 
خانواده ها با پیگیری ها و حمایت های دولت به ثمر برسانیم و طی ۲ تا سه 

روز آینده  مسکن تحویل خانواده ها خواهد شد.
نظر  بازپرداخت تسهیلات در  و شهرسازی خاطرنشان کرد:  راه  وزیر 
گرفته شده به این منظور با تقسیط و تنفس ۲ ساله خواهد بود و به عبارتی 
پرداختی ها از سال سوم تحویل مسکن با ظرفیت های قانونی موجود انجام 

خواهد شد تا بدین ترتیب مشکل مسکن این خانواده ها حل شود.

اخبار

رئیس مجلس شورای اسلامی:

 دولت و مجلس باید زندگی و رفاه مردم را 
در اولویت قرار دهند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بودجه ای که در صحن مجلس بررسی 
می شود در ابتدا به معنای زندگی و اقتصاد مردم است و سپس بودجه دولت 
است و دولت و مجلس باید زندگی و رفاه مردم و کاهش فشار بر مردم را در اولویت 

قرار دهند.
محمد باقر قالیباف در جلسه روز سه شنبه ۸ آبان 14۰۳ صحن مجلس در 
جریان رسیدگی به گزارش شور اول کمیسیون تلفیق در مورد لایحه بودجه سال 
1٤٠٤ کل کشور پس از استماع دفاعی رئیس جمهوری و همچنین اظهارات 
مخالفان و موافقان و در نهایت توضیحات رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره 
این لایحه در اظهاراتی با تاکید بر اینکه بودجه ای که در صحن مجلس بررسی 
می شود در ابتدا به معنای زندگی و اقتصاد مردم است و سپس بودجه دولت 
است، تاکید کرد: دولت و مجلس باید زندگی و رفاه مردم و کاهش فشار بر مردم 

را در اولویت قرار دهند.
وی با اشاره به ویژگی های لایحه بودجه سال 14۰4 گفت: ویژگی هایی نظیر 
شفافیت بودجه، جامعیت و یکپارچگی، عدم بیش برآوردی در بودجه و اعمال 
اصلاحات تدریجی، از ویژگی های خوب بودجه دولت است که تقدیر و تشکر 
می کنیم اما واقعاً بر اساس برنامه هفتم پیشرفت، نسبت به رشد اقتصادی در 

لایحه بودجه ابهاماتی وجود دارد.
قالیباف ادامه داد: همچنین درباره تورم اشکالاتی و نرخ سود بانک ها و در 
تطبیق و عدم مغایرت با برنامه هفتم مشکلاتی وجود دارد و این نکات مطالعه 
شده و دقیق و جمع بندی جلسات مرکز پژوهش های مجلس، کارشناسان، 

روسای کمیسیون های و اعضای هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به تصمیم دولت بر استفاده از اعتبارات 
صندوق توسعه ملی از ابتدای سال آینده گفت: درباره اینکه دولت ۲۸ درصد 
صندوق توسعه را با استجازه از رهبری از ابتدای سال برداشت کند وسط سال، 
از من نظرخواهی شد و نظر من هم این بود که از ابتدای سال باشد که رهبری 
لطف کردند و این اقدام اتفاق افتاد. الان یکپارچه سازی و شفاف سازی رخ 
داده است. وی خطاب به رئیس سازمان برنامه و گفت: من شخصاً این موضوع 
را می پسندم که جنابعالی اشکالاتی را وارد بدانید و دولت نیز همراه باشد تا در 
تلفیق این اشکالات برطرف شود؛ دولت و مجلس باید یکپارچه مشکلات را 
برطرف کند. رئیس مجلس در پایان از رئیس سازمان برنامه و بودجه خواست تا 
تغییرات مورد نیاز لایحه  بودحه را بر اساس توافقی که انجام می شود، انجام دهند 

و دولت نیز به این توافق پایبند بماند.
 

دبیرکل جامعه اسلامی کارمندان:

 باید درس های تازه ای به صهیونیست ها 
داده شود

دبیرکل جامعه اسلامی کارمندان گفت: واقعیت جمهوری اسلامی هم در 
قدرت موشکی و توان دفاعی نهفته است و هم در قدرت نرم و دیپلماسی آن قرار 

دارد و برای اغلب کشورهای منطقه و مردم ما نیز ثابت شده است.
سیدکمال الدین سجادی در گفت وگویی، با اشاره به اقدام اخیر صهیونیست ها 
در نقض حاکمیت سرزمینی ایران و واکنش قرارگاه پدافند هوایی کشور نسبت 
به آن، اظهار کرد: هم غربی ها و هم صهیونیست ها واقعیت قدرت و توان دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران را خوب نفهمیدند و باید بدانند پاسخ هایی که از ایران 

دریافت می کنند منطقی و مطابق عرف بین المللی است.
وی افزود: اسرائیل بارها تلاش  کرده و اقدامات مذبوحانه ای انجام داده است، 
اما هیچ طرفی از آن ها نبسته است. اکنون نیز اقداماتشان نشان می دهد ارزیابی 
درستی از توان جمهوری اسلامی ایران ندارند و هنوز واقعیت این نظام را درک 
نکرده اند، هنوز هم در اقدامات خود شکست می خورند و به هیچکدام از آرزوهای 
خود نمی رسند. دبیرکل جامعه اسلامی کارمندان تاکید کرد: واقعیت جمهوری 
اسلامی هم در قدرت موشکی و توان دفاعی نهفته است و هم در قدرت نرم و 
دیپلماسی آن قرار دارد. این واقعیت اکنون هم برای اغلب کشورهای منطقه 
و همسایگان دوست، یاور و همراه ما ثابت شده است و هم مردم کشورمان در 
رفتار خود نشان داده اند به آن قدرت اعتماد و اطمینان دارند و با دیده تحقیر 
به اقدامات اخیر صهیونیست ها نگاه می کنند. سجادی تصریح کرد: اکنون 
لازم است هم به صهیونیست ها و هم به مدافعان غربی او به ویژه آمریکا که 
تا  داده شود  تازه ای  دارد، درس های  رژیم  این  از  حمایت های همه جانبه ای 
باردیگر به آنان گوشزد کنیم که واقعیت جمهوری اسلامی، توان دفاعی، قدرت 
نظامی و نفوذ عمیق استراتژیکش چطور می تواند نقشه چینی آنان را برهم بزند.

 
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس :

مدیریت افکار عمومی در فضای مجازی 
ضروری است

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: فعالین سیاسی 
افکار  انتشار اخبار، تحلیل ها و جهت گیری های خود، مدیریت  مجازی در 
عمومی را در نظر بگیرند و طوری عمل کنند تا منافع نظام مقدس جمهوری 

اسلامی حاصل شود.
علی شیرین زاد، نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی 
درباره بیانات رهبر انقلاب درباره مدیریت فضای مجازی و تأثیر برداشت ها و 
تحلیل های غلط بر روحیه مردم اظهار کرد: همان طور که رهبر حکیم و فرزانه 
در فضای  و جهت گیری ها  اخبار  انتشار  و  روحیه مردم  به ملاحظه  انقلاب 
مجازی اشاره فرمودند، مسئولان نظام و مخصوصا فعالین سیاسی و نخبگان 
فضای مجازی باید بر انتشار اخبار و تحلیل های خود در فضای مجازی دقت 
و حساسیت بالایی داشته باشند. وی ادامه داد: فضای مجازی، محیطی باز 
و گسترده دارد و سرعت انتقال اخبار و جهت گیری ها در آن بسیار بالاست؛ 
بنابراین گاهی اوقات بعضی از مسئولان و تحلیلگران اطلاعاتی غلط و نادرست 
را به شکل عمدی یا سهوی در فضای مجازی منتشر می کنند. متاسفانه این 
اطلاعات غلط  دست به دست و در نهایت واقع انگاری می شود، اما آنجایی 
که این اطلاعات غلط به عنوان منشاء تاثیرگذاری و تصمیم گیری مدیران و 
مسئولان استفاده می شود، متوجه عمق سخنان رهبر انقلاب و آسیب شناسی 

ایشان در فضای مجازی می شویم.
 

معاون اجرایی رئیس جمهوری:
مبلغ اضافه کاری پرستاران چندبرابر می شود

معاون اجرایی رئیس جمهوری اظهار کرد: یکی از درخواست های پرستاران 
مشکل حقوق و اضافه کاری بود که مصوب شد مبلغی که بابت هر ساعت 

اضافه کاری پرداختی به پرستاران برای هر ساعت چند برابر می شود.
محمدجواد قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهوری در سخنانی اظهار کرد: 
یکی از درخواست های پرستاران مشکل حقوق و اضافه کاری بود که مصوب شد 
مبلغی که بابت هر ساعت اضافه کاری پرداختی به پرستاران برای هر ساعت چند 

برابر می شود و به ۸۰ هزار تومان برسد.
وی افزود: این موضوع رضایتمندی را بیشتر می کند و پرستاران برای جامعه 
پزشکی از اهمیت ویژه برخوردارند حقوق رزیدنت ها را وزارت بهداشت تلاش 
کرده افزایش خوبی دهد و این یکی از مشکلات معیشتی آنان بود که در حال 

حل و فصل آن هستیم.

 رئیس جمهور با بیان اینکه شهدا جانشان را فدا کردند و اکنون ما ماندیم 
تا راه آنان را ادامه دهیم، گفت: برای پیمودن راه شهدا ما راهی به مراتب 
سخت تر در پیش داریم؛ امروز اکثر اختلافات و دعواها بر سر قدرت و شهرت و 
پست و مقام است و گرنه میان کسانی که قصد خدمت دارند چه دعوایی باید 

وجود داشته باشد؟
دکتر مسعود پزشکیان روز سه شنبه  در آیین افتتاح ۵ موزه دفاع مقدس 
امروز  که ظهر  دفاع مقدس  کتاب  عنوان  از ۲۶۲  رونمایی  و  استان  در ۵ 
سه شنبه در باغ موزه دفاع مقدس برگزارشد، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
همه شهدای سرافراز ایران اسلامی،  تمسک به فرهنگ و ارزش های دفاع 
مقدس را نیاز همیشگی جامعه عنوان کرد و افزود: برای ما که در جبهه های 
جنگ زندگی کردیم و  آن خاطرات را داریم رنج دهنده است که نتوانستیم 
آن باورها و ارزش ها را آنگونه که شایسته است به نسل جدید منتقل کنیم. 
در دوران فاع مقدس جوانان ما کار و تحصیل و زندگی خود رها کردند و بی 
هیچ چشم داشتی برای دفاع از کشور به جبهه ها رفتند و امروز اگر آن باور و 
آن اعتقاد و ایمان باشد هیچ قدرتی نمی تواند نگاه چپ و یا مغرضانه به کشور 

و این آب و خاک داشته باشد.
دکتر پزشکیان با بیان اینکه آنچه موجب ایستادگی و مقاومت ملت ایران در 
برابر حملات دشمن می شد، ایمان و اعتقاد راسخ جوانان کشور بود، تصریح 
کرد : ما از لحاظ امکانات و تجهیزات در محدودیت بودیم، اما به رغم حمایت ها 
و پشتیبانی های آمریکا، شوروی و اروپا از رژیم بعث عراق ایمان و باور ما بود که 

باعث می شد در برابر حمله ها و تهاجم ها مقاومت کنیم.
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به اقدام بزدلانه رژیم صهیونیستی در تعرض 
به حریم کشورمان گفت: به تعبیر حضرت امام خمینی)ره( اینکه دشمن 
تصور کند با چنین اقداماتی می تواند ما را زمین گیر و تسلیم کند خیالی باطل 

است.
دکتر پزشکیان در ادامه با بیان اینکه شهدای ما برای این کشور و انقلاب 
جانشان را فدا کردند و شهید شدند و اکنون ما ماندیم تا راه آنان را ادامه دهیم، 
تصریح کرد : برای پیمودن راه شهدا ما راهی به مراتب سخت تر در پیش داریم 

و باید منیت و هوای نفس خود را کنترل کنیم. امروز اکثر اختلافات و دعواها 
بر سر قدرت و شهرت و پست و مقام است و گرنه میان کسانی که قصد خدمت 

دارند چه دعوایی باید وجود داشته باشد؟
به خاطر خون شهدا باید به مردم خدمت کرد 

رئیس جمهور اظهار داشت:  امروز موظفیم به خاطر خون شهدا به این کشور 
و ملت خدمت کنیم و موجبات رضایت آنان را فراهم کنیم تا آنها از روی رفتار و 

عمل صادقانه ما باور کنند که ما با تمام وجود به دنبال خدمتگزاری هستیم.
دکتر پزشکیان با بیان اینکه باید برای حفظ آثار و ارزش های شهیدان نوع 
دیگری رفتار کنیم تا اگر قرار است پیامی را به نسل های آینده برسانیم نگویند 
که دروغ می گویید، گفت: اگر رفتار خود را اصلاح نکنیم، مردم فکر می کنند 
شهدا هم افرادی مثل ما بودند که چنگی به دل نمی زنیم. اگر می خواهیم امر 
به معروف و نهی از منکر کنیم، باید قبل از آن خود را اصلاح کنیم و با رفتار 
و عمل خود، گذشت، ایثار و اخلاق را به نسل های آینده منتقل کنیم. آرزو 

می کنم خداوند ما را مدیون خون شهدا نکند.
در این مراسم رئیس جمهور پیش از ایراد سخنان خود، تمبر یادبود مراسم 
افتتاح ۵ موزه دفاع مقدس در ۵ استان زنجان، قزوین، گلستان، گیلان و 
لرستان را مهر کرد.همچنین در این آیین با حضور دکتر پزشکیان و رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح، از خانواده های شهیدان حجت الاسلام سیدمحمدعلی 

آل هاشم و سردار شهید محمدهادی حاج رحیمی با اهدای لوح تقدیر شد.
اجازه نمی دهیم دلارها در بودجه گم و گور شود

 رئیس جمهورهمچنین در گفتگویی بودجه 14۰4 را شفاف و با ساختاری 
متفاوت معرفی کرد و گفت: اجازه نمی دهیم دلارها توسط عده ای گم و گور 
شوند. پزشکیان در رابطه با علت کاهش بودجه کالاهای اساسی در لایحه 
پیشنهادی دولت به مجلس برای سال 14۰4، اظهار کرد: 1۲ میلیارد دلار 
در کلان بودجه دیده شده است، ما آن مقداری که وجود است را اختصاص 

داده ایم.
تأمین دارو و  وی در تشریح این موضوع ادامه داد: 4 میلیارد دلار برای 
تجهیزات پزشکی اختصاص دادیم و من شخصاً فکر می کنم می توانیم این 
موضوع را کنترل کنیم و حتی آن را کاهش دهیم زیرا می دانم باید چه اقدامی 
انجام دهیم و برخی از پول ها در این میان گم و گور می شود؛ باید بودجه را 

مدیریت کنیم.
رئیس جمهور کالاهای اساسی و بودجه پیش بینی شده در لایحه دولت، 
بیان کرد: دولت در رابطه با کالاهای اساسی همچنین دارو و تجهیزات پزشکی 

قطعاً تلاش خواهد کرد تا آن گروهی که در فشار هستند در فشار نباشند.
پزشکیان در پاسخ به این پرسش که حال که در بودجه ردیف کالاهای 
اساسی کم شده است چه می کنید، گفت: آن چیزی را که داشته ایم تعیین 
کرده ایم، نباید اجازه دهیم از این دلارها یک عده در این میان سو استفاده 
کنند. وقتی دلار یارانه ای اختصاص می دهیم عده ای در این میان پول ها 
را گم و گور می کنند، به قولی این یارانه ها به اسم فقرا و به کام ثروتمندان و 
پولداران تمام شود. ما دنبال این هستیم که پول -یارانه های دولتی- به دست 

آن افرادی برسد که باید برسد.

محسن پاک آیین*

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت فیلترینگ و نیز برگزاری 
تجمعی در این زمینه برای مخالفان رفع فیلتر و طرح این موضوع که آیا 
موافقان رفع فیلتر نیز امکان برگزاری تجمع خواهند داشت یا نه، تصریح 
کرد: این صدا شنیده است. مراحل انجام آن در حال اقدام است. دولت به 
اندازه همه کسانی می خواهند برای ]رفع[ فیلترینگ راهپیمایی کنند، پیگیر 
موضوع است و نیازی به راهپیمایی و به نوعی لشکرکشی های خیابانی نیست 

و ما پیگیر مطالبات مردم هستیم.
فاطمه مهاجرانی  روز سه شنبه در نشست خبری خود با نمایندگان رسانه ها، 
با اشاره به شهادت پنج تن در اقدام اخیر متجاوزانه صهیونیست ها، اظهار 
کرد: از قرارگاه پدافند تشکر می کنیم که غیورانه جنگیدند و بیدار بودند و در 

راه حفظ آرمان ها و خاک کشورمان برای همیشه بیدار هستند.
وی افزود: انسجام ملی ما با این اقدامات رژیم صهیونیستی بیشتر هم 
می شود و آنان سخت در اشتباه هستند که گمان می کنند با این اقدامات 
می توانند انسجام ملی ما را تحت تأثیر قرار دهند. این دست اقدامات انسجام 

ملی ما را بیشتر می کند.
انتصاب استانداران کرد و عرب نشانه ای از وفاق است

سخنگوی دولت همچنین یادآور شد: ایران حاصل قومیت ها و زبان های 
مختلف است و انتصاب فرماندار زن در کردستان و یک استاندار عرب در 
خوزستان برای اولین بار از جمله  اقدامات اخیر دولت است که نشانه ای از 

وفاق در ایرانی است که ترکیب قومیت های مختلف است.

پرداخت اضافه کاری پرستاران بهبود می یابد
مهاجرانی ادامه داد: در زمینه پرداخت اضافه کاری پرستاران نیز باید اشاره 
کنم که این امر با پیگیری دولت بهبود پیدا خواهد کرد و اقدامات لازم در حال 

انجام است.
تعداد اتباع غیرمجاز از اتباع مجاز بیشتر است

برنامه ای برای  اتباع،  امور  به عنوان متولی  یادآور شد: وزارت کشور  وی 
شناسایی اتباع مجاز دارد که افراد بسیار شریفی هستند و در بین آنان شاعر، 
محقق، مهندس و سرمایه گذار داریم و در عین حال افراد غیرمجاز هم داریم 
که به مراتب نسبت آن از اتباع مجاز بیشتر است؛ لذا وزیر کشور در پی مدیریت 
اتباع و دیوارکشی مرزی هستند و این موضوع دیوارکشی فقط به خاطر اتباع 

انجام نمی شود بلکه یکی از دلایل آن، موضوع اتباع است.
مهاجرانی درباره تبدیل وضعیت نیروهای انسانی در دولت، اظهار کرد: این 
موضوع مهمی است که نیاز به برنامه ریزی راهبردی دارد و نیروهایی که برای 
امور خاصی از طریق شرکت هایی در یک سازمان جذب می شوند برای انجام 
دادن وظیفه خاصی جذب می شوند که خود آن سازمان نمی تواند انجام دهد 

و در همه دنیا هم معمول است.
ایران هیچ وقت تنش زایی نمی کند

مهاجرانی افزود: سیاست ایران تنش زدایی و کاهش تهدیدات است، ملت 
ایران هیچ وقت جنگ طلب نبوده بلکه صلح طلب است، مردم ایران هنوز 
زخم های دزفول و خرمشهر و سردشت را بر تن دارند، ایران کشوری بود 
که بمباران شیمیایی را تجربه کرد. ایران هیچ وقت تنش زایی نمی کند بلکه 
تنش زدایی می کند و به شدت دنبال صلح است. سخنگوی دولت افزود: وزیر 
خارجه پرکار ما هم به دنبال همین موضوع است و سعی می کند مواضع ایران 

را به درستی تبیین کند و تهدیدات را به حداقل برساند.
دولت به دنبال استفاده از ظرفیت بریکس است

مالی  و  پولی  سازوکارهای  از  تنوعی  ایجاد  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی 
می تواند حاکمیت دلار را کنار بزند. وقتی حاکمیت دلار کم می شود قدرت 

اقتصادی کشورهای عضو بریکس افزایش پیدا می کند.
مهاجرانی با بیان اینکه دلار فقط به عنوان یک سلاح اقتصادی نیست، 
نیز استفاده می شود،  گفت: دلار به عنوان یک سلاح سیاسی و نظامی 
پیوستن این کشورهای پر جمعیت و پردرآمد می تواند به افزایش قدرت 
اقتصادی کمک کند. دولت به دنبال آن است که از ظرفیت بریکس برای 

افزایش قدرت اقتصادی ایران استفاده کند.

سخنگوی دولت:

پیگیری وضعیت فیلترینگ نیاز به لشکرکشی  خیابانی ندارد

وزیر امور خارجه گفت: شورای امنیت موظف است 
در برابر اصرار اسرائیل به ادامه جنگ و خونریزی در 
غزه و لبنان وارد عمل شده و بر اساس فصل هفتم 
منشور ملل متحد، تحریم های شدید علیه این رژیم 

را اعمال نماید.
رؤسای  با  نشست  در  عراقچی«  عباس  »سید 
نمایندگی های خارجی در تهران، اظهار داشت: در 
برهه حساس و تعیین کننده کنونی جمهوری اسلامی 
ایران بر ضرورت تلاش های جمعی دیپلماتیک جهت 
تاکید  توقف تجاوزات و جنایات رژیم صهیونیستی 
می خواهد  بین المللی  جامعه  اعضای  از  و  داشته 
اقدامات فوری در جهت توقف حملات، بمباران ها و 
کشتار مردم بی گناه غزه و لبنان و همچنین رسیدگی 
فوری به وضعیت وخیم انسانی و آوارگان و تسهیل 
کمک های امدادی و بشردوستانه در مناطق مزبور به 

عمل آورند.
تمام  مسئولیت  یادآوری  با  ما  گفت:  عراقچی 

دولت های عضو سازمان ملل متحد، دولت های عضو 
کنوانسیون پیشگیری و مجازات جنایت نسل کشی و 
دولت های عضو کنوانسیون های چهارگانه ژنو، برای 
اقدام فوری و جمعی برای در برابر نقض های فاحش 
حقوق بین الملل و منشور ملل متحد خواستار تحرک 
فوری، مؤثر و قاطعانه جامعه جهانی برای مهار رژیم 

صهیونیستی هستیم.
وی گفت: ما معتقدیم تا زمانی که تجاوزات در نوار 
غزه و لبنان متوقف نشود، منطقه روی آرامش را به 

خود نخواهد دید.
پایدار،  حل  راه  برای  ما  افزود:  خارجه  امور  وزیر 
عادلانه و فراگیر در منطقه راهکار عملیاتی و منطقه ای 
ارائه داده ایم که مبتنی بر به رسمیت شناختن حقوق 
ذاتی ملت فلسطین برای تعیین حق سرنوشت است.

عراقچی عنوان کرد: راه حل پایدار برای موضوع 
فلسطین یک راه حل دموکراتیک است و هر تصمیمی 
توسط  باید  آن  آینده  و  فلسطین  سرزمین  مورد  در 

ساکنین اصلی فلسطین اعم از مسلمان و مسیحی و 
یهودی صورت پذیرد.

وی تصریح کرد: در خصوص لبنان نیز بر این باوریم 
که باید واقعیت های میدان و جغرافیای این کشور مورد 

توجه عمیق قرار گیرد.
عراقچی با بیان اینکه حزب الله و مقاومت لبنان 
ریشه در مردم این کشور دارد و از بین رفتنی نیست 
گفت: همه بازیگران باید برای توقف فوری جنگ در 

فلسطین و لبنان تلاش نمایند.
وزیر امورخارجه بیان کرد: طرح هایی که صرفاً منافع 
رژیم صهیونیستی را در نظر بگیرند حتماً محکوم به 

شکست خواهند بود.
وزیر امور خارجه افزود: شورای امنیت موظف است 
و  جنگ  ادامه  به  صهیونیستی  رژیم  اصرار  برابر  در 
خونریزی در غزه و لبنان وارد عمل شده و بر اساس 
فصل هفتم منشور ملل متحد، تحریم های شدید علیه 

این رژیم را اعمال نماید.

نشست وزیر خارجه با سفرای خارجی مقیم ایران؛

عراقچی: شورای امنیت تحریم های شدید علیه اسرائیل اعمال کند

دکتر پزشکیان در آیین افتتاح 5 موزه دفاع مقدس:

اختلافات و دعواهای امروز بر سر قدرت و شهرت است
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 سن سکته مغزی در ایران 10 سال کمتر از دنیا

میانسالان این توصیه را جدی بگیرند
تحقیقات جدید نشان می دهد اگر در دهه 4۰ یا ۵۰ خود هستید و در خوابیدن 
و ماندن در خواب مشکل دارید، این نشانه خوبی برای سلامت مغز با افزایش سن 
نیست. به گزارش خبرآنلاین، »کلمنسه کاوایز«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه 
کالیفرنیا، می گوید: »مطالعه ما، که از اسکن مغز برای تعیین سن مغز شرکت 
کنندگان استفاده کرد، نشان می دهد که بدخوابی با تقریباً سه سال پیری بیشتر 
مغز در اوایل دوران میانسالی مرتبط است.« مهر در گزارشی به نقل از مدیسن نت 
نوشت: تیم تحقیق بر روی ۵۸۹ نفر متمرکز شد که در ابتدای مطالعه میانگین سنی 
آنها حدود 4۰ سال بود. همه در سن 4۰ سالگی و سپس در حدود 4۵ سالگی 
پرسشنامه هایی را در مورد الگوهای خواب خود پر کردند. سوالات شامل "آیا معمولًا 
در به خواب رفتن مشکل دارید؟ " "آیا معمولًا شب ها چندین بار از خواب بیدار 
می شوید؟ " و "آیا معمولًا خیلی زود از خواب بیدار می شوید؟ " بودند. پاسخ های 

نظرسنجی باعث شد تا محققان ۶ ویژگی خواب ضعیف را ترسیم کنند:
• مدت خواب کوتاه • کیفیت بد خواب • مشکل در به خواب رفتن، • مشکل در 

خواب ماندن • صبح زود بیدار شدن • خواب آلودگی در طول روز
تقریباً در سن ۵۵ سالگی، همه افراد تحت اسکن مغزی قرار گرفتند تا میزان پیری 

مغزشان سنجیده شود.
تیم تحقیق دریافت افرادی که دارای چهار مورد یا بیشتر از ویژگی های خواب 
ضعیف بودند، مغزهایی داشتند که به طور متوسط ۲.۶ سال »بزرگتر« از مغز افراد 
دیگر بود که هیچیک از این موارد را نداشتند یا فقط یکی از ویژگی ها را داشتند. برای 
افرادی که دارای دو یا سه مورد از ویژگی های بد خوابی بودند، مغزها در سن ۵۵ 
سالگی به طور متوسط 1.۶ سال پیرتر از افرادی بود که هیچ یا فقط یکی از ویژگی ها 
را داشتند. با این حال، این مطالعه تنها ارتباط را نشان داد و نتوانست ثابت کند که 
خواب ضعیف به طور مستقیم مغز را پیر می کند. به گفته محققان، تحقیقات آینده 
باید بر روی یافتن راه های جدید برای بهبود کیفیت خواب و بررسی تأثیر طولانی مدت 

خواب بر سلامت مغز در افراد جوان متمرکز شود.

محققان هشدار می دهند؛

مراقب این ماده خطرناک در آب 
آشامیدنی باشید

یک مطالعه جدید هشدار می دهد که قرار گرفتن طولانی مدت در معرض حتی 
سطوح پایین آرسنیک در آب آشامیدنی می تواند خطر ابتلا به بیماری قلبی را در 

فرد افزایش دهد.
محققان گزارش دادند حتی افرادی که در معرض سطوح آرسنیک کمتر از 1۰ 

میکروگرم در لیتر قرار داشتند، با افزایش خطر ابتلاء به بیماری قلبی روبرو بودند.
»تیفانی سانچز«، محقق ارشد از دانشگاه کلمبیا در نیویورک، گفت: »نتایج ما 
جدید هستند و بحث جدیدی را در مورد سیاست های جاری و استانداردهای نظارتی 
تشویق می کنند«. سانچز در بیانیه خبری دانشگاه افزود: »با این حال، تحقیقات 
بیشتری برای درک خطرات مرتبط با سطوح آرسنیک در آب آشامیدنی مورد نیاز 
است.« انجمن قلب آمریکا و مؤسسات بهداشتی توافق دارند که شواهد قابل توجهی 
وجود دارد که نشان می دهد قرار گرفتن در معرض آرسنیک خطر ابتلاء به مشکلات 
قلبی را افزایش می دهد. محققان توضیح دادند که آژانس حفاظت از محیط زیست 
ایالات متحده حداکثر میزان آلاینده آرسنیک در آب آشامیدنی را از ۵۰ میکروگرم 
در لیتر به 1۰ میکروگرم در لیتر در سال ۲۰۰۶ کاهش داد، اما نگرانی ها مبنی بر 
ناسالم بودن هر سطحی از قرار گرفتن در معرض آن همچنان وجود دارد. محققان 
خاطرنشان کردند که آرسنیک به طور طبیعی در آب های زیرزمینی وجود دارد. برای 
این مطالعه، محققان داده های سلامتی مربوط به مقایسه موارد بیماری قلبی با قرار 
گرفتن در معرض آرسنیک در آب آشامیدنی را پیگیری کردند. به گفته محققان، 
نزدیک به نیمی )4۸٪( از شرکت کنندگان در معرض میانگین غلظت آرسنیک 
کمتر از 1 میکروگرم در لیتر قرار گرفته بودند. افرادی که در معرض میانگین 1 تا ۵ 
میکروگرم در لیتر آرسنیک در آب آشامیدنی قرار داشتند، ۵ تا ۶ درصد افزایش خطر 
ابتلاء به بیماری قلبی داشتند. به گفته محققان، خطر بیماری قلبی در بین افرادی 
که در محدوده ۵ تا 1۰ میکروگرم در لیتر قرار داشتند به ۲۰ درصد افزایش یافت. 
نتایج نشان می دهد که این خطر برای افرادی که در معرض سطوحی بالاتر از 1۰ 

میکروگرم در لیتر قرار داشتند، به 4۲ درصد افزایش یافت.

۵ عامل که علت ۹۰ درصد از سکته های مغزی هستند

سکته مغزی یک اتفاق بسیار سنگین برای بدن است که برای میلیون ها 
نفر در سراسر دنیا رخ می دهد. این عارضه خطرناک زمانی اتفاق می افتد 
که تأمین خون برای مغز قطع می شود، چه در اثر انسداد یا پارگی یکی از 
رگ ها. هر چند عوامل خطری مانند سن و سابقه خانوادگی از کنترل ما 
خارج اند اما باز هم کارهای زیادی می توانیم انجام دهیم تا احتمال سکته 

مغزی را کاهش دهیم و رگ های مغزمان را سالم نگه داریم.
سکته مغزی

تا ۹۰  علت ۸۲  که  هستند  فاکتور  می گوید ۵  سلامت  ملی  مؤسسه 
درصد از موارد سکته مغزی اند. خوشبختانه این فاکتورها با سبک زندگی 
قابل کنترل هستند. یعنی شما بیشتر از آنچه فکر می کنید بر ریسک سکته 

مغزی تان کنترل دارید.
نگاهی دقیق تر داریم به چیزهایی که می توانند ریسک سکته مغزی را 
افزایش دهند و اینکه چه کارهایی می توانیم برای پایین آوردن ریسک وقوع 
سکته مغزی این بیماری ناتوان کننده انجام دهیم. این کارها چه تغییراتی 
در سبک زندگی باشند و چه درمان عوارضی که در حال حاضر داریم و چه 
آگاه بودن نسبت به علائم، حتی اطلاعات کم هم می تواند کمک بزرگی 
به پیشگیری از این حادثه خطرناک مغزی بکند. اینها ریسک فاکتورهایی 

هستند که عامل ۹۰ درصد از سکته های مغزی می باشند:
فشارخون بالا

این عامل خطر، دشمن درجه یک سلامتی شما از جهت ریسک سکته 
مغزی است. وقتی عدد فشارخون خیلی بالاست، فشار زیادی به رگ ها 
وارد می کند. به مرورزمان، فشار زیاد باعث آسیب دیدگی دیواره رگ ها شده 
و احتمال تشکیل لخته خون منجر به سکته مغزی را افزایش می دهد؛ 
معمولًا  بالا  فشارخون  کنید.  کنترل  را  فشارخونتان  است  لازم  بنابراین 
عارضه ای خاموش است و تنها راه اینکه متوجه شوید این است که به طور 

منظم فشار خونتان را اندازه بگیرید.
چاقی

مغزی  سکته  برای  که  است  این  مثل  بدن  در  اضافی  چربی  داشتن 
کارت دعوت بفرستید! وزن اضافی، خصوصاً چربی شکمی، فشار بسیار 

زیادی به سیستم قلبی و عروقی شما وارد می کند و زمینه را برای خونریزی 
مغزی یا انسداد رگی در مغز فراهم می کند.

بی تحرکی
بی تحرکی و یکجانشینی ریسک سکته مغزی را افزایش می دهد. اما شما 
می توانید با داشتن فعالیت بدنی این ریسک را کاهش دهید. عدد جادویی 
توصیه شده برای ورزش لازم، حداقل 1۵۰ دقیقه در هفته ورزش با شدت 
متوسط است. یعنی تنها ۳۰ دقیقه در پنج روز هفته. شدت متوسط به معنی 
هر فعالیتی است که ضربان قلب شما را کمی بالاتر ببرد، مثل پیاده روی 
تند، شنا، تنیس یا باغبانی. اما فراموش نکنید که شما برای یک ورزش 

متعادل به تمرینات مقاومتی هم نیاز دارید.
رژیم غذایی ناسالم

شده  فراوری  غذاهای  و  اشباع  و  ترانس  چربی های  از  پُر  غذایی  رژیم 
می تواند ریسک سکته مغزی را افزایش دهد. حتماً شنیده اید که شما همان 
چیزی هستید که می خورید. خوردن غذاهای ناسالم و الگوهای نادرست 

غذایی می تواند زمینه را برای سکته مغزی فراهم کند.
چربی های اشباع و ترانس، نمک زیاد و غذاهای بسیار فراوری شده مانند 
یک مثلث بسیار خطرناک برای عروق و جریان خون هستند و به مرورزمان 
می توانند منجر به تشکیل پلاک در عروق، فشارخون بالا، التهاب و دیگر 

عوارضی شوند که احتمال سکته مغزی را بیشتر می کنند.
بشقاب  کنید،  بدنتان  وارد  بیخود  و  ناسالم  غذاهای  اینکه  به جای 
غذایتان را با غذاهای سالم پُر کنید. مثلًا میوه ها و سبزی ها پُر از فیبر 
و آنتی اکسیدان ها و مواد مغذی مهمی هستند که برای سلامت قلب و 
عروق مهم اند. غلات کامل و سبوس دار به شما انرژی خوبی می دهند و 
مواد مغذی ضروری بدنتان را تأمین می کنند بدون اینکه دارای نمک و قند 
اضافی و چربی های ناسالم باشند. پروتئین های کم چرب مثل مرغ و ماهی 
و حبوبات نیز پروتئین های باکیفیتی هستند بدون اینکه چربی مضر داشته 
باشند. برخی یافته ها نشان داده اند مصرف ویتامین های B به میزان کافی 

می تواند ریسک سکته مغزی را کاهش دهد.
سیگارکشیدن

سیگارکشیدن ریسک سکته مغزی را دوبرابر می کند. ترک سیگار یکی از 
بهترین کارهایی است که برای سلامت قلب و مغز و رگ هایتان می توانید 

انجام دهید.
دیگر ریسک فاکتورها

علاوه بر ریسک فاکتورهای قابل کنترل، ریسک فاکتورهای دیگری هم 
وجود دارند که احتمال سکته مغزی را افزایش می دهند:

. سن: هر چند سکته مغزی در هر سنی می تواند روی دهد؛ اما این خطر 
با افزایش سن بیشتر می شود.

. سابقه خانوادگی و ژنتیک: اگر والدین یا دیگر اعضای خانواده شما 
سابقه سکته مغزی داشته باشند، خصوصاً در سنین جوانی، خطر ابتلای 
شما هم بیشتر است. بعضی از ژن ها، از جمله ژن هایی که نوع خونتان را 

مشخص می کنند نیز بر این ریسک اثر می گذارند.
. عوارض و بیماری ها: یک سری از بیماری ها مانند دیابت، کلسترول بالا، 
بیماری قلبی، آپنه خواب، بیماری کلیوی و سردردهای میگرنی می توانند 

ریسک سکته مغزی را افزایش دهند.
. سلامت روان: اضطراب، افسردگی، استرس زیاد، ساعت های طولانی 
کارکردن و به اندازه کافی ارتباطات اجتماعی نداشتن هم می توانند ریسک 

سکته مغزی را افزایش دهند.
. فاکتورهای محیطی: زندگی یا کارکردن در محیط هایی که آلودگی هوا 

وجود دارد می تواند ریسک سکته مغزی را افزایش دهد.
. عادت های ناسالم سبک زندگی: مصرف الکل، زیاد خوابیدن )بیشتر 
از ۹ ساعت( و استفاده از مواد مخدر مثل کوکائین می تواند ریسک سکته 

مغزی را بیشتر کند.
. جنسیت: در سنین پایین تر، مردها بیشتر از زن ها ممکن است دچار 
سکته مغزی شوند، اما زن ها طول عمر بیشتری دارند؛ بنابراین احتمال 
اینکه طی سال های عمر خود سکته مغزی را تجربه کنند بیشتر است. 
زنانی که قرص های ضدبارداری مصرف می کنند، درمان جایگزین هورمون 
انجام داده اند یا باردارند یا دوره بعد از بارداری را سپری می کنند نیز بیشتر 

در معرض سکته مغزی هستند.
راه های دیگر کاهش ریسک سکته مغزی

استرستان را کم کنید و خونسرد باشید
استرس یک عامل مهم برای بالابردن فشارخون است. راه هایی برای 
آرام شدن پیدا کنید. یوگا، مدیتیشن یا حتی عمل ساده ای مثل تنفس 

عمیق می توانند بسیار مفید باشند.
خوب بخوابید

قدرت خواب خوب شبانه را هرگز دست کم نگیرید. دانشمندان می گویند 
بیشتر  را  بالا  فشارخون  احتمال  خوابیدن،  ساعت  از ۶  کمتر  شب  هر 
و  برود  بالا  می کند. وقتی کسر خواب دارید ممکن است فشارخونتان 
سیستم عصبی سمپاتیکتان فعال شود )فاز جنگ یا گریز(. این وضعیت 
فشار زیادی به قلب و رگ های خونی وارد می کند. شما باید هر شب ۷ تا 
۸ ساعت خواب باکیفیت داشته باشید. یک برنامه منظم و مناسب برای 

آرام شدن پیش از خواب تعیین کنید و به آن پایبند باشید.
اگر شب ها مکرراً از خواب بیدار می شوید با پزشک مشورت کنید؛ چون 
ممکن است دچار آپنه خواب باشید که ریسک فاکتوری برای سکته مغزی 

است و باید درمان شود.
به پزشک مراجعه کنید

چکاپ های منظم ضروری اند و به پزشک اجازه می دهند مشکلات مربوط 
به فشارخون، دیابت و کلسترول بالا که همگی ریسک فاکتورهای سکته 
مغزی هستند را شناسایی و مدیریت کند. یادتان باشد تداوم، کلید موفقیت 
است. با ایجاد عادت های سالم می توانید قدم های محکمی برای پیشگیری 
از سکته مغزی و محافظت از سلامت مغز در سال های بعدی زندگی بردارید.

از کجا بفهمیم به اگزما مبتلا شده ایم یا پسوریازیس؟

و  ژنتیکی  مزمن  بیماری  یک  اگزما  مانند  پسوریازیس 
دوره های  که  خارش دار  و  قرمز  تکه های  که  است  التهابی 
متناوبی از خاموشی و فعالیت دارند ایجاد می کند. اما چه 

چیزی باعث می شود پسوریازیس متفاوت باشد؟
پسوریازیس یا اگزما

پسوریازیس برخلاف اگزما منجر به بازتولید سریع پوست 
یا  کراتینوسیت  سلول های  بگوییم؛  دقیق تر  می شود. 
سلول های اصلی سازنده پوست در عرض تنها ۷ روز )به جای 
این  تکثیر  نرمال  فرایند  بازتولید می شوند. ضمناً  ۲1 روز( 
سلول ها دچار اختلال می شود. همین مسئله باعث می شود 
پوست در اطراف قسمت هایی ضخیم شده و بیشتر از حد 

نرمال پوسته شود.
قرار  پسوریازیس  تحت تأثیر  که  بدن  از  قسمت هایی 

می گیرند
از  متعددتری  قسمت های  اگزما  به  نسبت  پسوریازیس 
اغلب  پسوریازیس  که  درگیر می کند. قسمت هایی  را  بدن 
تحت تأثیر قرار می دهد شامل آرنج ها، جلوی زانوها، بالای 
دست  ناخن های  و  دست ها  می شوند.  پوست سر  و  باسن 
قرار  پسوریازیس  تحت تأثیر  که  هستند  نواحی  معمولًا  نیز 
می گیرند. پسوریازیس حتی ممکن است تمام بدن را درگیر 

کند.
چین خوردگی های  که  دارد  وجود  خاصی  پسوریازیس 
پوست را تحت تأثیر قرار می دهد و اغلب در چین خوردگی های 

کشاله ران و زیربغل و ناف ایجاد می شود.
از کجا بدانید اگزما دارید یا پسوریازیس؟

اما  متفاوت اند  بسیار  واقع  در  پوستی  عارضه  دو  این 
تشابهاتی دارند که باعث می شود به سختی از هم تشخیص 
داده شوند. این مسئله خصوصاً در مورد قسمت هایی از بدن 
مانند دست ها یا وقتی که تمام بدن درگیر می شود پررنگ تر 

می شود. هیچ کدام از این دو عارضه واگیردار نیستند و این 
یکی دیگر از تشابهات آنهاست.

بین  واضح  و  ظاهری  تمایز  وجه  یک  معمولًا  اما 
پسوریازیس و اگزما وجود دارد؛ در مورد پسوریازیس:

. ضایعات پوستی دارای رنگ قرمز بسیار روشن هستند.
و  لبه ها  و  چشمگیرترند  معمولًا  پوستی  ضایعات   .

حاشیه های کاملًا مشخصی دارند.
و  سفید  پوسته های  با  و  ضخیم ترند  پوستی  ضایعات   .

ضخیم پوشیده شده اند.
پسوریازیس  نشان دهنده  معمولًا  ویژگی ها  این 

می باشند:
. پسوریازیس در نوزادان بسیار نادر است؛ اما اگر در این 
سنین رخ بدهد در قسمت پوشک و به رنگ قرمز روشن و 

بدون پوسته خواهد بود.
. پسوریازیس می تواند در کودکان هم دیده شود که اغلب 
به صورت یک عفونت ظاهر شده و ضایعات پوستی بیشتر 

قسمت های بدن را می گیرند.
. در بزرگسالان پسوریازیس قسمت های گوناگون بدن را 
)برخلاف  زانوها  جلوی  خصوصاً  می دهد،  قرار  تحت تأثیر 
اگزما که پشت زانوها را درگیر می کند(، روی آرنج ها )برخلاف 
اگزما که چین خوردگی داخل آرنج را درگیر می کند(، باسن، 
پوست سر که به صورت شوره خشک دیده می شود و روی 
ناخن انگشتان دست که باعث می شود ظاهری زمخت پیدا 

کنند.
دیده  خانواده  در  و  است  ژنتیکی  اغلب  پسوریازیس   .

می شود.
چگونه مراقب پوست خود باشید؟

اولین قدم مراجعه به پزشک متخصص پوست است. شما 
خودتان نمی توانید تفاوت اگزما و پسوریازیس را با قطعیت 

تشخیص دهید. اصلًا ممکن است عارضه دیگری داشته 
حتی  که  قارچی  عفونت  یا  )گال(  اسکابی  مثل  باشید 

واگیردار باشند!
درمان اگزما

کورتیزون(  )پمادهای  موضعی  کورتیکواستروئیدهای 
معمولًا برای تسکین خارش تجویز می شوند. به عنوان درمان 
مکمل، توصیه ها بستگی به نوع عارضه )اگزمای آلرژیک یا 

اگزمای آتوپیک( دارند.
درمان پسوریازیس

کورتیکواستروئیدها موضعی معمولًا برای کاهش التهاب 
پماد  مثلًا  انواع گوناگونی دارند،  و  پوست تجویز می شوند 
برای ضایعات ضخامت دار و کرم و لوسیون برای پوست سر و 
چین خوردگی های پوست. این درمان ها اغلب با آنالوگ های 
این  رشد  و  تکثیر  سرعت  تا  می شوند  تجویز   D۳ ویتامین
کراتینوسیت های اضافی گرفته شود. راه حل های مراقبتی 
محصولات  مانند  می شوند؛  توصیه  نیز  گوناگونی  مکمل 

آب رسان و شامپوهای مخصوص.
درمان ها به صورت قرص، آمپول و یا حتی فتوتراپی برای 

موارد شدیدتر پسوریازیس وجود دارند.
اگزما را با این عارضه ها اشتباه نگیرید

پوستی  ضایعات  دارد  که  بارزی  ویژگی  اولین  اگزما 
خارش دار است و این ساده ترین علامتی است که می توانید 
پسوریازیس  بر  علاوه  اما  دهید.  تشخیص  اگزما  مورد  در 
که  هستند  نیز  دیگری  پوستی  عوارض  نیست  مُسری  که 
واگیردارند و علائم بسیار مشابهی با اگزما دارند. پس خیلی 
مهم است که تشخیص درست داده شوند تا جلوی انتشار 

بیماری گرفته شود.
عوارض پوستی که خیلی شبیه اگزما هستند:

اسکابی یا جرب
مایت ها که با چشم غیرمسلح قابل دیدن نیستند، داخل 
چند  هر  می شوند.  خارش  باعث  و  می زنند  تونل  پوست 
اگزما و جرب قسمت های متفاوتی از بدن را تحت تأثیر قرار 
در  خصوصاً  می شوند،  گرفته  اشتباه  اغلب  اما  می دهند؛ 

نوزادان. جرب یا گال واگیردار است خیلی مراقب باشید!
مایکوزیس یا عفونت قارچی

قارچ های  از  ناشی  خارش  و  قرمزی  باعث  بیماری  این 
اگزما  با  اغلب  قارچی  عفونت  می شود.  میکروسکوپیک 

اشتباه گرفته می شود، خصوصاً اگر دست ها را دیگر کند.
درماتیت سبوره ای

درماتیت سبوره که در نوزادان به نام »کلاه گهواره« شناخته 
درماتیت  شود.  دیده  می تواند  هم  بزرگسالان  در  می شود 
تولید  باعث  و  قارچ شده  از  ناشی  التهاب  به  منجر  سبوره 
بسیار زیاد سبوم )چربی( می شود و خارش ایجاد می کند. 
درماتیت سبوره معمولًا در صورت و پوست سر نوزادان دیده 

می شود و ناحیه پوشک را نیز ممکن است درگیر کند.
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آیت الله اعرافی در دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

هویت ایمانی جامعه تقویت و صیانت شود 

مدیر حوزه های علمیه کشور تصریح کرد: مهم ترین وظیفه ای که همه ما 
داریم این است که از هویت ایمانی، انقلابی و ارزشی جامعه صیانت کنیم و 
این مهم ترین کاری است که می توانیم با هویت سازی ایمانی و صیانت از آن 

انجام دهیم.
آیت الله علیرضا اعرافی روزسه شنبه در دیدار سعید اوحدی معاون رئیس 
جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و حجت الاسلام والمسلمین 
موسوی مقدم نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران که در دفتر مدیر 
حوزه های علمیه در قم برگزار شد ضمن گرامیداشت یاد و خاطره همه شهدا و 
تشکر از خدماتی که در بنیاد شهید انجام می شود گفت: مهم ترین وظیفه ای 
که همه ما داریم این است که از هویت ایمانی، انقلابی و ارزشی جامعه صیانت 
کنیم. خانواده شهید باید از آسیب های موجود مصون بماند و این مهم ترین 

کاری است که می توانیم با هویت سازی ایمانی و صیانت از آن انجام دهیم.
مدیر حوزه های علمیه کشور با بیان اینکه رسیدگی ابعاد روحی و عاطفی 
جامعه ایثارگری بسیار مهم است، یادآور شد: این قشر باید پاسخ مناسب در 
این خصوص بگیرد و حس کند در جامعه مورد تکریم است و این هم از وظایف 

مهم همه ما محسوب می شود.
وی افزود: موضوع مهم بعدی که باید به آن توجه داشت مسائل معیشتی 
است که اهمیت کمی ندارد. امام راحل)ره( نیز بر آن تاکید و دولت ها هم به 
آن اهتمام داشتند. مباحث معیشتی انواع مختلفی دارد که بخشی از آنها در 
برنامه های بودجه آمده است و نوع دیگری هم نانوشته است که به هنر مدیر 

باز می گردد.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه ابراز کرد: نکته بعدی که بسیار مهم 
است نگاه جامعه به مسائل ارزشی و جامعه ایثارگری است که نماد انقلاب 
و نظام اسلامی هستند؛ بخشی از مسائل قانونی و بخشی دیگر مسائل 
فرهنگی هستند و این امر اقدامات علمی و فنی دقیقی را می طلبد. صیانت 
و ارتقاء منزلت اجتماعی جزو وظایف ماست که به این جامعه با چشم تکریم و 
تقدیس نگاه شود که این موضوع کار علمی و فنی و فرهنگی دقیق می طلبد.

جامعه ایثارگری نماد انقلاب و نظام اسلامی اند 
آیت الله اعرافی ادامه داد: شرافت خدمت به این است که بدانیم به چه کسی 
انجام می شود و در این عامل می توان گفت شما در رأس هستید و به کسانی 
که از جان و همه هستی خودشان گذشتند و این گذشت آنها برای آرمان های 

خیلی بزرگ بوده است، خدمت می کنید.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور با اشاره به اینکه خدمت به پدر و مادر 
شهیدی که در بستر بیماری افتاده است جایگاه بسیار بالایی دارد، تاکید 
کرد: مقام معظم رهبری بارها تاکید فرموده اند این خدمت در اولویت خدمات 
است که بازتابش را در این دنیا و در آخرت خواهید دید، از همین منظر باید 
به عزیزانی که در خدمت این جامعه هستند غبطه خورد و شما که مسئولیت 

راهبردی در این زمینه دارید.
وی در رابطه با دِین ما به جامعه ایثار و شهادت، اظهار کرد: ارزش اعمال و 
خدمات انسان به واسطه پست هایی مضاعف می شود و ارزش آن تصاعدی بالا 
می رود. یکی از صفاتی که در این زمینه خیلی مهم است، اخلاص است که 
مراتب مختلفی دارد و هرچه وصل به خدا بیشتر باشد و مسائل دنیوی و مادی 

در آن نادیده گرفته شود، اخلاص بیشتری دارد.
آیت الله اعرافی در پایان سخنان خود افزود: نکته آخر بحث مطالعات و 
تحقیقات است که پایه همه امور است و مجموعه شما نیز باید بخش مطالعاتی 
و تحقیقاتی که دارد را فعال کند و تمام مسائل قبلی که مطرح شد اگر با مطالعه 

و تحقیق دقیق صورت نگیرد، به نتیجه نمی رسد.
شهید سید حسن نصرالله گاهی 6 ماه آفتاب نمی دید

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(  نیز در دیدار رییس بنیاد شهید 
و امور ایثارگران کشور ،  تبیین فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه را با چاشنی 

جهاد امری ضروری دانست.
آیت الله سید محمد سعیدی افزود: بسیاری از مردم با آموزه های ایثار و 

شهادت آشنا نیستند و در این زمینه باید شهدا را به مردم معرفی کرد.
وی با اشاره به ویژگی های دبیرکل فقید حزب الله لبنان گفت:   شهید سید 
حسن نصرالله گاهی ۶ ماه آفتاب نمی دید، ایشان برای این که امتی را هدایت 

کند سختی های بسیار کشید اما اکنون جایگاه بالایی دارد.
وی تاکید کرد: جامعه باید دریابد آنانی که با شهادت از میان ما رفتند از همه 

چیز خود گذشتند و اکنون جایگاه والایی نزد خداوند دارند.
امام جمعه قم افزود: باید بتوانیم اهداف بلند شهدا را ذیل عنایت های امام 
راحل و رهبر معظم انقلاب پیگیری کنیم و اگر این چنین باشد از خدمت خود 

خسته نخواهیم شد.
 

نماینده آیت الله سیستانی در ایران :

آینده متعلق به جبهه مقاومت است
نماینده آیت الله سیستانی در ایران با محکوم کردن جنایات رژیم اشغالگر 
صهیونیستی علیه مردم بی دفاع غزه و لبنان گفت: آینده متعلق به جبهه 

مقاومت است و در این مسیر باید با رژیم صهیونیستی مقابله کرد.
حجت الاسلام و المسلمین سید جواد شهرستانی صبح امروز در دیدار با 
سعید اوحدی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: خدمت در بنیاد شهید 
در حقیقت یک هدیه الهی است و دعا می کنیم در این جایگاه توفیقات خوبی 
نصب شما شود و گام های مثبتی در مسیر ارائه خدمات به جامعه هدف 

بردارید.
امام حسین علیه السلام  بیان کرد:  ایران  آیت الله سیستانی در  نماینده 
فرمودند نیاز مردم به شما از نعمت های خدا بر شما است، از این نعمت افسرده 
و بیزار نباشید و این امر نشان می دهد همین که انسان در این جایگاه خدمت 

قرار می گیرد در حقیقت توفیق الهی نصیب او شده است.
وی ابراز کرد: باید همواره در فکر خدمت به مردم باشیم و از فرصت خدمتی 

که خداوند در اختیار ما قرار داده است باید به نحو احسن استفاده کنیم.
حجت الاسلام شهرستانی با بیان اینکه امروز هرچه داریم به برکت خون پاک 
سیدالشهدا علیه السلام است افرود: حادثه عظیم عاشورا این درس را به ما 

می دهد که خون بر شمشیر پیروز است.
وی در ادامه با محکوم کردن جنایات رژیم اشغالگر صهیونیستی علیه مردم 
بی دفاع غزه و لبنان گفت: آینده متعلق به جبهه مقاومت است و در این مسیر 

باید با رژیم صهیونیستی مقابله کرد.
در ایتدای این دیدار نیز سعید اوحدی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران 

گزارشی از برنامه های پیش روی این معاونت در دولت چهاردهم ارائه کرد.

آشنایی با فلسفه و مبانی تربیت دینی ) ۳ (

بررسی صفات اخلاقی مربی نمونه
 در تربیت دینی

لقد کان لکم فی رسول الله اسوه حسنه

در دو بخش قبلی جستار به تعریف ، مبانی، اصول ، اهداف و محتوای 
تربیت دینی پرداخته شد. همچنین بیان شد که تربیت دینی فرایند ی 
نظام مند و برنامه ریزی شده  برای پرورش اموری مانند: شناخت و معرفت 
خدا، عبادات ، اعتقادات  و ایجاد احساس تعلّق و تعبّد به خدا در متربی 
است. کلیه ی این اهداف به آموزش بینش، منش و قالب های اسلامی 
در متربیان و متعلمان خلاصه می شود.به عبارت دیگر، یکی از مهم ترین 
عوامل مؤثر در انتقال محتوا و اهداف تربیت دینی) بینش، منش و کنش 
دینی ( » مربی « است. در مبانی تربیت دینی از آن بعنوان » روش الگویی 
« نام برده می شود. روش الگویی یکی از بهترین و کوتاه ترین روش تربیتی 
دینی در ارائه نمونه عینی در تربیت عملی است. نمونه ای که برای متربی، 
عینی و قابل تقلید و پیروی است.چون انسان در فطرت خود الگو طلب و 
الگو پذیر است. این روش تربیتی بسیار مؤثر و سریع است. بنابراین نقش 
الگوی مربی در تربیت از حساسیتی مضاعف برخوردارست . تا جایی که 
تأثیرات آن در انحراف، انحطاط و توسعه و پیشرفت جوامع بشری غیر قابل 

انکارند. از پیامبر اکرم روایت شده است که فرمود:
تِي قِیلَ یَا  مَّ

ُ
تِي وَ إِذَا فَسَدَا فَسَدَتْ أ مَّ

ُ
تِي إِذَا صَلَحَا صَلَحَتْ أ مَّ

ُ
صِنْفَانِ مِنْ أ

مَرَاءُ .
ُ
هِ وَ مَنْ هُمْ قَالَ اَلْفُقَهَاءُ وَ اَلْ رَسُولَ اَللَّ

دو گروه از امت من هستند که اگر خوب باشند، امت من نیز خوب 
خواهند بود و اگر بد باشند امت من بد خواهند شد. گفتند: اي پیامبر 

خدا آن دو گروه چه کساني اند؟ فرمود: دانشمندان و زمامداران.
اکنون به صفات و ویژگی های اخلاقی یکی از این الگوها )مربی و معلم( 

به طور اختصار پرداخته می شود:
1. خردمند باشد: 

در لغت به معنای » زیرکی، عقل، هوش و هوشمندی « به کار برده می 
شود. به قول سعدی :  

چو خواهی که نامت بماند بجای        پسر را خردمندی آموز و رأی 
خردمندی در متون فلسفی و دینی تاریخچه و پیشینیه ی دراز دامنی 
دارد. از مفهوم های مورد توجه در روانشناسی تربیتی است.که به تعریف 
آن پرداخته اند. خردمندی یک صفت ذاتی نیست که در فطرت انسان به 
ودیعت نهاده شده باشد بلکه یک امر اکتسابی است. از طریق تمرین و 
تکرار قابل کسب است. انسانهای خردمند محدویت های علمی و عملی 
خود را می شناسند و از زوایای گوناگون به معضلات و مشکلات نگاه می 
کنند. افلاطون خردمندی را عظیم ترین رهاورد بشر می داند. می گوید: 
خوشبخت کسی است که صاحب خرد باشد. پس یکی از از ویژگی های 
مربی خردمند آموزش خردمندی به متربیان است که در تربیت دینی از 
اقتدار و اعتبار برخوردار است.  در قرآن و آیات فراوانی از قرآن خردمندان به 
» اولوالالباب « تعبیر می شود. چرا که عقل و خرد خلاصه و عصاره وجود 

انسان است.
۲. دیندار باشد:

در لغت به معنی کسی است که » با تقوا،پارسا، متشرع و متقی « ست. 
دین سنگ بنای اجتماع مردم و منبعی برای ارزش های اجتماعی است.
به تعبیر دور کیم دین عامل همبستگی و یک پارچگی اجتماع است. یکی 
از متغیرهای جامعه است که دست خوش تحولات گسترده ای در عصر 
حاضر شده است. دینداری به معنای توجّه و اهتمام به دین است به گونه 
ای که نگرش، گرایش و کنش های فرد کاملًا  تحت تأثیر آن قرار دارد. در 
نظر شخص دیندار خداوند اولین مربی انسان بوده و او خالق انسان است. 
واژه » رب« در قرآن گواهی بر این مدعاست. بنابراین مربی و معلم خوب 
زمانی می تواند الگو باشد که از ادب ، اخلاق دینی و تقوا برخوردار باشد. 
چنین انسانی خداوند متعال را منبع و منشأ تمام جهان هستی و اساس 
همه ی تأثیرات را نیز در سایه تربیت دینی می داند. به عبارت دیگر » خدا 

محوری « اس و اساس رویکردهای تربیتی او می باشد.
۳. مهربان باشد: 

یکی دیگر از ویژگی های مهم مربی » مهربان بودن یا رأفت « اوست. این 
ویژگی یکی از صفات برجسته و ممتاز خداوند در قرآن است که به طور 
مکرر و در جای جای قرآن بر آن تأکید و تأیید شده است. تنها صفتی ست 
که خداوند متعال بر خود » کتب« یعنی واجب و فرض شمرده است. و 
رحمتی وسعت کل شی ) اعراف ، 1۵۶( . پس برخورداری مربی از صفت 
رحمت و رأفت در فرایند تعلیم و تربیت، امر بسیار مهم است. و بسیاری از 
متربیان در امر تربیت دینی به آن نیازمند ند که مربیان باید آن را در خود 

تقویت کنند. والله رؤوف بالعباد ) آل عمران، ۳۰( . 
انسان در مراحل و منازل اولیه ی حیات خود به مهربانی و محبت 
نیاز بیشتری دارد. و بهترین وسیله در سامان دادن به شخصیت و 
تلطیف عواطف کودک است. امام صادق )ع( می فرمایند: » کودکان 
را دوست بدارید و به ایشان مهر ورزید و چون به آنان وعده ای دادید 

عمل کنید.« 
بنابراین محبت کردن یکی از ابزار تشویق و ترغیب محسوب و باعث 
شکوفا شدن حقیقت انسانی کودک و جان و تن او می گردد. و زمانی 
مؤثر است که از اعتدال خارج نگردد. چرا که هر گونه محبتی نسبت به هر 
کسی درست نیست. بعضی از محبت ها زیان بخش است. لذا بایستی متر 

و معیار معقول آن، مشروع و انسانی باشد.
رضا شاهسواری – کارشناس تعلیم و تربیت 

منابع و مآخذ:
1.آموزگار،محمد حسن،اخلاق و تربیت اسلامی، چاپ پنجم،انتشارات 

انجمن اولیا و مربیان سال 1۳۷۸ 
۲.عمید،حسن،فرهنگ عمید،تهران ، انتشارات امیر کبیر، 1۳۶۳

۳.میزگرد تعلیم و تربیت دینی ، معرفت ش ۲
4.مجموعه مقالات همایش تربیت دینی – جمعی از نویسندگان، قم ، 

انتشارات موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی،1۳۸۸
انتشارات   ، اسلامی  تربیت  در  سیری  مصطفی،  تهرانی،  ۵.دلشاد 

موسسه نشر و تحقیقات ذکر،چاپ سوم،1۳۷۷ 
۶.کتاب بحارالانوار ج 14 فصل دعوت با اعمال

  رئیس سازمان ثبت اسناد کشور بابیان اینکه 41درصد از مشاوران املاک 
استان قم به سامانه  ثبت الکترونیکی متصل شده اند که 1۳ درصد بیشتر از 
میانگین کشوری است گفت: از یکهزار و ۳۲۹ مشاور املاک موجود در این 
استان، ۵4۲ مشاور املاک به سامانه  ثبت الکترونیکی اتصال پیدا کرده اند.

هم اندیشی  منطقه ای  جلسه  حاشیه  در  شب  دوشنبه  بابایی  حسن 
قانون الزام ثبت رسمی معاملات در سالن اداره کل ثبت اسناد قم اظهار 
داشت: در قانون الزام ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول، تکلیف ها و 
وظیفه هایی برای وزارت خانه ها و دستگاه های مختلف تعریف شده است.

وی در ادامه افزود: ۶ وزارت خانه و چهار دستگاه، مکلف به اجرای این 
قانون هستند.

وی همچنین بیان داشت: باید ادبیات قانون مذکور را در بین دستگاه ها 
تشریح و تبین کنیم، تا در اجرا به یک ادبیات واحد برسیم.

تاکید کرد: هر قدر در اجرای قانون فوق، تشریک  این مقام قضایی 
مساعی، همراهی و همدلی بیشتری باشد، قطعا به نتیجه بهتری دست 

پیدا خواهیم کرد.
رئیس ثبت اسناد کشور با بیان این نکته که برای اجرای قانون یاد شده، 
تشکل های ثبتی را در کنار هم قرار داده ایم خاطرنشان کرد: این قانون با 

آهنگ و نوای خوبی در حال اجرا است.
اتصال ۴۳ هزار مشاور املاک در کشور به سامانه های

 ثبت الکترونیکی
وی گفت: اینک ۲۸ درصد مشاوران املاک کشور معادل 4۳ هزار مشاور 

املاک، به سامانه های ثبت الکترونیکی متصل می باشند.
بابایی با ذکر اینکه این آمار در قم شامل 41 درصد مشاوران املاک و 
1۳ درصد بیشتر از میانگین کشوری است گفت: از یکهزار و ۳۲۹ مشاور 
ثبت  به سامانه های  املاک  استان، ۵4۲ مشاور  این  در  موجود  املاک 
الکترونیکی اتصال پیدا کرده اند. این مقام کشوری در ادامه ضمن ابراز 
رضایت از این آمار گفت: انتظار داریم سایر مشاوران املاک نیز به سرعت به 
این سامانه ها متصل شوند.وی ادامه داد: با وزارت صنعت، معدن و تجارت 

مکاتبه ای داشته ایم، مقرر شده مشاوران املاک فاقد پروانه، پلمب شوند.
مشاوران املاکی که فعالیت شان بر بستر این قانون نیست

 تعطیل می شوند
بابایی همچنین تاکید کرد: مشاوران املاکی که فعالیت شان بر بستر این 
قانون نیست و پیش نویس ها و سایر موارد حقوقی معاملات نیز خارج از این 

چهارچوب است، تعطیل خواهند شد.
وی یادآور شد: مشاوران املاک اگر در خصوص اسناد حدنگاری که 
از سوم تیرماه سال جاری به بعد صادر شده، قول نامه ای تنظیم کنند، 
علاوه بر مجازات های پیش بینی شده در این قانون، مسئولیت مدنی و 
کیفری نیز دارند. وی تصریح کرد: قطعا متضرر این قراردادها و قول نامه ها 
یعنی هر یک از طرفین قرارداد می توانند دعاوی کیفری و مدنی را علیه 
مشاوران املاک مطرح کنند. رئیس ثبت اسناد کشور گفت: مجازات 
کیفری در مورد مشاوران املاک متخلف، تحت عنوان های مختلف قطعا 
اعمال خواهد شد. بابایی ادامه داد: مشاوران املاکی که به سامانه های 
الکترونیکی متصل نشده اند، با مطالعه قانون و ظرفیت هایی که پیش بینی 

شده، بدون هزینه به این سامانه ها وصل شوند.
با بیان اینکه اجرای قانون الزام ثبت رسمی معاملات به صورت  وی 

مرحله ای صورت می گیرد یادآور شد: در حال حاضر تبصره یک این قانون 
تابستان امسال سند مالکیت  ازاوایل  مدنظر می باشد، مالک هایی که 

دریافت کردند، مشمول این قانون به شمار می آیند.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه نقل و انتقال اموال این افراد نیز شامل این 
قانون می شود بیان کرد: اینها حق تنظیم قول نامه و سند عادی را ندارند 

و در این خصوص، باید از ظرفیت مواد ۲ و سه این قانون استفاده شود.
این مسئول در عین حال یادآور شد: کسانی که اسناد مالکیت آنان 
مربوط به سال های گذشته است، قانون گذار تا زمان راه اندازی سامانه 
موضوع ماده 1۰ این قانون، که مربوط به اسناد عادی است، این اجازه 

را داده است.
وی ابراز امیدواری کرد که تا پایان امسال این سامانه راه اندازی شود و به 
محض راه اندازی، شهروندان به مدت ۲ سال برای بارگذاری مدارک مهلت 

دارند، دو سال نیز فرصت خواهند داشت، سند رسمی دریافت کنند.
بابایی گفت: مردم نگرانی نداشته باشند، اما افرادی که سندهای تک 
برگ شان مربوط به مورخه سوم تیرماه امسال به بعد است، باید توجه 
داشته باشند که نقل و انتقال ها باید در قالب این قانون باشد، اگر سند 

عادی تنظیم شود در دادگاه ها و دستگاه های دولتی پذیرفته نیست.
تنظیم اسناد عادی گلوگاه فساد و محل بروز و ظهور دعاوی

رئیس سازمان ثبت اسناد کشور همچنین تنظیم اسناد عادی را گلوگاه 
فساد و محل بروز و ظهور دعاوی مختلف توصیف کرد و افزود: طبق نظر 
کارشناسان، ۳۰ تا ۳۵ درصد پرونده های حقوقی و کیفری مربوط به اسناد 

عادی است.
وی خاطرنشان کرد: در اسناد عادی، امکان فروش مال غیر، کلاهبرداری 

و انجام معامله های مختلف در خصوص یک ملک وجود دارد.
وی ادامه داد: اگر معامله ها در سامانه های الکترونیکی انجام شود، در 
صورتی که کسی بخواهد همین معامله مشابه را انجام دهد، اعلام می شود 
در خصوص این ملک یا زمین، پیش نویسی تنظیم شده و امکان تنظیم 

پیش نویس مجدد وجود ندارد.
بابایی اظهار کرد: ظرفیت های اجرای این قانون و منافعی که برای 
متعاملان ایجاد می کند، بسیار زیاد است، تبعیت از آن، که قانونی بسیار 

فنی و راه گشا است، منافع زیادی به دنبال خواهد داشت.
این مقام قضایی از مردم و مشاوران املاک خواست: نقل و انتقال ملک 
را از بسترهای پیش بینی شده در این قانون انجام دهند، قانون گذار با 
آسیب شناسی از وضعیت موجود، این مواد قانونی را پیش بینی کرده 

است.
ثبت اسناد و املاک قم، پیشتاز ثبت زمین های ملی است 

رئیس کل دادگستری قم نیز با بیان اینکه کار حدنگاری ۵۷ هزار هکتار 
اراضی زارعی قم به طور کامل انجام شد گفت: قم نخستین استان کشور 

است که حدنگاری زمین های کشاورزی آن به ثبت رسید.
حجت الاسلام سید کاظم موسوی همچنین با اشاره به این نکته که بیش 
از ۹۹ درصد اراضی ملی استان تثبیت شده است افزود: اداره کل ثبت 

اسناد و املاک قم، پیشتاز ثبت زمین های ملی است.
این مقام قضایی با تاکید بر اینکه مالکانی که اسناد دفترچه ای آنها 
همچنان تعویض نشده، برای تک برگی نمودن آن اقدام کنند یادآور شد: 

طرح ساماندهی املاک در قم به صورت کامل به اجرا درآمده است.
رئیس کل دادگستری قم همچنین وجود بنگاه های غیرمجاز املاک در 
این استان را مورد اشاره قرار داد و بیان داشت: حدود ۳۰۰ بنگاه غیرمجاز 
توسط معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم پلمب 

شد.
مردم باید معامله املاک خود را در بنگاه های مجاز انجام دهند

موسوی با تاکید بر آشنایی جامعه با قانون الزام ثبت رسمی معاملات 
اموال غیرمنقول خاطرنشان کرد: این قانون باید با حضور کارشناسان در 
رسانه ها تبیین شود تا شاهد بروز سوءاستفاده برخی افراد سوءاستفاده گر 
نباشیم. وی در ادامه افزود: این افراد با ایجاد بنگاه های غیرمجاز، اقدام به 
کلاه برداری می کنند پرونده هایی با شاکیان زیاد در دستگاه قضایی استان 

تشکیل شده است.
رئیس کل دادگستری استان همچنین با تاکید بر این مطلب که قوه 
باید  مردم  کرد:  بیان  است  ایستاده  کلاه برداری ها  این  مقابل  قضائیه 
معامله املاک خود را در بنگاه های مجاز انجام، و به قانون الزام ثبت رسمی 

معاملات نیز توجه بیشتری داشته باشند تا ضرر نکنند.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشورخبرداد:

اتصال ۴۱ درصد مشاورین املاک قم به سامانه ثبت الکترونیکی

گفت:   قم  آموزی  دانش  بسیج  سازمان  مسئول 
مدارس  سطح  در  آموزی  دانش  بسیج  واحد   ۷۰۰
اول و دوم استان فعال است و  ابتدایی و متوسطه 
دانش آموزان در برنامه های متنوع این واحدها نقش 

آفرینی می کنند.
کرد:  بیان  خصوص  این  در  آقابابایی  هادی 
مقطع  سه  در  قم  آموزی  دانش  بسیبج  سازمان 
و  یک(   )متوسطه  پویندگان  )ابتدایی(،  امیدان 
پیشگام )متوسطه ۲(  واحدهای فعال بسیج دارد و 
دانش آموزان استان در این واحدها به فعالیت های 
برنامه های  به  اشاره  با  وی  می پردازند.  مختلف 
گسترده بسیج دانش آموزی قم برای دانش آموزان 
استان، افزود: در همین رابطه تمرکز ویژه ما بر روی 
مقاطع متوسطه به خصوص مقطعه متوسطه دوم 
است که تشکیلات واحد به طور کامل توسط خود 
دانش آموزان اداره می شود؛ در پویندگان و امیدان 
مسئولان واحدهای بسیج دانش آموزی بیشتر از میان 

کادر مدارس انتخاب می شوند.
وی در خصوص برخی از برنامه های بسیج دانش 
آموزی توضیح داد: موضوع هویت بخشی با استفاده 
براساس  ملی  هویت  تقویت  و  جذاب  قالب های  از 

الگوهای ایرانی-اسلامی از جمله راهبردهای مورد 
برنامه های  در  قم  دانش آموزی  بسیج  سازمان  نظر 

تدارک دیده شده برای دانش آموزان است.
گذشته  سال  منظور  همین  به  گفت:  آقابابایی 
بیش از 1۵ هزار نفر از دانش آموزان استان در قالب 
با فداکاری  پیشرفت  راهیان  و  نور  راهیان  اردوهای 
فرهنگ  و  مقدس  دفاع  دوران  در  اسلام  رزمندگان 
ایثار و شهادت و همچنین پیشرفت های کشور در 
عرصه های مختلف علم و فناوری آشنا شدند. این 
روند در سال جاری نیز در حال انجام است و شمار 
یاد شده  اردوهای  در  آموزان قمی  دانش  از  زیادی 

شرکت خواهند کرد.
وی افزود: پویایی و تقویت درس دفاعی و توانمند 
جمله  از  نظامی  مباحث  در  آموزان  دانش  سازی 
کار  دستور  در  که  است  دیگری  مهم  موضوع های 
داریم، همچنین تلاش می کنیم با استفاده از ظرفیت 
طلاب و ایجاد یک شبکه قدرتمند تربیتی، موضوع 
اتصال میان مساجد و مدارس به عنوان ۲ کانون مهم 

تربیتی دانش آموزان را در حد مطلوب دنبال کنیم.
بسیج  ظرفیت های  کردن  فعال  داد:  ادامه  وی 
دانش آموزی در حوزه فعالیت های جهادی و اعزام 

دانش آموزان استان برای انجام فعالیت های جهادی 
اخیر  سال های  طی  که  است  اقدام هایی  دیگر  از 
به خوبی دنبال شد و در همین رابطه دانش آموزان 
بسیجی و جهادگر قمی در زمینه رنگ آمیزی 4۰ 

مدرسه مشارکت کردند.
برنامه های هفته بسیج دانش آموزی

 آقابابایی در بخش دیگری از سخنان خود پیرامون 
برنامه های این سازمان در هفته بسیج دانش آموزی 
که  داریم  متنوعی  برنامه های  هفته  این  در  گفت: 
از جمله آن می توان به برگزاری مراسم صبحگاه و 
یادواره های شهدا اشاره کرد، همچنین در این هفته 
در قالب نمایشگاه های متعدد پیشرفت های کشور 
در عرصه های مختلف، موفقیت های جبهه مقاومت و 
همچنین خیانت های رژیم پهلوی برای دانش آموزان 

به نمایش درخواهد آمد.
از  متنوع  پویش های  برگزاری  داد:   ادامه  وی 
است  دانش آموزی  بسیج  هفته  برنامه های  دیگر 
که در جریان آن دانش آموزان استان با اسناد لانه 
جاسوسی، بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، شهدای 
دانش آموز غزه و دیگر موضوع های مهم تاریخی و 

مهم انقلاب اسلامی آشنا خواهند شد.

مسئول بسیج دانش آموزی قم:

۷۰۰ واحد بسیج دانش آموزی در قم فعال است
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رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

"تقویت حمل ونقل عمومی" تنها راه حل 
مشکل ترافیک 

 رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم گفت: تا 
زمانی که ما به دنبال راهکاری به غیر از تقویت حمل ونقل عمومی برای حل 

مشکلات ترافیکی شهرمان باشیم، مسیر اشتباهی را طی کرده ایم.
و  ترافیکی  به وضعیت  اشاره  با  در گفتگویی  سید محمدحسین دهناد 
حمل ونقل قم از گذشته تاکنون اظهار داشت: ابتدا ما باید به این نکته توجه 
داشته باشیم که وضعیت ترددها در سطح شهر به چه صورت است؟ شهر قم 

در ۲ مرحله مورد مطالعات جامع حمل ونقل قرار گرفت.
دهناد گفت: در آمارگیری که در این مطالعات جامع حمل ونقل صورت 
این  دارند.  سهمی  چه  حمل ونقل  مختلف  شیوه های  بدانیم  تا  گرفت 
آمارگیری ها در سال ۸۲ و ۹۷ اتفاق افتاد. در سنوات گذشته معمولا به این 
صورت بود که منابع درآمدی که برای شهرداری پیش بینی شده است، ۳۰ 
درصد آن برای هزینه های جاری صرف می شود و بیش از ۷۰ درصد آن برای 

کارهای عمرانی هزینه می شود. 
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم در تشریح 
مدیریت بودجه و مأموریت های شهرداری بیان کرد: در بودجه شهرداری از 
این ۷۰ درصد هزینه ۶ مأموریت دیده شده که یکی از عمده ترین آن ها مربوط 
به حوزه حمل ونقل و ترافیک است که سهم ۶۵ درصدی را به خود اختصاص 

داده است.
وی عنوان کرد: چنانچه بخواهیم یک بررسی انجام دهیم، سهم حمل ونقل 
شخصی از سفرهای درون شهری قم در سال ۸۲ تقریبا ۲1 درصد بوده که 
در حال حاضر این رقم به 4۷ درصد رسیده است. از طرفی سهم حمل ونقل 
عمومی از سفرهای درون شهری قم از ۲1.۷ درصد به 11.۹ درصد رسیده 
است. بنابراین طی 1۵ سال گذشته حمل ونقل عمومی یک سهم کاهشی 
داشته و میزان سهم حمل ونقل خودروهای شخصی روبه افزایش بوده است.

دهناد با بیان راهکارهای سند جامع حمل ونقل شهری تصریح کرد: طرح 
جامع حمل ونقل در سال ۹۷ بر اساس آمارگیری انجام شده مورد بازنگری 
قرار گرفت و به همین جهت برای مدیریت ترافیک و ایجاد شرایط مطلوب 
1۵ راهکار پیشنهاد داده  شد. ازجمله این راهکارها شبکه معابر، پیاده روها، 
احداث پارکینگ، اتوبوس رانی، قطار شهری و غیره در سرفصل اقدامات قرار 

گرفت.
باید شهر را برای جابجایی ایمن و مناسب انسان ها طراحی کنیم 

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم اظهار 
داشت: ما در سال 14۰۲ بیش از 4۳1 میلیارد تومان برای احداث تقاطع های 
غیرهمسطح برنامه ریزی کرده بودیم که ۳۵۶ میلیارد تومان آن که معادل ۸۳ 
درصد بود محقق شد. ما سال گذشته 1۷۰ میلیارد تومان به جهت خرید 
ناوگان اتوبوس صرف کرده ایم .   عضو شورای شهر قم افزود: ما سال گذشته 
در بودجه دولت و طبق یک قانونی که در مجلس مطرح شد، آن هایی که رأی 
قلع بر ساختمان های خود داشتند می توانستند با پرداخت جریمه رأی قلع 
خود را به اغما تبدیل کنند. اما قانون گذار این قانون را مشروط بر این گذاشت 

که این پول را باید صرف توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی انجام دهید.
دهناد اذعان کرد: سال گذشته در قم چیزی حدود 1۸۰ میلیارد تومان بابت 
این قانون جمع آوری شد. این 1۸۰ میلیارد تومان به همراه 1۷۰ میلیارد تومان 
منابع داخلی متأسفانه به سمت پر کردن تعداد ناوگان استاندارد حمل ونقل 
شد.  رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: 
تا زمانی که ما به دنبال راهکاری به غیر از تقویت حمل ونقل عمومی برای حل 
مشکلات ترافیکی شهرمان باشیم، مسیر اشتباهی را طی کرده ایم. چراکه 

تجربه دیگر شهرهایی مانند تهران بزرگ مقابل چشمان ما است.
وی خاطرنشان کرد: مطالعات جامع حمل ونقل شاخص آمارگیری است که 
در کل شهر انجام می شود. بررسی کارت بلیط هایی که کشیده می شود آمار 
دقیقی را به ما نشان می دهد. چراکه عمده پرداخت ها به صورت الکترونیک 
انجام می شود. درحال حاضر روزانه 1۰۵ هزار نفر از ناوگان حمل ونقل عمومی 
استفاده می کنند. دهناد درخصوص اقداماتی که در مسئله انسان محوری 
که یکی از رویکردهای سند توسعه حمل ونقل جامع استان است عنوان کرد: 
رویکرد انسان محوری به این نکته تأکید دارد که باید شهر را برای جابجایی 
ایمن و مناسب انسان ها طراحی کنیم و چنانچه این انسان محوری نباشد 

شاهد کاهش ایمنی در سطح شهر خواهیم بود.  
 

مدیرشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم :

وضعیت ذخایر کود یارانه ای در قم
 مطلوب است

مدیرشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم گفت:  وضعیت ذخایر 
محصولات  انواع  کشت  برای  پتاس(  و  فسفات  یارانه ای)اوره،  کودهای 

کشاورزی در قم مطلوب و بیش از سه هزار تُن است.
حسین زند  در این خصوص بیان کرد: این مقدار ذخیر کودهای یارانه ای 
در استان در سطح مطمئن و قابل قبولی است که البته ضمن مصرف روزانه، 
مقادیر بیشتری براساس سهمیه ابلاغی سالیانه کودهای یارانه ای درحال 
تدارک و حمل به استان می باشد و سعی داریم این مقدار ذخیره را تا پایان 

فصل کشت پاییزه حفظ کنیم.
وی همچنین با اشاره به این که کود دی آمونیوم فسفات برای انواع محصولات 
کشاورزی زراعی، باغی، صیفی جات و گلخانه، در اختیار کشاورزان قمی قرار 
می گیرد، افزود: طی ابلاغی از سوی وزارت جهادکشاورزی به شرکت خدمات 
حمایتی کشاورزی، این شرکت موظف شد تا با اتخاذ تدابیر لازم، مقدار ۲۰۰ 
هزار تن کود دی آمونیوم فسفات )DAP( را از منابع داخلی و خارجی تامین و 
برای استفاده در کشت انواع محصولات کشاورزی زراعی، باغی و حتی سبزی 

و صیفی جات و گلخانه ها، در اختیار کشاورزان قرار دهد.
وی ادامه داد: بر این اساس بلافاصله برنامه تامین کود دی آمونیوم فسفات 
از محل تولید داخل و همچنین واردات در دستور کار شرکت خدمات حمایتی 
کشاورزی قرار گرفت و خدا رو شکر در حال حاضر مقدار قابل توجهی از این 

کود تامین شده و آمادگی داریم در اختیار کلیه کشاورزان قرار دهیم.
زند گفت:  باتوجه به آغاز کشت پاییزه در استان قم و محبوبیت ویژه کود دی 
آمونیوم فسفات بین کشاورزان و نیاز بخش کشاورزی استان به آن، روند تامین 
و توزیع این کود بر اساس سهمیه ابلاغی استان در دستور کار شرکت خدمات 
حمایتی کشاورزی استان قم قرار گرفته است و کلیه کشاورزان و باغداران عزیز 
استان بدون هیچ محدودیتی از نظر نوع کشت و محصول، می توانند برای 
کلیه محصولات خود پس از دریافت حواله از مراکز جهاد کشاورزی وبه میزان 
سهمیه تخصیصی خود کود دی آمونیوم فسفات خود را از کارگزاری های 

توزیع نهاده شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم دریافت نمایند.
گفتنی است شرکت خدمات حمایتی کشاورزی یکی از مهم ترین شرکت های 
زیرمجموعه وزارت جهاد کشاورزی است که به عنوان اولین و بزرگترین زنجیره 
تامین و توزیع نهاده های کشاورزی در ایران، وظیفه بسیار مهم تامین و توزیع 
انواع نهاده های کشاورزی بویژه کودهای یارانه ای را در کشور برعهده دارد. این 
شرکت تاکنون این وظیفه حساس را به بهترین نحو ممکن، به انجام رسانده 
و علی رغم وجود تمامی چالش ها در چند سال اخیر به ویژه محدودیت های 
ریالی و ارزی و تحریم های ظالمانه توانسته است در چارچوب برنامه ابلاغی 
تمامی کودهای یارانه ای )اوره، فسفات و پتاس( مورد نیاز کشاورزی کشور را به 
موقع تأمین نموده و از طریق سه هزار ۵۰۰ کارگزار توزیع کود خود، در اختیار 

کشاورزان در سراسر کشور، قرار دهد.

آیت الله سعیدی دیدار مدیر شعب بانک رفاه کارگران استان قم :

بانک ها معاملات حلال را برای مشتریان خود تبیین کنند

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه رعایت حلال و حرام در مسائل 
مالی نوعی جهاد است، گفت: بانک ها باید معاملات حلال را برای مشتریان 

خود تبیین کنند؛ زیرا این کار باعث می شود مردم معاملات بانکی حرام را از 
حلال تشخیص دهند و راه درست را انتخاب کنند.

آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار مدیر شعب بانک رفاه کارگران استان 
قم که روزسه شنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، اظهار 
کرد: اینکه انسان بتواند در مسائل مالی خود را از خطرات احتمالی حفظ کند 

بسیار ارزشمند و مهم است.
 تولیت حرم مطهر بانوی کرامت افزود: حفظ و مصونیت در مسائل مالی در 

حقیقت جهاد است و جهاد در عرصه مالی نیز نیازمند تبیین صحیح است.
 امام جمعه قم خاطرنشان کرد: بانک ها باید تلاش نمایند هم وظایف خود 
را به درستی انجام دهند و هم مسائل مالی درست و حلال را برای مشتریان و 

مراجعه کنندگان تبیین کنند.
 آیت الله سعیدی تأکید کرد: تبیین اقدامات مثبت بانک ها به مردم و مشتریان 
و تبیین معاملات درست حلال در امورات بانکی باعث می شود مردم معاملات 

بانکی حرام را از حلال تشخیص دهند و راه درست را انتخاب نمایند.
 در ابتدای این دیدار علی سعیدی ضمن ارائه گزارشی از عملکرد بانک رفاه 
در استان قم گفت: در مجموع بیش از پنج میلیون و پانصد هزار نفر در کل 
کشور از بانک رفاه حقوق دریافت می کنند و این بانک وظیفه توزیع حقوق به 

بازنشستگان را بر عهده دارد.
 وی افزود: سیاست های حمایتی که در بعد از انقلاب وضع شده است باعث 
شده شرائط بازنشستگی تسهیل و افراد بیشتری بتوانند از مزایای دریافت 

حقوق بیمه تأمین اجتماعی بهره مند شوند.
 مدیریت شعب بانک رفاه استان قم تأکید کرد: این بانک به صورت مستمر 
تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان پرداخت می کند و همچنین فروش 
کالاهای اقساطی در سطح کشور از طریق فروشگاه های منتخب را انجام داده 
و در حال حاضر بیش از 1۰ هزار فروشگاه بزرگ و کوچک در سطح کشور اقدام 

به فروش کالای اقساطی به حقوق بگیران بانک رفاه کرده اند.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت شهرستان جعفرآباد تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تایید نموده اند:
1.رای شماره 14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۳۲۶ مورخ 14۰۳/۵/۲4 پرونده کلاسه 14۰۲1144۳۰۰۰۵۰۰۰۰۶۸ 
خانم/آقای مصطفی مظلوم فرزند عباس به کدملی ۰۳۸4۲41۵۳۰ نسبت به یک باب خانه به مساحت 1۳۲.۸۵ 
مترمربع، پلاک فرعی ۳1 از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید علی سجادی.)م الف 1۸1۵۸۰۳(
۲.رای شماره 14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰4۶۶ مورخ 14۰۳/۶/1۸ پرونده کلاسه 14۰۳1144۳۰۰۰۵۰۰۰۰۰۵ 
خانم/آقای جواد شفائی فرزند علی به کدملی ۰۳۸41۸۹۷1۷ نسبت به واحد مرغداری به مساحت ۷4۸۸ 
مترمربع، پلاک فرعی از ۲۳۶ اصلی بخش ۹ شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی.)م الف: 

)1۸1۵۸۰۳
کلاسه  پرونده   14۰۳/۶/1۷ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰4۶1 شماره  ۳.رای 
کدملی  به  اکبر  علی  فرزند  زیرک  محمدرحیم  خانم/آقای   4۵۳۵۲۰۳۸۵۰۷۲۰۳۹۰۳۸۵۶۶۵۵۶۳
۰۳۸۵۶۶۵۵۶۳ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۰۲۹.۰۶ مترمربع، پلاک 1 فرعی از 

4۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. .)م الف 1۸1۵۸۰۳(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۳ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۵۲۹ شماره  4.رای 
کدملی ۰۳۷۰11۸۵1۰  به  محمد  فرزند  مصلح  سجاد  خانم/آقای   4۵۲۶۷۹۳۸4۹۸۷۸۳۹۰۳۷۰11۸۵1۰
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳1۲۲۲.۵۷ مترمربع، پلاک 1 فرعی از 4۵ اصلی 

شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۸۰۳(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۵ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۵۹۹ شماره  ۵.رای 
4۵۵11۷۳۸۵۲۹۲۳۳۹۰۳۸۵۶۹۳1۷۶ خانم/آقای حمید صالحی فرزند محمد به کدملی ۰۳۸۵۶۹۳1۷۶ 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۰۰۰۰.۹۵ مترمربع، پلاک فرعی از ۳۸ اصلی شهرستان 

جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۸۰۳(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۵ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۶۲۹ شماره  ۶.رای 
4۵۵۶۸۶۳۸۵۳۰۵۳۳۹۰۳۸۳۰41۹۷1 خانم/آقای داوود صالحی فرزند نصرت اله به کدملی ۰۳۸۳۰41۹۷1 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۹۹۷۹.۷ مترمربع، پلاک فرعی از ۳۸ اصلی شهرستان 

جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۵ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۶۲4 شماره  ۷.رای 
کدملی  به  کردعلی  فرزند  عسگری  اله  صحبت  خانم/آقای   4۵۵۲۲۰۳۸۵۲۹4۵۳۹۰۳۸۳۰4۰۲4۸

۰۳۸۳۰4۰۲4۸ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۰4۲۷.۰۳ مترمربع، پلاک فرعی از 
۳۸ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(

کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۵ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۶1۹ شماره  ۸.رای 
کدملی  به  کردعلی  فرزند  عسگری  اله  صحبت  خانم/آقای   4۵4۹۲۸۳۸۵۳۰4۲۳۹۰۳۸۳۰4۰۲4۸
۰۳۸۳۰4۰۲4۸ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 4۵۰۰۷.۲ مترمربع، پلاک فرعی از ۳۸ 

اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/4 مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۵۸4 شماره  ۹.رای 
4۵۳۶۵1۳۸۵1۲41۳۹۰۳۸۵۶۹۸۳۸۰ خانم/آقای مهدی دشتیان فرزند محمدعلی به کدملی ۰۳۸۵۶۹۸۳۸۰ 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1۸۸۶۲.۳۲ مترمربع، پلاک 1 فرعی از 4۵ اصلی 

شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/۵ مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۶۳۹ شماره  1۰.رای 
4۵۵11۷۳۸۵۳1۷۳۳۹۰۳۸۳۰41۹۷1 خانم/آقای داوود صالحی فرزند نصرت اله به کدملی ۰۳۸۳۰41۹۷1 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵۰۹1۵.۵ مترمربع، پلاک فرعی از ۳۸ اصلی شهرستان 

جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(
کلاسه  پرونده   14۰۳/۷/4 مورخ   14۰۳۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۵۷4 شماره  11.رای 
به کدملی ۰۳۸۳۰۸۵۲۹۲  باز فرزند رجب  ابراهیم گل  4۵۲۰۵۲۳۸4۹۳۹۷۳۹۰۳۸۳۰۸۵۲۹۲ خانم/آقای 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1۷۰۰۰.44 مترمربع، پلاک ۲ فرعی از 4۵ اصلی 

شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی قطعی. )م الف 1۸1۵۰۵1(
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی، مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان جعفرآباد تسلیم، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند، لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان/ آفرینش(
نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰9
نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۸/27
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد:

صدور ۳ هزار و ۹۶۶ مجوز تولید فرش دستباف 
گفت:  قم  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
ملی  درگاه  در  شده  ارائه  درخواست های  بررسی 
مجوزها،  نشان می دهد بیشترین درخواست متقاضیان 
قمی دریافت مجوز کسب و کار برای فعالیت در زمینه 

تولید فرش دستباف بوده  است.
مهدی فراهانی در گفت وگویی با اشاره به اینکه یکی 
از پرتقاضاترین مجوزهای صادر شده در زمینه کسب و 
کارهای خانگی در استان، حرفه قالیبافی با ثبت نزدیک 
به 4 هزار درخواست بوده است،اظهارداشت: ۳هزار و 
۹۶۶ مجوز صادر شده برای تولید فرش دستباف از 
طریق درگاه ملّی مجوزها، حکایت از توجه روزافزون 
بهتولید فرش توسط افراد جویای کار دارد.                                                                
فرش  تولید  به  مردم  اقبال  با  امیدواریم  افزود:  وی 
شود  احیا  دوباره  قم،  استان  در  هنر  این  دستباف، 
چرا که فرش دستباف قم از دیرباز یکی از مرغوبترین 
فرش های صادراتی و شناخته شده در بازارهای جهانی 

بوده است.  
با درگاه ملّی مجوزها، هنر قالیبافی

 دوباره جان می گیرد
فراهانی با بیان اینکه در صورت حمایت متولیان امر از 
این هنر و صنعت ارزشمند، استان قم ظرفیت مطلوبی را 
برای ایجاد فرصت های شغلی جدید در این زمینه دارد، 

افزود: در کنار همه تلاش هایی که توسط مسئولان 
استان برای تسهیل صدور مجوزهای راه اندازی کسب 
و کار از جمله در بخش تولید فرش دستباف قم انجام 
می شود، باید به موضوع آموزش و مهارت افزایی نیز 
توجه ویژه ای صورت گیرد تا شاهد رونق هرچه بیشتر 

در این بخش های مهم اقتصادی استان باشیم.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی قم افزود: بر اساس 
برنامه ریزی صورت گرفته، وام تبصره 1۸ به افرادی که 

از درگاه ملی، مجوزهای لازم برای کسب و کار خود 
را دریافت کرده باشند،  تعلق می گیرد و این فرصتی 
مناسب برای علاقه مندان به فعالیت در عرصه تولید 
فرش دستباف استان است تا سرمایه مورد نیاز برای 

ایجاد و توسعه کار خود را تامین کنند.
2۰ درصد ارزش صادراتی فرش دستباف ایران 

متعلق به قم است
ارزش  درصد  حدود ۲۰  اینکه  به  اشاره  با  فراهانی 

صادراتی فرش دستباف ایران متعلق به فرش ابریشم 
قم است، گفت: خوشبختانه در دهه های اخیر، فرش 
دستباف در داخل کشور نیز مشتری و مصرف دارد در 
صورتی که در گذشته، میزان فعالیت و اشتغال در تولید 
فرش دستباف، تحت تاثیر روابط تجاری، اقتصادی و 
سیاسی ایران با کشورهای مختلف، متغیر بود اما امروزه 
رونق  دستباف،  و  دستی  تولیدات  به  داخلی  اقبال 
چشگیری دارد و تقاضای داخلی توانسته تا حدودی 
از تاثیر نوسانات روابط تجاری با خارج از کشور، بکاهد.

بازاریابی  به  کمک  منظور  به  داد:  توضیح  فراهانی 
و فروش محصولات تولیدی قالیبافان که جزء اقشار 
زحمتکش و شریف جامعه هستند، مقرر شد نمایشگاه 
فرش قم در قالب دستورالعمل مولدسازی طرح های 
بخش  به  فرش  بافندگان  اتحادیه  پیگیری  با  دولتی 

خصوصی واگذار، تکمیل و به بهره برداری برسد.
با  شد:  یادآور  قم  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
توجه به موقعیت استراتژیکی قم از منظر جغرافیایی و 
فرهنگی که سالانه پذیرای بیش از ۲۰میلیون مسافر و 
زائر است، ایجاد مراکز تجاری و نمایشگاه های دائمی 
یکی از بسترهای مهم در عرصه تجارت بوده و از طریق 
افزایش جذب مشتری و فروش و کاهش خواب سرمایه 

باعث رونق تولید و پایداری اشتغال می شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد که در لایحه بودجه سال 14۰4 تقدیمی 
به مجلس شورای اسلامی، تورم سال آینده ۳۰ درصد در نظر گرفته شده است.

سید حمید پورمحمدی روز )سه شنبه( با حضور در صحن علنی مجلس شورای 
اسلامی در دفاع از لایحه بودجه سال 14۰4 این مطلب را بیان کرد و گفت: به 
صراحت اعلام می کنم این لایحه پیشنهادی دولت است و پس از بیرون آمدن از 
مجلس به قانون کشور تبدیل خواهد شد؛ بنابراین دولت آمادگی تعامل دارد، ضمن 
اینکه معتقدیم باید تمام توان خود را جمع کنیم تا مجلس و دولت با همدیگر بهترین 
سرنوشت را برای کشور رقم بزنند. وی افزود: کتابی تحت عنوان گزارش اقتصادی 

تهیه و تقدیم شده است که از نمایندگان مجلس شورای اسلامی تقاضا دارم آن را 
مطالعه کنند. در این کتاب یادآور شده ایم که اگر لایحه بودجه پیشنهادی دولت 
برای سال 14۰4 اجرا شود وضعیت متغیرهای اقتصادی مختلف چه خواهد شد. 
پورمحمدی تاکید کرد: استمرار وضعیت موجود، رشد ۲.۵ درصدی را برای کشور 
در برخواهد داشت، در حالی که با اجرای لایحه بودجه، رشد به 4.4 درصد خواهد 
رسید. به گفته رئیس سازمان برنامه و بودجه، رشد نقدینگی در این لایحه کنترل 
خواهد شد و از ۲۹.۵ درصد فعلی به ۲۶.۵ درصد کاهش خواهد یافت و تورم نیز از 
۳۳ به ۳۰.۲ درصد خواهد رسید. وی با بیان اینکه صادرات نیز از ۶۵ میلیارد دلار 

به ۷۷ میلیارد دلار خواهد رسید، گفت: ما همه موارد را لحاظ کرده ایم، با این وجود 
آماده تعامل با مجلس هستیم ضمن اینکه بودجه را به شکلی بسته ایم که بیشترین 
کمک به تولید و اشتغال در کشور انجام شود. رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: 
تلاش کردیم بهترین بودجه کشور را ببندیم، برخی دوستان پیشنهاداتی می دهند 
که در انتها به چاپ پول و اضافه کردن مالیات یا همان تورم یا فشار بر مردم باز می 
گردد حال آنکه دولت معتقد است باید مردم را در نظر گرفت ضمن اینکه ما هم با 
مجلس تعامل خواهیم کرد حتی اگر برخلاف نظر دولت رای بدهید، باز هم مطیع 

مجلس خواهیم بود و هرگز اهل توئیت زدن علیه مجلس نیستیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه؛

تورم سال آینده ۳۰ درصد در نظر گرفته شد
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ازسری مسابقات  جوانان لیگ برتر ایران؛

شاهین بهشهر درقم اسیرعقاب شد 

ایمان / غلامرضا ملکی؛  بایستی دست به جیب باشی تا بتوانی از پس 
مخارج کمر شکن حضور در مسابقات برآیی  و این موضوع وقتی حالت 
واقعیت به خود می گیرد که به هیچ نهاد وارگان و کارخانه ای وصل نباشی و از 

جیب شخصی برای تیمت  هزینه نمایی.
 داستان این روزهای فوتبال قم  روی این موضوع دورمی زند که هیج حامی 
پیدا نمی شود که دستت را بگیرد و برای تمرین در زمین چمن مصنوعی هم 

باید پول بدهی تا تیمت را آماده مسابقات نمایی .
سید جلال قریشی مدیر و سرمربی تیم خوب عقاب سالهاست که دست به 
جیب هست حامی ندارد و تنها عشق به جوانان او را  پای کار قرار داده بایستی 
به چنین افرادی تحسین گفت چرا که هزینه میلیاردی حضور در مسابقات را 
می توان خرج زندگی نمایی ،اما کمتر کسی پیدا می شود که در شرایط سخت 

اقتصادی جدید بتواند کمر خود را راست نگه دارد.
 اما عصر دوشنبه بچه های دوست داشتنی عقاب در قم حریف بهشهری 
خود را نتیجه ۲ بر یک  با شکست بدرقه کردند تا قریشی اولین پیروزی خود در 
این مسابقات را دشت کند . گل های عقاب در این بازی توسط محمدمهدی 

شعبانی، محمد پوریا ابرقویی به ثمر رسید.
انزلی ،رشت  باختهای اولیه قمهیا را ثبت کردند، تساوی در بازی سوم در 
مازندران و پیروزی مقابل شاهین بهشهر وضعیت تیم عقاب را در جدول تا 
حدودی سامان بخشید .میتوان گفت که چنگال تیز عقاب  شاهین را زمینگیر 
کرد تا لبخند شادی به روی اندک تماشاگر فهیم استادیوم حیدریان بنشیند از 

تیم  خوب  عقاب در آینده بیشتر خواهید شنید.

با حضور مدیرکل ورزش و جوانان استان قم صورت گرفت ؛

تجلیل و تقدیر از دو پیشکسوت برجسته 
ورزش قم

طی جلسه ای در دفتر مدیریت اداره کل ورزش و جوانان استان قم  از دو 
چهره برجسته و افتخارآفرین ورزش استان تجلیل و تقدیر به عمل آمد. این 
مراسم با حضور دکتر ابراهیم سانی خانی، پهلوان محمدحسین جمال، و 

معاون ورزش قهرمانی اداره کل ورزش و جوانان همراه بود.
پیشکسوتان  انجمن  فعال  اعضای  از  یکی  فر،  ایمان ،شجاع  به گزارش 
ورزش استان، به پاس تلاش ها و خدمات ارزنده ای که در راستای توسعه و 
ترویج اخلاق ورزشی و فرهنگ ورزش میان انجام داده است، مورد تقدیر 
قرار گرفت. وی با توجه به سوابق درخشان در عرصه های مختلف ورزشی و 
اجتماعی، به عنوان یکی از چهره های برتر و الگوی ارزنده برای ورزشکاران 
جوان استان شناخته می شود. همچنین در این مراسم، از آقای موتمنی، 
نائب قهرمان وزنه برداری پیشکسوتان جهان، که با غیرت و همت مثال زدنی 
افتخاری بی نظیر را برای کشور و استانمان در عرصه  بین المللی رقم زده است، 
تجلیل شد. وی با توانمندی های خاص در وزنه برداری و اراده ای پیوسته، 
به الگویی برای تمام ورزشکاران جوان تبدیل شده که نشان می دهد تلاش 
و پشتکار چه نتایجی در پی خواهد داشت. دکتر سانی خانی در این مراسم 
با بیانی شیوا، اهمیت ارج نهادن به پیشکسوتان را یادآور شد و بیان کرد که 
این افراد به عنوان سرمایه های ارزشمند، نقشی بی بدیل در انتقال تجربه و 
انگیزه به نسل های آینده ایفا می کنند. حضور پررنگ پهلوان جمال نیز به این 
مراسم رونقی دوچندان بخشید. در پایان این مراسم، با اهدای لوح هایی از 
این عزیزان تقدیر و قدردانی شد.ااین تجلیل نه تنها ادای احترامی به این دو 
قهرمان است، بلکه نشانه ای از قدرشناسی خانواده بزرگ ورزش استان نسبت 

به تمام پیشکسوتانی است که برای اعتلای نام ورزش تلاش کرده اند.

رییس هیات بدمینتون استان قم خبرداد:

اعزام تیم دختران و پسران  به مسابقات 
رنکینگ کشوری

رییس هیات بدمینتون استان قم گفت: تیم های پسران و دختران استان 
قم به مسابقات رنکینگ کشوری بدمینتون رده های سنی پایه اعزام شدند.

علی فرجی در گفتگویی اظهارداشت :مسابقات رنکینگ کشوری بدمینتون 
رده های سنی پایه در حالی اواخر هفته جاری برگزار می شود که تیم های 

پسران و دختران استان قم نیز امروز به این رقابت ها اعزام شدند.
کشوری  رنکینگ  رقابت های  افزود:  قم  استان  بدمینتون  هیأت  رئیس 
بدمینتون رده های سنی زیر 1۳ و 1۵ سال ایران روزهای ۹ تا 11 آبان در هر دو 

بخش دختران و پسران به ترتیب در شاهرود و سنندج برگزار می شود.
وی ادامه داد: برای شکرت در این رقابت ها 1۵ بدمینتون باز استان قم اعزام 

شده اند که در بخش های دوبل و انفرادی به میدان خواهند رفت.
وی ابراز کرد: مینا بهرامی، نیکی سادات امیرحیدری، دینا بهرامی، کوثر 
رکنی حسینی، پارمیس چراغی و فاطمه سادات خادمی دختران بدمینتون باز 
استان قم در رنکینگ کشوری خواهند بود. فرجی افزود: هم چنین در بخش 
پسران، سید محمد پرهام عبدالکریمی، محمدحسین تلاشان، محمدصدرا 
فراهانی، طاها علمداری، محمدحسین رکاب ساز، محمدپویان بیوکی، آریا 
شایسته فر، شایان حسینی و سیدامیرعلی جعفری در مسابقات سنندج 

حضور پیدا خواهند کرد.

با نظر کادر فنی ؛

دعوت ۴ فوتسالیست قمی به تیم ملی 
چهار فوتسالیست قمی با نظر کادر فنی به اردوی تیم ملی امید کشورمان 

دعوت شدند.
به گزارش ایمان؛ لیست جدید بازیکنان دعوت شده به تیم ملي فوتسال 
امید اعلام شد و براساس آن 4 بازیکن تیم کلینیک ایرانیان قم از فوتسالیست 
های دعوت شده به این اردو هستند. براساس این فهرست علی بابائیان، 
مهدی دل قوی، حمیدرضا ده نمکی و اسماعیل مهماندوست براهویی 1۲ تا 

14 آبان در اردوی تیم ملی در مرکز ملی فوتبال حضور می یابند.
این بازیکنان در ترکیب تیم کلینیک ایرانیان قم امسال به عنوان قهرمانی 

لیگ برتر امیدهای ایران رسیدند.

سعید احمدعباسی بازیکن تیم ملی فوتسال ایران، عنوان بهترین بازیکن 
سال فوتسال آسیا را از آن خود کرد.

به گزارش ایمان، دوشنبه شب  مراسم توپ طلای ۲۰۲4 برگزار شد و 
رودری هافبک اسپانیایی تیم فوتبال منچسترسیتی توانست توپ طلا را 
بدست بیاورد. یک روز پس از این مراسم، مراسم برترین های آسیا در کاخ 
صلح بزرگ دانشگاه کیونگ هی شهر سئول کره جنوبی برگزار شد. جانی 
اینفانتینو رئیس فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا(، شیخ سلمان بن ابراهیم 
فدراسیون  رئیس  و   )AFC( آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  آل خلیفه 

فوتبال کره جنوبی در این مراسم حاضر بودند.

جایزه تقدیر از میزبانی جام ملت های آسیا، اولین عنوان اهدا شده بود که 
نصیب فدراسیون فوتبال قطر شد. همچنین جایزه ویژه رئیس AFC نیز به 

فدراسیون فوتبال عربستان تعلق گرفت.
بعد از اهدا این جایزه نوبت به برترین فدراسیون های در چهار بخش 

متفاوت رسید اسامی برندگان این جوایز به شرح زیر است:
فدراسیون فوتبال لائوس در بخش یاقوت برترین فدراسیون فوتبال آسیا 

شد.
فدراسیون فوتبال نپال در بخش طلا برترین فدراسیون فوتبال آسیا شد.

عنوان برترین فدراسیون فوتبال آسیا در بخش الماس به تایلند رسید.

عنوان برترین فدراسیون فوتبال آسیا در بخش پلاتینوم، به فدراسیون 
فوتبال ژاپن رسید. در این بخش فدراسیون ایران در کنار کره جنوبی نامزد 

بود که نتوانست عنوان برترین را به خود اختصاص دهد.
در بخش برترین های فوتسال آسیا سعید احمدعباسی توانست بالاتر از 
فیض علی سردارف از تاجیکستان و دلشاد رحمتوف از ازبکستان به عنوان 

مرد سال فوتسال آسیا دست پیدا کند.
او جایزه اش را از مهدی تاج رئیس فدراسیون ایران و رئیس کمیته فوتسال 

آسیا دریافت کرد.
سون هیونگ مین، بازیکن کره ای تاتنهام، بالاتر از طارمی برنده جایزه 
بهترین بازیکن آسیا در خارج از قاره در سال ۲۰۲۳ شد. در نهایت اکرم 
عفیف بازیکن تیم ملی فوتبال قطر نیز توانست برای دومین بار توپ طلای 
آسیا را به دست بیاورد. این بازیکن بالاتر از یزن النعیمات از اردن و سئول 

یونگ وو از کره جنوبی به این عنوان دست پیدا کرد.
نتایج سایر جوایز این مراسیم به شرح زیر است:

بهترین فدراسیون منطقه ای آسیا: فدراسیون آسیای مرکزی
جایزه رئیس AFC به فدراسیون برتر آسیا در حوزه فوتبال پایه )برنز(: 

فدراسیون فوتبال ویتنام
جایزه رئیس AFC به فدراسیون برتر آسیا در حوزه فوتبال پایه )نقره(: 

فدراسیون فوتبال هند
جایزه رئیس AFC به فدراسیون برتر آسیا در حوزه فوتبال پایه )طلا(: 

فدراسیون فوتبال استرالیا
بهترین مربی زنان: پارک یون جئونگ )تیم زیر ۲۰ سال کره جنوبی(

بهترین مربی مرد آسیا: گو اویوا )تیم زیر ۲۳ سال ژاپن(
بهترین لژیونر بانوان: الی کارپنتر )استرالیا(

بهترین بازیکن مرد جوان: عبوسبک فیضولائف )ازبکستان(
بهترین بازیکن زن جوان آسیا: چائه اون یونگ )کره شمالی(

بهترین بازیکن فوتبال زنان: کیکو سیکه )ژاپن(

مراسم برترین های آسیا؛

احمدعباسی بهترین بازیکن فوتسال آسیا شد

همزمان با روز مربی ، مربیان برترفوتبال قم تجلیل 
شدند.

به گزارش ایمان ،صبح روزسه شنبه  آیین نکوداشت 
روز مربی با حضور اساتید برجسته و مدرسان و مربیان 
ابراهیمی  ناصر   ، نسب  ذوالفقار  بیژن   ، همچون 
عزیز  سردار   ، درخشان  آقای   ، شمس  حسین   ،
بیانی ،  دکتر مناجاتی ، ناصر  محمدی ، شاهرخ 
محمد خانی ، آقای دکتر اصولی عضو هیئت رئیسه 
هیئت فوتبال ، خانم ایراندوست ، خانم شجاع ، آقای 

خوردبین دوردگر ، و دیگر اساتید فوتبال کشور در مرکز آکادمی فوتبال ایران در تهران برگزار شد .
در این همایش از مربیان برتر استان قم تجلیل شد.بازدار مربی موفق  فوتسال درپایه ها ،گنجیان مربی برتر فوتسال 
و فوتبال  ،حمید کریمی مربی برتر استان در فوتبال ، موسی رفیعی مربی برتر استان در فوتبال پایه  ،علی فخاران 

مربی برتر فوتسال جواد بازدار مربی برتر فوتسال وخانم ها پوراحمدیان و دهکردی 
مربیان معرفی شده طی سالهای 14۰1و14۰۲ بودند اروز سه شنبه هشتم آبان 14۰۳در آکادمی تیم های ملی 

فوتبال ایران محل مراسم تجلیل از مربیان در روز مربی حضور یافتند و مورد تجلیل قرار گرفتند.

همزمان با روز مربی ؛

 مربیان برترفوتبال قم تجلیل شدند
رئیس هیات هاکی استان قم گفت: 
برای  استان  این  پسران  هاکی  تیم 
حضور در رقابت های کشوری، امروز 

به تبریز اعزام شد.
وگویی  گفت  در  علیزادگان  سعید 
هاکی  مسابقات   :: اظهارداشت 
از  کشور  امید  سنی  رده  قهرمانی 
فردا به میزبانی شهر تبریز در استان 

آذربایجان شرقی آغاز می شود.
وی ادامه داد: این مسابقات هشتم 

تا یازدهم آبان ماه جاری با حضور 14 تیم از سراسر کشور ترتیب می یابد.
وی افزود: تیم امید هاکی استان قم با سرمربیگری جواد بختیاری در این پیکارها حضور می یابد و با تیم های 

شیراز، نفت و گاز گچساران و کرمانشاه هم گروه است.
علیزادگان ضمن ابراز امیدواری برای کسب عنوان خوب توسط هاکی بازان استان قم گفت: هاکی در قم از سابقه 

خوبی برخوردار است و امیدواریم پسران استان با دست پر از تبریز بازگردند.

رئیس هیات هاکی استان قم خبرداد:

تیم هاکی استان قم به مسابقات قهرمانی کشوری

علی پروین: 

هاشمی نسب به خاطر پول از پرسپولیس رفت

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: اگر مهدی 
هاشمی نسب گفته است که من را نمی بخشد مهم نیست 

و این هم به ترتیب به دسته کسانی که از من بدشان 
می آید اضافه می شود. تنها دلیل رفتن او از پرسپولیس 

به خاطر پول بود.
علی پروین در حاشیه تمرینات پیشکسوتان تیم فوتبال 
من  به  باشگاه  مدیرعامل  داشت:  اظهار  پرسپولیس، 
زنگ زد و گفت به همراه خوان کارلوس گاریدو داریم به 
تمرینات پیشکسوتان می آییم. من هم از طرف تمامی 
پیشکسوتان از او و سرمربی تیم تشکر می کنم که در این 
جا حضور پیدا کردند. من خودم به گاریدو گفتم از نحوه 
بازی کردن تیم راضی هستم و به عنوان طرفدار همیشه 

حمایتت می کنم.

در  نگرفتن  امتیاز  و  کردن  بازی  خوب  افزود:  وی 
آسیا اصلا اتفاق قشنگی نیست. اما امیدوارم در انتها 
پرسپولیس قهرمان شود و با اختلاف چند امتیاز جام 
را به دست بیاورد. شک ندارم می توانیم دل هواداران را 
شاد کنیم. پیشکسوت پرسپولیس در مورد گل  نزدن در 
آسیا، گفت: موقعیت درست کردن یک هنر است و باید 
بازیکنان تمرین تک به تک انجام دهند. من هم شک 
ندارم بازیکنان در بازی آینده می توانند گل بزنند و دل 

هواداران را شاد کنند.
استقلال با یک برد به کورس برمی گردد

پروین یادآور شد: منصفانه نیست که مدیرعامل باشگاه 

را به خاطر یک دقیقه حرف زدن چند ماه محروم می کنند 
و به نظر من باید رأی را در خصوص رضا درویش برگردانند.
هاشمی نسب،  مهدی  صحبت های  درباره  وی 
خاطرنشان کرد: اگر مهدی هاشمی نسب گفته است 
که من را نمی بخشد مهم نیست و این هم به ترتیب به 
دسته کسانی که از من بدشان می آید اضافه می شود. 
تنها دلیل رفتن او از پرسپولیس به خاطر پول بود و هیچ 
جعبه سیاهی وجود ندارد. پیشکسوت پرسپولیس در 
خصوص وضعیت استقلال اظهار کرد: استقلال با یک 
برد به روزهای خوبش برمی گردد. امیدوارم در آینده هم 

این تیم از حاشیه ها فاصله بگیرد.

به  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی  سازمان 
استانی  مسابقه  اولین  دانش آموزی،  بسیج  روز  مناسبت 
موشک آبی ویژه پسران دوره اول متوسطه را در بوستان 

خضر برگزار می کند.
به گزارش ایمان قم، اولین مسابقه استانی موشک آبی ویژه 
پسران دوره اول متوسطه به مناسبت روز بسیج دانش آموزی 
و روز دانش آموز در قم برگزار خواهد شد؛ این مسابقه که به 
همت سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم 
برنامه ریزی شده، روز 11 آبان ماه در بوستان خضر برگزار 

می شود و قرار است دانش آموزان نخبه و علاقه مند به علوم 
هوافضا از سراسر استان در آن حضور یابند.

این رویداد فرصتی برای کشف و پرورش استعدادهای 
دانش آموزان در حوزه های علمی و فناوری به شمار می آید 
روحیه  تقویت  و  دانش آموز  روز  گرامیداشت  منظور  به  و 
است،  شده  برنامه ریزی  جوان  نسل  میان  در  خودباوری 
بیشتر  هرچه  آشنایی  مسابقه،  این  برگزاری  از  هدف 
دانش آموزان با علوم کاربردی، به ویژه علم هوافضا، و ایجاد 
زمینه ای برای تجربه عملی این علم در محیطی آموزشی و 

سرگرم کننده است.
از ساعت ۹ صبح در بوستان خضر  این مسابقه که  در 
آغاز خواهد شد، دانش آموزان به رقابت در ساخت و پرتاب 
موشک های آبی می پردازند؛ طبق برنامه ریزی انجام شده، 
به برگزیدگان این رقابت ها جوایز ارزنده ای اهدا خواهد شد 
تا انگیزه بیشتری برای حضور و تلاش در این زمینه برای 

شرکت کنندگان فراهم شود.
سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم با هدف 
تقویت روحیه خلاقیت و خوداتکایی در میان دانش آموزان و 

ترویج علوم نوین، این مسابقه را با همکاری دستگاه های 
آموزشی و پژوهشی استان برگزار می کند؛ مسئولان این 
سازمان ابراز امیدواری کردند که برگزاری چنین رویدادهایی 
بتواند بستری مناسب برای شکوفایی استعدادهای جوان و 

آشنایی آن ها با دانش های علمی و مهارتی فراهم آورد.
برگزاری این مسابقه به مناسبت روز بسیج دانش آموزی و 
روز دانش آموز، اهمیت ویژه ای به این رویداد بخشیده و آن 
را به نقطه عطفی در ترویج فرهنگ علمی در میان نسل 

نوجوان استان قم تبدیل کرده است.

به همت سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  برگزارمی شود؛

قم میزبان اولین مسابقه استانی موشک آبی ویژه دانش آموزان

پیشکسوت باشگاه استقلال با انتقاد از شرایطی که برای این تیم در فصل بیست 
و چهارم لیگ برتر رقم خورده است گفت: سرمربی جدید کار سختی با این تیم 

دارد چرا که در اکثر پست ها مشکل کمبود بازیکن دارد.
هاشم حیدری در گفتگویی در خصوص عملکرد ضعیف استقلال در هفته های 
اخیر گفت: نمی دانم باید چه حرفی راجع به استقلالی بزنیم که فصل گذشته در 
کورس قهرمانی بود اما این فصل در انتهای جدول حضور دارد. عملکرد استقلال 

قابل دفاع نیست و از آبی پوشان یک بازی راضی کننده ندیدیم.
انتقاد تند از خط دفاعی

وی ادامه داد: خط دفاع افتضاح بوده و احساس می کنیم مدافعان استقلال 
اولین بار است که فوتبال بازی می کنند و هیچ یک از اصول دفاعی را بلد نیستند. 
در چند بازی اخیر هر چه گل خوردیم به دلیل اشتباهات مدافعان بوده و اعتقاد 
دارم موسیمانه کار سختی در استقلال خواهد داشت تا بتواند این تیم بی روحیه 

و تضعیف شده را از این وضعیت بیرون بیاورد.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: استقلال نه تنها در خط دفاع بلکه به هافبک 
بازیساز و مهاجم هم نیاز دارد. متاسفانه استقلال یک مهاجم تمام کننده ندارد که 
بتواند برای استقلال گلزنی کند و موقعیت های زیادی ازدست می رود. در خط 
هافبک هم عملکرد خوبی نداشتیم و نیاز به یک هافبک خلاق و طراح وجود دارد 

تا بتواند خط حمله را در موقعیت گل زنی قرار دهد.
موسیمانه موفق خواهد شد

کارشناس فوتبال در خصوص انتخاب موسیمانه و اینکه او با این استقلال موفق 
خواهد شد یا خیر گفت: مربیان حرفه ای به آرامش و زمان نیاز دارند تا بتوانند 
تیم را از شرایط بحرانی بیرون بیاورند. موسیمانه تیمی بی انگیزه و بی روحیه را 
تحویل گرفته و نیاز به زمان دارد تا شرایط را تغییر دهد. او حرفه ای صحبت می 
کند. ضعف ها را به گردن دیگران نمی اندازد و اعتقاد دارم اگر مدیران و هواداران 
صبور باشند و به او فرصت دهند بطور حتم می تواند تغییرات اساسی در استقلال 

بوجود بیاورد.
تغییرات مدیریتی باید با فکر و منطقی باشد

مهاجم سابق استقلال در پاسخ به این پرسش که در این شرایط تغییر در سطح 
مدیریت باشگاه لازم است یا خیر تاکید کرد: برای تغییرات اساسی باید منطقی 
نفراتی  تغییر است  به  نیاز  اگر  باید حتی  پیش رفت و احساسی عمل نکرد. 
جایگزین شوند که سابقه مدیریت داشته و با فوتبال آشنا باشند. نباید برای آرام 
کردن هواداران تغییرات احساسی انجام داد .باید ببینیم نقاط ضعف چه بوده که 
بتوانیم با مدیریت جدید آنها را برطرف کنیم به اعتقاد من اگر قرار است تغییر 

صورت بگیرد بدون تفکر و از سر احساس نباشد.

تراکتور می داند نباید استقلال را دست کم بگیرد
وی در خصوص دیدار روز پنجشنبه هفته جاری استقلال برابر تراکتور که در 
شهر قدس انجام خواهد شد گفت: دو تیم با شرایطی کاملا متفاوت به مصاف 
هم خواهند رفت استقلال یک شکست سنگین را پذیرفته و تراکتور حریفش را 
شکست داده. اما تراکتور می داند که استقلال در حال تغییر تفکر تاکتیکی است 
و شاید موسیمانه همه را در انتخاب بازیکن برای دیدار برابر تراکتور سورپرایز کند. 
موسیمانه یک مربی حرفه ای است و باید تازمان باقی مانده تا جدال برابر تراکتور 
تیمش را از لحاظ روحی و روانی آماده کند تا بتواند به نتیجه دلخواه دست پیدا 

کند هر چند که با این وضعیت استقلال او کار سختی خواهد داشت.
هواداران اسیر فضای مجازی نشوند

هاشم حیدری در پایان خاطر نشان کرد: یکی از مشکلات بزرگ استقلال برخی 
کانال هایی هستند که به ظاهر استقلالی هستند اما در باطن دشمن آبی پوشانند 
و برای زمین زدن استقلال هرکاری می کنند. هواداران باید هوشیار باشند اسیر 
اخبار دروغ این کانال ها نشوند و از تیم و کادر فنی جدید حمایت کنند. بنابراین 
امیدوارم هواداران استقلال عصر روز پنجشنبه تیم را تنها نگذاشته تا استقلال 
بتواند با حمایت هواداران و پیشکسوتان و تلاش بازیکنان نتیجه در شأن نام 

استقلال بگیرند.

هاشم حیدری :

استقلال به هافبک و مهاجم نیاز دارد
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در گفت وگو با عضو هیات علمی دانشگاه تهران مطرح شد؛

سناریوهایی برای پاسخ به دشمن صهیونیستی

 عضو هیات علمی دانشگاه تهران گفت: در عملیاتی که ایران آخرین 
با ضربات  بدهد  پاسخ  بخواهد  اسرائیل  اگر  که  تهدید کرد  داد  انجام  بار 
کوبنده تری مواجه خواهد شد؛ بنابراین باید به اسرائیل نشان داد که ایران 
در این زمینه جدی است. ایران اگر هیچ واکنشی نشان ندهد موازنه قدرت به 
نفع اسرائیل پیش خواهد رفت اما در خصوص اینکه این واکنش به چه صورت 

باشد سناریوهای مختلفی را می توان در نظر گرفت.
به گزارش ایمان حمله رژیم صهیونیستی در بامداد شنبه ۵ آبان 14۰۳ 
به برخی مراکز نظامی ایران به عنوان یک خطای محاسباتی نابخشودنی 
در شرایطی انجام شد که مقامات جمهوری اسلامی ایران نسبت به تبعات 

هرگونه اقدام احتمالی علیه کشورمان هشدارهای متعددی دادند.
اما چرا رژیم صهیونیستی علی رغم این موضوع دست به چنین خطای 
محاسباتی زد؟ آیا حمایت آمریکا از رژیم اسراییل نقش اصلی را در این موضوع 
داشته است؟ در شب عملیات، سیستم پدافندی کشورمان چگونه عمل کرد 
و مهمتر از همه این سوالات، ایران باید برای پاسخ به این تجاوزگری اسرائیل 
چگونه عمل نماید؟ برای پاسخ به این سوالات با فردین قریشی استاد و عضو 

هیات علمی گروه روابط بین الملل دانشگاه تهران به گفت وگو نشستیم.
قریشی نقش آسیب دیدن بازدارندگی اسراییل بعد از عملیات وعده صادق۲ 
را در شرارت اخیر این رژیم مهم ارزیابی می کند. با این حال او می گوید اگر 
ایران هیچ واکنشی نشان ندهد موازنه قدرت به نفع اسرائیل پیش خواهد 
رفت. قریشی چندین سناریوی مختلف در خصوص پاسخ کشورمان به حمله 

اسراییل را مطرح و تشریح کرده است.
متن کامل این مصاحبه به شرح زیر است:

به نظر شما چرا رژیم صهیونیستی علی رغم هشدارهای جدی ایران، 
تجاوز اخیر به حریم ایران را انجام داد؟

چند موضوع را باید در اینجا مورد توجه قرار داد. اول اینکه وقتی اسرائیل با 
موشک های ایران مورد حمله قرار گرفت موازنه قوا بهم خورد یعنی اسرائیل 
سیستم بازدارندگی اش آسیب دیده است و می خواهد این را جبران کند. 

بنابراین برای بازگشت به توازن می خواهد ضربه متقابلی وارد کند.
داخل  در  اسرائیل  دولت  موضع  که  می شود  باعث  توازن  خوردن  برهم 
آسیب بخورد و اسرائیل نیاز دارد برای بازگشت به وضعیت مطلوب تر و افزایش 
محبوبیت خودش در افکار عمومی کشورش نمایش قدرتی را انجام دهد تا 

موقعیت قبلی خود را دوباره احیا کند.
با ضربه متقابلی که اسرائیل به سمت ایران زد این پیام را به محور مقاومت 
میدهد که به هر حال میتواند با ایران که متحد ارشد محور مقاومت است 

شاخ به شاخ شود و اگر ایران نتواند پاسخ متناسبی و حتی قوی تری بدهد 
این مساله می تواند در افت روحیه اعضای محور مقاومت موثر باشد. بنابراین 
اسرائیل که می خواهد محور مقاومت را تضعیف کند از طریق ضربه به ایران 

هم می تواند در کل محور مقاومت چنین دستاوردی داشته باشد.
ممکن است اسرائیل به این فکر کرده باشد که اگر ضربه ای به ایران بزند 
محدود باشد و در مقیاس کوچک و کنترل شده ای انجام شود تا ایران این 
ضربه را تحمل  کرده و واکنش خاصی نشان ندهد و این همان دستاوردی 
است که خواهد داشت بدون اینکه هزینه ای را به اسرائیل به صورت عمده 
تحمیل کند؛ یعنی اسرائیل شاید هم به این فکر باشد که ایران چندان تمایلی 
هم برای جنگ ندارد بنابراین این ریسک را می کند که ضربه ای بزند و در عین 
حال از دریافت ضربه متقابل مصونیت داشته باشد. این نشان می دهد که ما 

باید در داخل قوی باشیم.
آمریکا اعلام کرده که مشارکتی در حمله اخیر رژیم نداشته ولی با 

هماهنگی آن انجام شده، تحلیل شما از این مواضع آمریکا چیست؟
آمریکا به دنبال ایجاد یک ابهام استراتژیک است به این معنا که در عین 
حال که از اسرائیل حمایت می کند ولی این حمایت بدون درگیری مستقیم 
باشد و این رفتار در عین ایجاد یک بازدارندگی در برابر ایران و محور مقاومت 
هزینه های زیادی هم برای آمریکا ایجاد نکند. در حقیقت آمریکا میخواهد 

دستاورد داشته باشد ولی با کمترین هزینه.
با توجه به اینکه اکنون اسرائیل به شدت در افکار عمومی جهان منفور شده 
حمایت مستقیم از اسرائیل به ضرر آمریکاست؛ بنابراین در افکار عمومی 
جهان و سازمان های بین المللی و محافل دیپلماتیک جهانی، آمریکا این 
ژست را هم می تواند بگیرد که من درحال کنترل اسرائیل هستم. اما با اعلام 
اینکه حمله اسرائیل با هماهنگی آمریکا انجام شده واشنگتن این پیام را هم 

به ایران می دهد که ایران تلافی شدیدی انجام ندهد.
دولت آمریکا میخواهد در افکارعمومی داخلی این دستاورد را داشته باشد 
که این کشور را وارد یک جنگ جدید نکرده است؛ همینطور در منطقه 
خاورمیانه هم متحدین مسلمان امریکا نباید از این کشور ناراضی شوند. به 
هر حال آمریکا چنین سیاست پیچیده ای را اتخاذ کرده که میتواند با این 
سیاست هم در مدیریت بحران انعطاف پذیری داشته باشد و هم برای سازش 

همواره آمادگی داشته باشد.
مقابله پدافندی کشور را چطور ارزیابی میکنید؟ اسراییل مدعی است 

که بیش از صد فروند جنگنده در این حمله استفاده شده است!
پدافندی که انجام گرفت تحسین برانگیز بود با این حال در خصوص کم 

و کیفش ما اطلاعات دقیقی نداریم و نمیدانیم که اسرائیل آنچنان که ادعا 
میکند از صد جنگنده استفاده کرده یا نه؛ چون استفاده همزمان از 1۰۰ 
جنگنده برای قوی ترین پدافندها هم بسیار بسیار مشکل زاست. ولی در 
هر حال اسرائیل حمله گسترده ای را انجام داده و رهگیری موشک ها و 
پرتاب هایی که به سمت ایران آمده نشان دهنده قدرت پدافندی ایران است 
و فکر می کنم احتمالًا از پدافندهای داخلی مثل مثلًا باور ۳۷۳ و 1۵ خرداد 
یا پدافندهایی که ایران از روسیه گرفته استفاده شده است. این یک آزمون 
خوبی بود برای اینکه بتواند توانایی پدافندی ایران را مورد سنجش قرار دهد.

اگر در اینجا پدافند ایران خوب کار کرده باشد این دال بر این است که در 
زمینه جنگ الکترونیک و ضرباتی که به سیستم ارتباطات می خورد هم ایران 

بتواند دست بالا را داشته باشد.
با توجه به اینکه ایران اقدام اسراییل را خطای محساباتی میداند که 
باید به آن پاسخ داده شود سناریوهای موجود در ارتباط با پاسخ ایران 

را چه می دانید؟
در عملیاتی که ایران آخرین بار انجام داد تهدید کرد که اگر اسرائیل بخواهد 
پاسخ بدهد با ضربات کوبنده تری مواجه خواهد شد بنابراین باید به اسرائیل 
نشان داد که ایران در این زمینه جدی است. ایران اگر هیچ واکنشی نشان 
ندهد موازنه قدرت به نفع اسرائیل پیش خواهد رفت اما اینکه این واکنش به 

چه صورت باشد سناریوهای مختلفی را می توان در نظر گرفت.
چیزی که در ابتدای امر در ذهن می آید این است که ایران عملیات مشابهی 
مثل عملیات های موشکی قبلی انجام دهد و به صورت مستقیم تلافی کند. 
مطمئنا برای اینکه این تلافی موثرتر باشد باید شدت عملیات بیشتر بوده 
و حتی منتهی به تحمیل تلفات به دشمن شود. اینکه تا چه حدی میتواند 
گزینه مناسبی باشد باید مورد ارزیابی قرار بگیرد. من الان در مقام ارزیابی این 

سناریو نیستم فقط این سناریو را عرض می کنم.
تلافی نظامی مستقیم نیاز به اطلاعات دقیق نظامی دارد و در عین حال در 

مقابل واکنش احتمالی دشمن هم باید بتوانیم کمتر آسیب بپذیریم.
سناریوی دوم جنگ غیرمستقیم و وارد آوردن ضربات نظامی از طریق 
متحدین ایران در محور مقاومت است. مثلًا از طریق حزب الله یا از یمن 
یا عراق این کار اتفاق بیافتد که این هم می تواند یک نوع واکنش باشد که 
اسرائیل پاسخی برای این حمله دریافت کند و احساس نماید که نباید خیال 

تکرار این ضربه را به ذهنش راه بدهد.
جنگ سایبری یک سناریوی دیگر است که بستگی دارد که تا چه حدی 
توان ما در این زمینه بر توان دشمن غلبه کند. مثلًا بتوانیم در شبکه برق، 
مخابرات و یا بحث های دیگر در اسرائیل اختلال ایجاد کنیم و تلفات و یا 

ضربات موثری وارد کنیم.
افزایش داد، محور  اسرائیل  را در منطقه علیه  همچنین می توان تنش 

مقاومت را تقویت کرد و اسرائیل را در رسیدن به اهدافش ناکام گذاشت.
سناریوی مهم دیگری وجود دارد و آن این است که ما به سمت مانورهای 
دیپلماتیک حرکت کنیم و بین تهدیدهای نظامی و مذاکرات دیپلماتیک 
حرکت کنیم؛ به این معنا که اولًا سعی کنیم به خاطر عملکرد اسرائیل برای 
ایزوله کردن بیشتر اسرائیل تلاش کنیم اما شاید این اقدام به تنهایی برای 

جبران ضربه ای که اسرائیل به ایران زده کافی نباشد.
بهتر است ایران قبل از اینکه بخواهد علیه اسرائیل عملیات تلافی جویانه 
انجام بدهد از طریق کانال هایی که وجود داره اولتیماتومی به اسرائیل یا 
امریکا بدهد که ایران می خواهد ضربه کوبنده ای بزند اما اگر اسرائیل آتش 
بس را در جنوب لبنان و غزه بپذیرد حاضر است از چنین ضربه ای منصرف 

شود.
اگر چنین اتفاقی بیافتد ایران بدون جنگ به اهدافش میرسد و این می تواند 

موثر باشد.
نهایتاً یک روش هم این است که ایران به جای اینکه به این روش ضربات 
پینگ پونگی ادامه دهد به سمت تحول در موقعیت استراتژیک خودش 
حرکت کند؛ به بیان دیگر وقتی که نوع کنونی بازدارندگی نمیتواند انتظارات 
ما را برآورده نماید ما تحولی در سیستم بازدارندگی ایجاد کنیم و حتی به 
سمت بازدارندگی هسته ای برویم تا اسرائیل از پیامدهای اقداماتش مرعوب 

شود و نتواند با ما وارد بازی هایی که ریسک بالایی دارد بشود.

سعید جلیلی با دعوت چه کسی به مجلس رفت؟ 

خط دهی جلیلی به مجلس
حضور بی خبر سعید جلیلی در مجلس و انتشار عکسی از او در کمیسیون اصل 
۹۰ مجلس، درست در ساعاتی که فضای خبری کشور تحت تاثیر بررسی کلیات 
لایحه بودجه سال 14۰4 در صحن علنی مجلس، قرار داشت، ناگهان موج خبری 
را به سمتی دیگر برد. این عکس توسط کانال تلگرامی سعید جلیلی منتشر شد و 
چند نفر دیگر از نمایندگان از جمله نصرالله پژمانفر، رئیس کمیسیون اصل ۹۰، 

حسینعلی حاجی دلیگانی نائب رئیس کمیسیون اصل ۹۰ حضور داشتند.
براساس این گزارش ،به فاصله کوتاه خبری منتشر شد که جلسه جلیلی با 
نمایندگان با موضوع بررسی لایحه بودجه بوده است. در خبر منتشر شده توسط 
کانال جلیلی جزئیات بیشتری از جلسه و اینکه جلیلی به دعوت چه کسی در 
مجلس حاضر شده، اشاره نشده بود. اما احمد فاطمی، نماینده مردم بابل اعلام 
کرد که جلیلی بنابر دعوت فراکسیون انقلاب اسلامی به مجلس آمده، خبری 
که بلافاصله توسط موسی غضنفرآبادی، رئیس فراکسیون تکذیب شد و او به 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت فراکسیون انقلاب اسلامی از جلیلی دعوت نکرده 

است.
حتی ابوالقاسم جراره که دبیرکل شریان، از جمله طیف های حامی سعید 
جلیلی در جریان انتخابات بود، نسبت به حضور او و برگزاری جلسه هم بی اطلاع 

بود و گفت که نمی داند موضوع جلسه چه بوده است.
البته این اولین بار نیست که جلیلی با نمایندگان مجلس آن هم با محوریت 
موضوعی که میان مجلس و دولت مطرح است، جلسه برگزار می کند، کما اینکه، 
قبل از برگزاری جلسه رأی اعتماد نمایندگان به وزرای پیشنهادی، او باز هم با 

نمایندگان جلسه برگزار کرده بود البته نه همه نمایندگان!
مهدی کوچک زاده و ابوالفضل ظهره وند نیز با وجود اینکه از طرح جزئیات 
جلسه مذکور خودداری می کنند، اما تاکید می کنند که در جلسه صبحگاهی 
نمایندگان با جلیلی حضور داشتند. اما حسنعلی اخلاقی امیری، نماینده نزدیک 
به جبهه پایداری که او هم در جلسه حضور داشته از جزئیات این جلسه می گوید 
تعدادی از نمایندگان در این جلسه حضور داشتند، یعنی همان هایی که با پیامک 

دعوت شده بودند.
براساس پژوهش ها و  و  او می گوید بحث جلسه تخصصی در مورد بودجه 
تحقیقات حضار بوده که در نهایت هم به این نتیجه می رسند که بودجه مقبول 
نیست چراکه خواسته های برنامه هفتم توسعه را برآورده نکرده است. فرهاد 
طهماسبی و موسی غضنفرآبادی از جمله اعضای فراکسیون انقلاب اسلامی 
هستند که حضور جلیلی در مجلس را بر نمی تابند و معتقدند مواردی نظیر لایحه 
بودجه امری میان دولت و مجلس است، از این رو بهتر است نمایندگان در این 

مورد اظهار نظر کنند و این جلسات منجر به مانع تراشی نشود.
برای دعوت از نمایندگان پیامک فرستاده شده بود

با  گفتگو  در  پایداری  جبهه  به  نزدیک  نماینده  امیری،  اخلاقی  حسنعلی 

خبرگزاری خبرآنلاین درباره علت حضور سعید جلیلی در مجلس آن هم قبل 
از برگزاری جلسه بررسی لایحه بودجه سال آینده گفت: بحث تخصصی بودجه 
است. با توجه به اینکه مجموعه سعید جلیلی کار تحقیقاتی انجام داده بودند، 
لذا گزارشی نسبت به بودجه و تطبیق آن با برنامه هفتم توسعه ارائه شد. این امر 
مرسومی است که مجموعه های مختلف در مورد بودجه کار می کنند لذا مجموعه 

جلیلی هم زحمت کشیده بود و این بررسی را انجام بودند.
وی افزود: البته خود ما از قبل به این نکته رسیده بودیم که لایحه بودجه سال 
14۰4 یک مقداری با برنامه هفتم توسعه فاصله دارد. اما مجموعه جلیلی یک 
مقدار میدانی تر بر روی بندها، احکام و بخش اول لایحه بودجه کار کرده بود. در 
نهایت در مورد رشد اقتصادی که در لایحه بودجه در نظر گرفته شده 4 درصد است 
در حالی که در برنامه هفتم توسعه ۸ درصد لحاظ شده است. حتی اگر تخصصی 
تر به بودجه بپردازیم رشد اقتصادی ۲ درصد است، در مجموع اینکه لایحه بودجه 

با برنامه هفتم توسعه فاصله دارد.
اخلاقی امیری درباره اینکه بنابراین نظر حاضرین در جلسه و جلیلی این بود 
که لایحه بودجه سال 14۰4 انتظارات مورد نظر در برنامه هفتم توسعه را برآورده 
نخواهد کرد، تصریح کرد: بله، لایحه بودجه نمی تواند برنامه هفتم توسعه را پیاده 
کند و باید اصلاح شود که این اصلاح گاهاً توسط خود دولت و برخی مواقع مانند 

این لایحه که در مجلس رأی آورد، بادی توسط کمیسیون تلفیق اصلاح شود.
این نماینده نزدیک به جبهه پایداری در پاسخ به اینکه جلسه نمایندگان با جلیلی 
با دعوت چه کسی و حضور چه کسانی صورت گرفت؟ اظهار کرد: معمولا این 
قبیل جمع ها در مجلس هستند، شاید ۳،4 مورد از این موارد در مجلس داریم 
برای مثال حاجی بابایی صبح های سه شنبه دعوت می کند و یا پژمانفر روزهای 

یکشنبه. این جلسه در کمیسیون اصل ۹۰ با دعوت پژمانفر صورت گرفت.

اخلاقی امیری در واکنش به اینکه چه کسانی در جلسه حضور داشتند؟ ادامه 
داد: پیامک فرستاده می شود و هر کسی تمایل داشته باشد در جلسه حاضر 

شود.
وی در مورد اینکه قالیباف هم در جلسه با جلیلی بود، گفت:خیر، قالیباف نبود.
اخلاقی امیری در واکنش به اینکه در مورد حضور جلیلی در مجلس و جلسه 
او با نمایندگان درباره لایحه بودجه و همچنین جلسه ای که با نمایندگان در 
مورد وزرای پیشنهادی دولت داشته، این گمانه را تقویت می کند که جلیلی در 
مسیر تبدیل شدن به دولت رقیب است، خاطرنشان کرد: لایحه بودجه موضوع 
تخصصی است. بنده به عنوان نماینده در جمع های زیادی دعوت شدم، چراکه 
هر اندازه اشراف نماینده به موضوع بیشتر و دقیق تر باشد، بهتر می تواند اظهار 
نظر کند و در نهایت رأی بدهد، از این رو بنده جلسه جلیلی با نمایندگان را 

اشکال نمی دانم.
مستقلین  فراکسیون  اگر  شد:  یادآور  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
که اصلاح طلبان در آنجا حضور دارند، هم جلسه ای با این موضوع بگذارند، 
نمایندگان به آن جلسه می روند، در جمعی به این صورت هم می رود، آشناییی 
نماینده با موضوع به کار کمک می کند. اینها مجموعه ای هستند که تخصصی 
کار می کنند، لذا این انتقاد خیلی به جا نیست چراکه دخالت در امر اجرا نیست 
بلکه اظهارنظر پییرامون برنامه های کشور است و برنامه بودجه هم برنامه اصلی 

مجلس و دولت است.
دبیرکل شریان: از جلسه جلیلی با نمایندگان خبر نداشتم

ابوالقاسم جراره هم با اخلاقی امیری هم نظر است و جلسه جلیلی با نمایندگان 
را به عنوان مانعی بر سر راه دولت ارزیابی نمی کند و اتفاقا از این اقدام دفاع هم می 
کند. او در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین در پاسخ به اینکه آیا در جلسه نمایندگان 

با جلیلی پیرامون بررسی لایحه بودجه حضور داشته یا خیر، گفت: من از جلسه 
خبر نداشتم، شاید هم پیامک دادند و من ندیدم، معمولا من را دعوت می کنند اما 

من ندیدم. لذا از موضوع جلسه هم اطلاع ندارم.
این عضو فراکسیون انقلاب اسلامی ضمن ارزیابی جلسه جلیلی با نمایندگان 
افزود:هر کسی که می تواند در مواردی نظیر محتوا و رفع مشکلات مردم به دولت 
کمک کند، اشکالی ندارد. بنده شخصا این حساسیت را ندارم و معتقدم که باید 
فضا را باز کنیم تا هر کسی نظر شخصی خود را از طریق برنامه و یا طرحی مطرح 
کند. در هر صورت جلیلی کاندیدای ریاست جمهوری بوده و رأی قابل قبولی 
هم از مردم گرفته و پشتوانه اجتماعی خوبی دارد، قطعاً کسی که وارد این عرصه 
می شود برنامه هایی برای اداره کشور دارد، اگر بتواند برنامه های خود را به دولت 

تقدیم کند و یا کمک کند که مشکلات مردم کم شود، خوب است.
جراره در ادامه تصریح کرد: تعارف نداریم، مردم گرفتار هستند، کشور خودمان 
است اینکه کسی به صورت منطقی برنامه های خود را مظرح کند می تواند 
موثر باشد. اینکه جلیلی در حوزه بودجه کارگروه هایی داشته و تجارب آنها را به 
نمایندگان مجلس منتقل کند، اقدام بدی نیست. اینکه حساسیت های سیاسی 
را کنار بگذاریم و برای اجرای قانون و رفع مشکلات مردم کنار هم قرار بگیریم، امر 
بدی نیست. نه اینکه جلیلی بلکه مشاهده نظرات هر کسی که می تواند کمک 

کند، اتفاق خوبی است و از نظر من بد نیست.
این نماینده مجلس شورای اسلامی در واکنش به اینکه منظور شما این است 
که جلیلی با پشتوانه 1۳ رأی که دارد و برای حفظ این پشتوانه، چنین جلساتی 
را با نمایندگان برگزار می کند، خاطرنشان کرد: من نمی دانم. منظورم این بود که 
جلیلی پشتوانه اجتماعی دارد و به او رأی دادند، شاید با این پشتوانه احساس 

تکلیف می کند.
غضنفرآبادی: 

اینکه هم جلیلی جلسه بگذارد و هم رسایی پسندیده نیست
اما نظرات موسی غضنفرآبادی، رئیس فراکسیون انقلاب اسلامی در مورد حضور 
جلیلی در مجلس و آن هم بررسی لایحه بودجه مخالف نظرات اخلاقی امیری و 
جراره است. چنانچه او در این مورد به خبرگزاری خبرآنلاین گفت: جلسه گذاشتن 
با نمایندگان اشکال ندارد اما امروز صبح دو جلسه برگزار شد، یک جلسه با حضور 
رسایی و جلسه دیگر هم با حضور جلیلی در مجلس بود. بنده این را نمی پسندم 
که نمایندگان مجلس یک جلسه این طرف داشته باشند و یک جلسه آن طرف 

داشته باشند، این شاید خیلی خوشایند نباشند.
بررسی بودجه حق نمایندگان است و کسی نباید دخالت کند

فرهاد طهماسبی، عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس شورای اسلامی  
ن ضمن ارزیابی جلسه سعید جلیلی با نمایندگان گفت: این کار خوب نیست. 

بررسی بودجه وظیفه و حق نمایندگان است و کسی نباید در آن دخالت کند.

از جهاد در رکاب امام موسی صدر تا بنیانگذاری حزب الله؛

 شیخ نعیم قاسم کیست؟
حزب الله لبنان بعد از ظهر روز )سه شنبه( خبر انتخاب شیخ نعیم قاسم به عنوان 
دبیرکل این حزب پس از شهادت سید حسن نصرالله خبر داد؛ چهره ای چند 
بُعدی با مختصات و سابقه معاون دبیرکل حزب؛ معلم، شیمی دان و روحانی تحت 

تاثیر امام روح الله خمینی )ره( و امام موسی صدر.
براساس این گزارش حزب الله در این بیانیه گفت: با ایمان به خداوند و پایبندی 
به اسلام اصیل محمدی و همچنین پایبندی به آرمان های حزب الله و اهداف آن و 
عمل کردن به ساز وکار رسمی برای انتخاب دبیرکل، شورای حزب الله به این توافق 
نظر رسید که شیخ نعیم قاسم را به عنوان دبیرکل حزب الله و پرچمدار آن انتخاب 
کند. در این بیانیه برای شیخ نعیم قاسم آرزوی موفقیت در انجام ماموریت وی در 

رهبری حزب الله شده است.
در بخش دیگری از این بیانیه آمده است: با خداوند متعال، شهید سید حسن 
نصرالله و دیگر شهدا، مجاهدان مقاومت اسلامی، ملت مقاوم، صبور و وفادار 
لبنان عهد می بندیم که برای تحقق آرمان های حزب الله و تحقق اهداف آن و 

برافراشته ماندن پرچم حزب الله تا تحقق پیروزی تلاش کنیم.
»نعیم بن محمد نعیم قاسم« در فوریه 1۹۵۳ در منطقه البسطاء التحتا در شهر 
بیروت به دنیا آمد. وی متاهل و دارای ۶ فرزند، چهار پسر و ۲ دختر است. پدرش 

محمد در شهرک کفر فیلا در منطقه التفاح در جنوب لبنان به دنیا آمد.
نعیم قاسم پیش از انتصاب به دبیرکلی حزب الله، سمت معاون دبیرکل حزب 

الله را برعهده داشت.
وی دارای سطوح عالی علوم حوزوی است؛ همزمان با فراگیری علوم حوزوی، 
در دانشگاه لبنان به تحصیلات آکادمیک پرداخت و در سال 1۹۷1 موفق به 

دریافت مدرک لیسانس شیمی از دانشکده تربیتی این دانشگاه شد.
نعیم قاسم در سال 1۹۷۷ مدرک فوق لیسانس شیمی را از دانشگاه لبنان 
دریافت کرد، سپس به تدریس مشغول شد و به مدت ۶ سال به عنوان معلم در 
کلاس های متوسطه دولتی مشغول به کار شد؛ قاسم همچنین فارغ التحصیل 

خانه معلم وابسته به وزارت آموزش و پرورش لبنان است.
او در اوایل زندگی خود کتاب های اسلامی زیادی خواند و به سخنرانی پرداخت 
و برگزاری کلاس های دینی را تدارک دید؛ نعیم قاسم در آن زمان 1۸ سال داشت 

و در مسجد برای کودکان کلاس های هفتگی برگزار کرد.
او در اوایل دهه ۷۰ با هدف فعالیت دینی و انتقال افکار اسلامی در دانشگاه ها و 
مدارس همراه با گروهی از جوانان »اتحادیه دانشجویان مسلمان لبنان« را تاسیس 
کرد. شیخ نعیم قاسم پس از تاسیس »هنگ های مقاومت لبنان« )امل( توسط 
امام موسی صدر در سال 1۹۷4 به شاخه نظامی »جنبش محرومان« هنگ های 

مقاومت لبنان پیوست.
نعیم قاسم در اولین جلسات امام موسی صدر با شخصیت ها و کمیته های 

اسلامی در لبنان برای راه اندازی این جنبش )امل(، فعالیت داشت.
وی در ادامه به عنوان معاون مرکز فرهنگی جنبش امل منصوب شد، سپس به 
عنوان دبیر شورای رهبری این جنبش نائل آمد و در زمانی که »حسین الحسینی« 
رهبری را بر عهده گرفت، به عنوان مسئول عقیدتی و فرهنگی مشغول به کار شد.
نعیم قاسم یک سال پس از پیروزی انقلاب ایران از جنبش امل استعفا داد و 
تصمیم گرفت تحصیلات خود را در حوزه علمیه تکمیل کند و با تدریس در مساجد 

و حسینیه های بیروت و ضاحیه جنوبی به فعالیت مذهبی خود ادامه داد.
وی در تاسیس انجمن تعلیمات دینی اسلامی در سال 1۹۷۷ مشارکت داشت و 

تا سال 1۹۹۰ آن را اداره کرد.
او تحت تاثیر آیت الله روح الله خمینی رهبر انقلاب اسلامی ایران به کار سیاسی 
بازگشت و در کمیته های اسلامی که در فعالیت های رسانه ای انقلاب فعالیت 
می کردند، شرکت کرد. در پی جلسات کمیته های اسلامی در سال 1۹۸۲، حزب 
الله تاسیس شد و نعیم قاسم از برجسته ترین فعالینی بود که در تاسیس آن نقش 
داشت. وی به عضویت مجلس شورای حزب الله لبنان درآمد و سه دوره در آن ابقا 
شد؛ سپس، مسئولیت فعالیت های تربیتی و پیشاهنگی در بیروت به او سپرده شد 

و بعد، سمت معاونت شورای اجرایی را بر عهده گرفت.
نعیم قاسم سپس در سال 1۹۹1 به سمت معاون دبیرکل حزب الله منصوب شد 
و پیگیری فعالیت نمایندگان پارلمانی حزب الله و فعالیت های سیاسی آن ها یکی 
از وظایف او بود. وی همچنین ریاست هیات کاری دولت را با مسئولیت پیگیری 
وزارتخانه های مختلف، مطالعه ساختارها و تصمیمات آن ها و نیز پیگیری امور 

وزرای حزب الله را بر عهده گرفت.
او همچنین در سال 1۹۹۲ با آغاز اولین انتخابات پارلمانی، سمت »هماهنگ 

کننده کل انتخابات پارلمانی« در حزب الله را برعهده گرفت.
دوران مسئولیت نعیم قاسم شاهد چندین رویارویی با اسرائیل بود که جنگ 
»ژوئیه 1۹۹۳«، جنگ »آوریل 1۹۹۶«، جنگ »آزادسازی ۲۰۰۰« و جنگ »ژوئیه 
۲۰۰۶« و همچنین رویارویی سال ۲۰1۷ و سال ۲۰۲4 که در ۷ اکتبر ۲۰۲۳ پس 

از اعلام نبرد »طوفان الاقصی« آغاز شد، از جمله آن ها است.



eimannews@yahoo.com www.emandaily.ir

امام علی علیه السلام:

اذان صبح:05/00 طلوع آفتاب:06/23 اذان ظهر:11/50 اذان مغرب: 17/35

یادگارماندگارچهره ملی مطبوعات قم دکترحسین عبداللهی)ره(

کارِ دشمن را به هنگامی که با او نبرد می کنی، کوچك 
مشمار؛ چرا که اگر پیروز شدی، ستایش نشوی و اگر 

او بر تو پیروز گشت، معذورت ندارند.
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توصیه های ایمنی شرکت گاز استان قم به شهروندان گرامی

قطر داخلی دودکش
 با توجه به ظرفیت

 وسیله گازسوز طراحی شود.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم گفت: نرخ مشارکت اقتصادی در 
این استان پس از سال ها در تابستان امسال به بالای 4۰ درصد رسیده است.

جواد شاکر آرانی افزود: نرخ مشارکت اقتصادی استان قم درپایان سال 
گذشته ۳۸ درصد بود که این آمار تا پایان تابستان امسال افزون حدود سه 

درصد افزایش  یافته است.
وی خاطرنشان کرد: ورود ۲۶ هزار نیروی جدید به بازار کار از عوامل مهم در 

افزایش نرخ مشارکت اقتصادی این استان از ابتدای سالجاری بوده و بخش 
مهمی نیز جویای کار هستند که می تواند در آینده نرخ مشارکت اقتصادی قم 
را در آینده بهبود ببخشد. رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم ادامه داد: 
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی در سطح کشور ۲4 درصد می باشد 
که این آمار در استان قم حدود ۲1 درصد بوده و سه درصد از متوسط کشور، 

پایین تر است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه  ریزی قم:

نرخ مشارکت اقتصادی قم به بالای ۴۰ درصد رسید

پزشکیان: یارانه بنزین باید به همه مردم تعلق بگیرد
رئیس جمهور گفت: اگر قرار است یارانه بنزین را بدهیم، باید عادلانه و به همه بدهیم.مسعود پزشکیان 
در حاشیه حضور خود در صحن علنی مجلس شورای اسلامی برای دفاع از کلیات بودجه در پاسخ به 
پرسشی در خصوص وضعیت یارانه  سوخت در سال آینده اظهار کرد: اگر قرار است یارانه بدهیم، باید 
به همه بدهیم و باید با مجلس و کارشناسان تفاهم کرد تا عدالت برقرار شود در غیر این صورت باید به 
عده ای یارانه بدهیم  و یک عده هم فقر و گرفتاری را به خاطر گرانی ها تحمل کنند.وی ادامه داد: اگر 
ارز را برداریم و به آن بدهیم، نمی توانیم پول بازنشسته، گندمکار یا مابه  التفاوت حقوق را بدهیم یا حقوق 
ها را پایین بدهیم.  ما حق مردم را باید بدهیم. اگر قرار است یارانه بنزین را بدهیم، باید عادلانه و به همه 
بدهیم نه اینکه من اگر 4 ماشین دارم به من یارانه بدهند ولی آنکه ماشین ندارد، هزینه آن یارانه را بپردازد. 

باید آن کسی که  ندارد را ببینیم.

 ۱۰ هزار و ۷۱۵ نفر کشته در حوادث رانندگی 
سازمان پزشکی قانونی کشور اعلام کرد: آمار تلفات حوادث رانندگی در نیمه نخست سال جاری ۵.۹ 
درصد کاهش یافت و 1۰ هزار و ۷1۵ نفر کشته در حوادث رانندگی ۶ ماهه اول سال گذشته به 1۰ هزار و 
۸۶ نفر در ۶ ماهه نخست سال جاری رسید.به گزارش سازمان پزشکی قانونی کشور، بر اساس آمارهای 
موجود از کل تلفات تصادفات از ابتدای امسال تا پایان شهریور ۸۰1۲ نفر مرد و ۲۰۷4 نفر زن بودند و 
بیشترین میزان تلفات در این مدت با ۷۰۰۶ نفر مربوط به تصادفات در مسیرهای برون شهری بوده 
است.بر اساس این گزارش در ۶ ماهه اول سال جاری استان های فارس با ۷۷۹، خراسان رضوی با ۷1۳ 
و تهران با ۶۸۹ بیشترین و استان های ایلام با ۸۷، کهگیلویه و بویراحمد با 1۳۳ و خراسان جنوبی با 14۵ 

کمترین تعداد کشته های تصادفات را داشتند.

انهدام ۳۱ باند کپی برداری از کارت های بانکی
رئیس پلیس فتا کشور از شناسایی و دستگیری اعضای ۳1 باند حرفه ای فعال در کپی برداری از 
کارت های بانکی )اسکیمینگ( شهروندان خبر داد.سردار وحید مجید گفت: با وصول پرونده های 
متعددی به یکی از واحدهای پلیس فتا کشور با موضوع برداشت از حساب بانکی شهروندان در حالی که 
اصل کارت در اختیار وی بوده، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.این 
مقام انتظامی افزود: با بررسی های انجام شده مشخص شد متهمان پرونده در قالب فروشنده دوره گرد 

در برخی از شهرستانها اقدام به تهیه کپی از کارت های بانکی قربانیان کرده اند.

حضور حدود ۸ هزار زندانی خارجی در کشور
حجت الاسلام والمسلمین محمد موحدی آزاددادستان کل کشور با اشاره به حضور حدود ۸ هزار 
زندانی خارجی در کشور گفت: با توجه به اینکه نه تنها در زندان های کشور از زندانیان هزینه دریافت 
نمی شود؛ بلکه برای آنها هزینه نیز انجام می شود و ضرورت دارد که از تعداد این زندانی ها کاسته شود. 
وی همچنین به نقش کمیته انتقال محکومان اشاره کرد و گفت: این کمیته وظیفه دارد حداکثر در مدت 

یک ماه زمینه انتقال ۵۷4 زندانی افغانستانی که حکم قطعی دارند را به آن کشور فراهم کند.

۱۵ سال حبس برای نایب رئیس سابق فدراسیون فوتبال
رئیس کل دادگستری استان تهران از صدور رای بخش دوم پرونده کثیرالشاکی موسوم به »کینگ 
مانی« و محکومیت سه نفر دیگر از متهمان به حبس های طویل المدت خبر داد.به گزارش دانشجو، 
روزدوشنبه، رای یکی از بزرگ ترین پرونده های کلاهبرداری و فساد مالی به نام »کینگ مانی« صادر شد. 
بر اساس این رای، سیده شهره موسوی، نایب رئیس سابق فدراسیون فوتبال، به 1۵ سال زندان محکوم 

گردید.

مبلغ وام ازدواج برای سال آینده مشخص شد
بهروز محبی نجم آبادی ,عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: حداقل وام ازدواج برای سال آینده 

همان رقم ۳۰۰ تا ۳۵۰ میلیون تومانی خواهد بود که در بودجه 14۰۳ به تصویب رسید.

در دیدارکهندانی با نایب رئیس مجلس مطرح شد؛

 تشریح مشکلات جامعه معلولان

علیرضا کهندانی فعال حوزه معلولین و مشاور حجه الاسلام والمسلمین قاسم روانبخش در امور 
معلولین با علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در بهارستان دیدار کرد. 

 علیرضا کهندانی ضمن بیان مشکلات جامعه معلولین استان قم خصوصا عدم اجرایی شدن 
قانون جامع حمایت از معلولین و عدم تمکین اکثر ادارات به این قانون به علت تأمین نشدن 
اعتبارات مربوطه، خواستار پیگیری نمایندگان خصوصا هیات رئیسه محترم مجلس در زمان 

بررسی بودجه سال آینده شد. 
کهندانی همچنین به مشکلات اشتغال و مسکن  این قشر نیز اشاره کرد و خاطرنشان کرد: 
پرداخت اقساط نهضت ملی مسکن واقعا در توان شاغلین نیست تا چه رسد به این عزیزان توانیاب 
که فاقد درآمد مناسب و مکفی هستند، لذا انتظار داریم دولت و مجلس محترم نسبت به این مهم 

هم تبصره های ارفاقی در نظر بگیرند.  
در پایان نایب رئیس کوشای مجلس، قول پیگیری مشکلات جامعه هدف بهزیستی را داد.

 
رئیس اداره حیات وحش محیط زیست استان قم خبر داد: 

تحویل بیش از 1۰۰ عدد جانور وحشی آسیب دیده 
رئیس اداره حیات وحش محیط زیست استان قم طی شش ماهه ابتدای سال جاری، بیش 
از یکصد عدد از انواع گونه های حیات وحش که به نوعی آسیب دیده بودند، توسط همشهریان 

محترم به اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم تحویل داده شده اند. 
طیب احمدی در سخنانی اظهار داشت: حدود ۷۰ درصد از گونه های آسیب دیده پس از تیمار 
یک روزه و حصول اطمینان از سلامت آنها به دامان طبیعت بازگردانده شده اند، ولی تعدادی از 
آنها که دارای آسیب های جدی تری بوده اند، در حال تیمار و نگهداری تحت نظر دامپزشک اداره 
کل هستند.  احمدی افزود: تعدادی از گونه های تحویل داده شده نیز که زیستگاه اصلی آنها در 
استان های دیگر می باشد، پس از تیمار و نگهداری، با نظارت ادارات کل محیط زیست استانهای 
مقصد، در طبیعت رهاسازی شده اند.  وی با بیان اینکه برخی افراد به دلیل عدم اطلاع و آگاهی از 
قوانین و یا دلسوزی، اقدام به نگهداری از حیات وحش آسیب دیده می کنند، اظهار داشت: این 
افراد معمولا دارای تخصص نبوده و گاهی سبب تشدید آسیب جانوران وحشی شده و نهایتا شانس 

درمان را کاهش داده و سبب تلف شدن و حذف گونه می شوند. 
 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم :

حادثه رانندگی در قم یک کشته برجای گذاشت
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت: صبح روزسه شنبه در حادثه برخورد یک دستگاه 

خودروی پراید با گاردریل در کیلومتر 1۷ آزادراه قم - تهران، یک نفر جان خود را از دست داد.
محمدرضا بهرامی روز سه شنبه در گفت و گویی افزود: این حادثه توسط پلیس از طریق بی سیم 

به مرکز کنترل  و هماهنگی عملیات امداد و نجات هلال احمر قم اعلام شد.
وی ادامه داد: با دریافت این گزارش، نجاتگران پایگاه معصومیه به محل حادثه اعزام شدند و 

اقدام به عملیات امدادی و رهاسازی یک نفر فوتی این حادثه کردند.
وی خاطرنشان کرد: عملیات رهاسازی از ساعت ۶:۲4 آغاز شد و در ساعت ۶:4۵ با موفقیت 

به پایان رسید.

معاون شهردارقم مطرح کرد:

پیش بینی ۷۷ پروژه مرتبط با حوزه 
پدافند غیرعامل 

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: بیش از ۷۷ 
عنوان پروژه مرتبط با حوزه پدافند غیرعامل در شهرداری قم با اعتبار حدود 

۲۵۰ میلیارد تومان اجرایی شد.
مهدی اصفهانیان مقدم در گفت وگویی با اشاره به فرارسیدن هفته پدافند 
غیرعامل و اهمیت این مسئله اظهار کرد: توجه به اصول و ملاحظات پدافند 
غیرعامل در تمام سطوح سازمانی و در فرایند اجرای پروژه های شهری یک 
ضرورت انکارناپذیر است وی افزود: شهرداری ها به ویژه در کلان شهرها به 
عنوان بزرگترین نهاد اجرایی شهر نقش مؤثری در رعایت ملاحظات پدافند 
غیرعامل دارند، از این رو موضوع پدافند غیرعامل در شهرها همواره مورد 

تاکید و پیگیری سازمان پدافند غیرعامل کشور قرار داشته است و دارد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم در خصوص اقدامات 
و فعالیت های شهرداری قم در حوزه پدافند غیرعامل خاطرنشان کرد: 
در حوزه تخصصی آتش نشانی، پیش بینی اعتبار و خرید و تجهیز خودرو 

تخصصی CBRNE یکی از مهم ترین فعالیت های این حوزه بود.
اصفهانیان مقدم اضافه کرد: در خصوص شناسایی مکان ها و کاربری های 
پرخطر نیز علاوه بر موارد شناسایی شده در مطالعات جامع پدافند غیرعامل 

شهر قم، موارد جزئی نیز شناسایی و گردآوری شد.
وی با اشاره به بررسی های انجام شده، عنوان کرد: لازم است که بخش 
عمده ای از کاربری های پرخطر از هسته مرکزی و کانون های جمعیتی شهر 
دور و در شهرک های تخصصی ایجاد شده از جمله شهرک صنوف و شهرک 

خودرویی مستقر شوند.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: در سال جاری 
بیش از ۷۷ عنوان پروژه مرتبط با پدافند غیرعامل در شهرداری قم به ارزش 

بیش از ۲۵۰ میلیارد تومان پیش بینی شده است.
اصفهانیان مقدم تاکید کرد: از جمله این پروژه ها می توان به احداث دو 
پایگاه چندمنظوره در مناطق یک و ۶، توسعه برق و آبگرمکن خورشیدی، 
با شرایط  مقابله  تجهیزات  تأمین  و  ایمن سازی فضاهای شهری، خرید 
اضطراری، خرید ماشین آلات عمرانی، توسعه سیستم های اطلاع رسانی 
آموزشی  دوره های  برگزاری  و  تخصصی  رزمایش های  برگزاری  عمومی، 

تخصصی در حوزه پدافند غیرعامل اشاره کرد.
 

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم:

ایستگاه های اتوبوس سبز می شوند
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از تبدیل شدن ایستگاه های 

اصلی اتوبوس درون شهری قم به ایستگاه های سبز خبر داد.
علی نیک در جمع خبرنگاران اظهارداشت: با دستور شهردار امسال برای 
هر منطقه ۲ میلیارد تومان برای ایجاد ایستگاه های سبز اتوبوس و ۵۰۰ 
میلیون تومان برای تعمیر و نگهداری ایستگاه های اتوبوس در نظر گرفته 

شد.
مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم ادامه داد: اکنون در مناطق 
هشت گانه شهرداری قم پیمانکاران مشغول ایجاد ایستگاه های سبز اتوبوس 
نیمکت ها  ایستگاه ها  از  برخی  در  که  مشاهده  شهروندان  اگر  هستند 

برداشته شده و یا سایبان برداشته شده به این علت است.
برای  فقط  امسال  تومان  میلیارد   ۲۵ حدود  کرد:  خاطرنشان  وی 
ایستگاه های اتوبوس قرار است داخل شهر هزینه شود، اکنون ایستگاه های 
اتوبوس قم در حال رنگ آمیزی بازسازی ترمیم و زیباسازی است. نیک 
ادامه داد: از ابتدای سال همه نوسازی ایستگاه های اتوبوس آغاز شده 
است؛ اما به صورت رسمی از برج سه این پروژه آغاز شده است و تا پایان 
سال نیز پیش بینی می شود و با کامل شدن این ۲۵ میلیارد تومان پروژه ادامه 
داشته باشد.  مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم عنوان داشت: از 
شهروندان درخواست می کنیم تا پایان این پروژه صبوری و همکاری لازم را 
داشته باشند اکنون در سطح شهر تغییرات برخی از ایستگاه های اتوبوس 

کاملًا محسوس است که به نفع شهروندان است.
وی در پاسخ به این سؤال که منظور از ایستگاه سبز چیست؟ گفت: 
منظور از ایستگاه های سبز در ابتدا رعایت استانداردهای تردد معلولین و 
جانبازان و استفاده از این ایستگاه ها است، دومین ویژگی این ایستگاه های 
سبز این است که با فضای سبز تزیین و زیباسازی می شود و ایستگاه هایی 
که امکان ایجاد باغچه در آن وجود دارد در آن باغچه و گل وگیاه و درخت 
ایجاد می شود. نیک بیان داشت: همچنین رنگ آمیزی و زیباسازی در این 
ایستگاه های سبز انجام می شود تا جلوه بصری خوبی داشته باشد، البته 

مهم ترین نکته آن ایمن سازی برای تردد معلولین و جانبازان است.
 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم:

نورپردازی روگذر تقاطع محور 
فردوسی و بلوار صدوقی 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم از 
آذین بندی و ایجاد تونل نوری پل روگذر تقاطع محور فردوسی و بلوار آیت الله 
صدوقی خبر داد و گفت: طول این تونل نوری بیش از 4۵۰ متر و مساحت 

آن بیش از ۶۰۰۰ متر مربع است.
پیام جوادیان در گفت وگویی اظهار کرد: پروژه آذین بندی و ایجاد تونل 
نوری پل روگذر جدید در تقاطع فردوسی به 4۵ متری شهید صدوقی به 
همت سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری و با همکاری منطقه چهار 
 1۶۰۰ حدود  مذکور  پروژه  در  ریسه کشی  طول  افزود:  وی  شد.  انجام 
متر  و ۲4۰۰  از ۳۰۰۰ عدد شعله لامپ نصب  بیش  آن  در  و  متر است 
بکسل کشی انجام خواهد شد. مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری شهرداری قم با بیان اینکه ریسه های نصب شده از نوع مولتی 
کالر و NRF دار جدید است، گفت: طول این تونل نوری بیش از 4۵۰ متر 
و مساحت آن بیش از ۶۰۰۰ مترمربع است. جوادیان عنوان کرد: نصب و 
راه اندازی این پروژه حداقل به یک هفته زمان نیاز داشت که برای رفاه حال 
همشهریان با یک برنامه ریزی فوریتی ظرف 4۸ ساعت به صورت شبانه روزی 

با اعتبار 1۲ میلیارد ریال انجام شد.
 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم :
پل های روگذر شهر قم بهسازی می شود

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم از اجرای طرح بهسازی و 
تعمیرات دوره ای بیش از ۵۰ پل سطح شهر خبر داد و گفت: در این راستا 

قراردادی به مبلغ ۷۰۰ میلیارد ریال با پیمانکار منعقد شده است.
علیرضا رشیدنژاد با اشاره به اهمیت بهسازی و تعمیرات پل های سطح 
شهر قم اظهار کرد: از سال 1۳۸۵ تاکنون در راستای رفع گره های ترافیکی 
سطح شهر بیش از ۵۰ تقاطع غیرهمسطح در سطح شهر توسط شهرداری 

قم به بهره برداری رسیده است.

دشت مرکوه در استان گلستان

عکاس :ممحمد عطایی

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :

قم ظرفیت های خوبی در زمینه گردشگری دارد
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم؛ با بیان این 
که ایران بهترین ظرفیت را در زمینه گردشگری زیارت دارد، گفت: استان 
قم علاوه بر گردشگری زیارت، ظرفیت های بسیار خوبی در سایر بخش های 

گردشگری دارد.
علیرضا ارجمندی شامگاه سه شنبه ۷ آبان 14۰۳ در جلسه دومین مجمع 
سالانه جامعه حرفه ای هتل ها و هتل آپارتمان های استان قم در تالار هتل 
المپیک اظهار کرد: ورود گردشگر وابسته به تبلیغات است و شاهدیم که 
کشورها در این زمینه تبلیغات بسیاری انجام می دهند؛ اما در قم به برکت 
وجود حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( سالانه شاهد میلیون ها زائر و 

گردشگر در این استان هستیم.
فاز نخست سایت موزه قلی درویش راه اندازی خواهد شد 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم تأکید کرد: باید 
اقتصاد استان را در بخش گردشگری با سیاست گذاری و برنامه ریزی افزایش 
دهیم که این امر با مشخص شدن بسته گردشگری حاصل می شود؛ چرا که 
در قم، علاوه بر گردشگری زیارت، ظرفیت های دیگر گردشگری نیز داریم. او 
با اشاره به پیشینه ۷ هزار ساله قم بیان کرد: یکی از بخش هایی که در آن کار 
می کنیم، موضوع میراث فرهنگی است که نیازمند معرفی و اطلاع رسانی است 
و در این زمینه پژوهش های علمی توسط کارشناسان نیز انجام شده است. او 
خاطرنشان کرد: فاز نخست سایت موزه قلی درویش راه اندازی خواهد شد که 

همین موضوع می تواند یکی از جاذبه های گردشگری استان قم باشد.
ارجمندی بر ارتباط میراث فرهنگی با گردشگری تأکید و بیان کرد: پیوند این 
دو، موجب رونق اقتصادی مردم در بافت تاریخی و میراثی شهر قم می شود 
و خود شهروندان حافظ بافت تاریخی شهر می شوند؛ از این رو لازم است که 

اهمیت این موضوع را برای مردم تبیین کنیم.
او تصریح کرد: جناب آقای مهندس بهنام جو استاندار جدید قم از اصحاب 
گردشگری هستند و این مایه امیدواری برای ماست که ان شاءالله شاهد تحول 

در بخش گردشگری خواهیم بود.
او با دعوت از سرمایه گذران گفت: استان قم با توجه به حضور میلیون ها زائر و 
گردشگر در طول سال، در بخش گردشگری ظرفیت ها و توانمندی های بسیار 

خوبی برای سرمایه گذاری دارد.
62 طرح گردشگری در استان قم در حال ساخت هستند 

ارجمندی اعلام کرد: در حال حاضر ۶۲ طرح گردشگری در استان قم در 
حال ساخت هستند که از این تعداد، ۲۲ طرح مربوط به واحدهای اقامتی 
می شود. او ساماندهی و مرمت محور گردشگری تاریخی بازار کهنه، میدان 
آثار میراث طبیعی را، از جمله  کهنه و سرای ملا حسین و همچنین ثبت 

فعالیت های این اداره کل در سه سال اخیر ذکر کرد.  
او خاطرنشان کرد: در ثبت منقول ۲۶ اثر، در ثبت غیرمنقول 1۸ اثر، در 
ثبت میراث طبیعی 1۶ اثر و در ثبت ناملموس 1۷ اثر در استان قم ثبت ملی 
شده اند.    مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم؛ 
همچنین از فعالان بخش خصوصی به ویژه پیشکسوتان در حوزه گردشگری 

استان قم تقدیر و سپاسگزاری کرد.

به بازسازی هتل ها و هتل آپارتمان های قم توجه شود
رئیس جامعه حرفه ای هتل ها و هتل آپارتمان های استان قم در این نشست 
نیز، اختصاص تسهیلات با نرخ پایین را یکی از خواسته های جامعه حرفه ای 
هتل ها و هتل آپارتمان های استان قم برشمرد و گفت: برای رفع کمبود تخت 
در سطح استان، باید به مسأله بازسازی هتل ها و هتل آپارتمان های استان نیز 
توجه داشت. عماد محمودپور، به نصب تابلوهای غیرمجاز بر سر در برخی از 
اماکن اقامتی در سطح استان قم اشاره کرد و خواستار رسیدگی به این مسأله 
و همچنین ساماندهی خانه مسافر های غیرمجاز شد. همچنین سرهنگ 
فرامرزی رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی استان قم اظهار کرد: پلیس یاور 
و دوست شماست، هر جا نیازی باشد و از ما درخواست کنید، به یاری شما 

می آییم.
هتلداری قم جزو رکن اساسی گردشگری این استان است 

رئیس کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان 
قم نیز، با اشاره به پیشینه هتلداری در قم گفت: صنعت هتلداری قم جزو رکن 
اساسی گردشگری این استان است. شهاب علی عرب گزارشی از فعالیت های 
کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم ارائه 
کرد.  محمدتقی مستقیمی پیشکسوت گردشگری و رئیس پیشین جامعه 
حرفه ای هتل ها و هتل آپارتمان های استان قم گفت: جامعه حرفه ای هتل ها 
و هتل آپارتمان های استان قم را با پنج واحد شروع کردیم و امروز خوشحال 

هستیم که بیش از ۷۰ واحد عضو آن هستند.
ضیایی از فعالان گردشگری بخش خصوصی نیز از سخنرانان دیگر این 
جلسه بود که مطالبی را درباره صنعت گردشگری از جمله گردشگری زیارت 
بیان کرد.   در این جلسه حمیدرضا جعفری کافی آبادی مدیرکل هماهنگي 
و  گردشگری  معاون  ستایش  مجید  قم،  استانداری  زائرین  رفاهي  امور 
سرمایه گذاری و تعدادی از کارشناسان اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی استان قم نیز حضور داشتند.
در پایان این نشست از تعدادی از پیشکسوتان و فعالان بخش خصوصی 

استان قم در حوزه گردشگری تقدیر به عمل آمد.

ابن  علی   امام  سپاه  کننده  هماهنگ  معاون 
ابی طالب)ع( قم گفت: بر اساس پیش بینی های 
صورت گرفته، از آبان ماه جاری تا پایان سال، 1۰ 
هزار نفر از دانش آموزان دختر و پسر مدارس استان 
به اردوی راهیان نور مناطق عملیاتی جنوب کشور 
جعفری  امیر  پاسدار  سرهنگ  می شوند.  اعزام 
روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران بیان کرد: 
در راستای تحقق تاکیدات رهبر معظم انقلاب در 
بحث برگزاری هرچه مطلوب تر اردوهای راهیان نور 
و نقشی که این اردوها در تقویت فرهنگ ایثار و 
شهادت دارد،  سپاه قم به عنوان مجری برگزاری 
اردوهای راهیان نور تمام توان خود را برای ترتیب  
دانش  بخش  در  خصوص  به  اردوها  این  یافتن 
آموزی به کار گرفته است. وی افزود: رییس ستاد 
راهیان نور استان، استاندار است و دستگاه های 
اجرایی و بخش های مختلف وظیفه دارند به سپاه 
انجام  برای  اردوها  این  برگزاری  به عنوان مجری 
هرچه بهتر این برنامه مهم فرهنگی کمک کنند، 
در همین رابطه امسال با همکاری استانداری و 

برای  اعتبار خوبی  مجموعه مدیریت شهری قم 
و  یافت  اختصاص  نور  راهیان  اردوهای  برگزاری 
از  نفر  پایان سال حدود 1۰ هزار  تا  امیدواریم  ما 
دانش آموزان استان و 1۰ هزار نفر از سایر اقشار 
بسیج قم نظیر اعضای بسیج دانشجویی، طلاب، 
عملیاتی  مناطق  به  بخش ها  سایر  و  محلات 
جنگ تحمیلی اعزام شوند. وی با اشاره به اعزام 
کاروان های دانش آموزی قم به مناطق عملیاتی 
جنوب کشور از پنجشنبه هفته جاری، ادامه داد:  
در بخش دانش  آموزی مدت زمان برگزاری اردوها 
چهار روز است که تلاش داریم از این زمان کوتاه 
برای بیان حماسه آفرینی های رزمندگان اسلام در 
دوران دفاع مقدس به بهترین نحو ممکن استفاده 
کنیم. جعفری گفت:  دانش آموزان همواره در خطر 
تهدیدهای جنگ نرم دشمن قرار دارند و شرکت در 
اردوهای راهیان نور از بهترین فرصت ها برای مقابله 
با این تهدیدها و خنثی سازی آسیب های ناشی 
از آن است؛  در همین رابطه ما در جریان برگزاری 
آشنا  بر  آموزی علاوه  نور دانش  راهیان  اردوهای 

ساختن دانش  آموزان با فرهنگ ایثار و شهادت در 
قالب حضور در یادمان ها و ترتیب دادن برنامه های 
با  می کنیم  تلاش  فرهنگی،   جذاب  و  متنوع 
نمایش دستاوردهای کشور در عرصه های عمرانی 
و سازندگی، روحیه امید و خودباوری را در میان 
دانش   استقبال  افزود:  وی  کنیم.  تقویت  ایشان 
آموزان قمی از اردوهای راهیان نور بسیار چشمگیر 
است و همواره از حداکثر ظرفیت درنظر گرفته شده 
برای اعزام دانش آموزان استفاده می کنیم که در 
همین رابطه نیاز است تا با همراهی سایر نهادها و 
سازمان ها و تامین بودجه مورد نیاز، ظرفیت اعزام ها 
را به خصوص در بخش دانش  آموزی استان افزایش 
دهیم. وی ادامه داد: علاوه بر تدارک برنامه های 
متنوع فرهنگی برای شرکت کنندگان در اردوهای 
راهیان نور، تمام پیش بینی های لازم در خصوص 
تامین اتوبوس، اسکان، پذیرایی و سایر امور مرتبط 
با برگزاری مناسب این اردوها اندیشیده شده است 
و کاروان های استان با امکانات مورد نیاز به مناطق 

عملیاتی جنوب کشور اعزام می شوند.

1۰ هزار دانش آموز قمی به راهیان نور اعزام می شوند
معاون هماهنگ کننده سپاه امام علی  ابن ابی طالب)ع(:
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